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Welkom lieve congresganger, 

Het is weer tijd voor een DWARS Zomercongres! Ditmaal in het prachtige Eindhoven. 

Voor je heb je de congreskrant. Hierin vind je alle info die je op 08 en 09 juni nodig gaat 

hebben. Van praktische informatie over de locaties, het programma en de organisatie, 

tot de verantwoordingen, verkiezingen, moties en wijzigingsvoorstellen. Dit alles wordt 

tijdens het congres besproken. Eventuele extra documenten staan hier ook in verwezen, 

en zijn te vinden op dwars.org/congres en/of dwars.org/documenten. De komende 

weken zullen we deze krant blijven updaten om de laatste informatie te kunnen geven. 

Is dit jouw eerste congres, was het de vorige keer nog niet allemaal even duidelijk of wil 

je je congres-geheugen nog even opfrissen? Kijk dan even in Hoe Overleef Ik een 

DWARS Congres? 

De agenda zit als vanouds weer helemaal volgepakt, onder andere met een interessante 

spreker. Dit keer hebben wij niemand minder dan oud-leider van D66 en uitgesproken 

republikein Alexander Pechtold te gast! Je krijgt de kans hem het hemd van het lijf te 

vragen, dus denk maar vast na over een scherpe vraag. 

Naast alle inhoud, vragen en verkiezingen is er natuurlijk weer een hoop ruimte voor 

gezelligheid. Om DWARSers te ontmoeten, of om ze weer tegen te komen. Ga gezellig 

met elkaar kletsen tijdens de pauzes en het diner (en dus niet tijdens het congres in de 

zaal        ), en kom daarna gezellig feesten bij het altijd gezellige congresfeest. Om dit 

allemaal gezellig te houden geldt uiteraard het hele weekend de DWARS Gedragscode, 

altijd handig om nog even door te lezen. Gebeurt er iets waar je over in gesprek wil, 

weet dan altijd de contactpersonen te vinden. 

Wij zijn enorm blij weer een prachtig evenement neer te zetten, en hopen dat jij het ook 

een beetje naar je zin gaat hebben. Alvast heel veel plezier! 

Veel liefs en tot op het congres, 

De Congrescommissie en het Landelijk Bestuur 

  

dwars.org/congres
dwars.org/documenten
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Congreslocatie 
Het congres vindt plaats bij LAB-1, Keizersgracht 19, 

5611 GC Eindhoven. 

Het ligt op 850 meter van station Eindhoven Centraal. 

LAB-1 is te voet binnen een kwartier te bereiken of in 

minder dan vijf minuutjes met de fiets. Ook is het 

mogelijk om gebruik te maken van bussen vanaf het 

station. De busrit duurt ongeveer 3 minuten naar halte 

Keizersgracht, daarna is het nog 1 minuut lopen. De 

meest actuele reisinformatie vind je via 9292.nl. 

De hele locatie is rolstoeltoegankelijk. De 

rolstoeltoegankelijke toiletten bevinden zich, vanuit de 

zaal gezien, rechts in de foyer. 

Dinerlocatie 
Het diner vindt ook plaats bij LAB-1. Heb je bij het 

aanmelden allergieën opgegeven, geef dit dan voor 

het diner aan bij iemand van de Congrescommissie. 

Slaaplocatie 
Dit congres hebben we twee slaaplocaties: The Social Hub Eindhoven, en 3BE 

Backpackers Bed & Breakfast. In jouw congresenvelop vind je in welke locatie je bent 

ingedeeld. 

The Social Hub Eindhoven ligt om de hoek van Eindhoven Centraal, op Stationsweg 1, op 

10-12 minuten lopen van zowel de feestlocatie als LAB-1. 

3BE Backpackers Bed & Breakfast ligt aan de Stratumsedijk 31, en is ook ongeveer 10-

12 minuten lopen van de feestlocatie en LAB-1. 

Meer informatie over de slaaplocaties, het in- en uitchecken en andere afspraken worden 

aan het eind van de zaterdag van het congres medegedeeld. 

Feestlocatie 
De feestlocatie is Stadscafé Spijker, aan Stratumseind 15-21. Hier ben je vanaf 21.30 

welkom om drie en een half uur lang uit je dak te gaan. Het feest duurt tot ongeveer 

01.00. Hierna ben je vrij om door te gaan, maar de congresorganisatie gaat dan wel 

slapen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

https://9292.nl/
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Een congres organiseren is een flinke opgave. Het Landelijk Bestuur en de 

Congrescommissie hebben er veel tijd in gestoken om het congres weer zo tof mogelijk 

neer te zetten. Als je een vraag hebt over wat dan ook, voel je dan vrij om met iemand 

van de organisatie contact op te nemen. 

Contactpersonen 

Naam Functie Telefoonnummer 

Pepijn van Leeuwen Verantwoordelijk Landelijk Bestuurslid +31 6 37121288 

Joshua Paans Voorzitter Congrescommissie +31 6 15193163 

Jeppe Bandringa Secretaris Congrescommissie +31 6 23408229 

Judith Dekker Secretaris Landelijk Bestuur +31 6 14492021 

Merlijn de Bruin Penningmeester Landelijk Bestuur +31 6 21302622 

Congrespresidia 
Op de zaterdag en zondag hebben we twee geweldige congrespresidia, die aan het begin 

van de de dag worden voorgedragen en ingestemd. Zij helpen om het congres in goede 

banen te leiden, en vast te leggen. Hieronder vind je wie dit zijn. 

Naam Functie Moment 

Janna Hoogerwerf Dagvoorzitter 

Zaterdag 
Aislinn Hughes Ochtendnotulist 

Jeanine Goossens Middagnotulist 

Quinten Tessel Derde Presidiumlid 

Jarno van Straaten Dagvoorzitter 

Zondag 
Simon Osnabrugge Ochtendnotulist 

Merel Buizer Middagnotulist 

Jasper Vinkenvleugel Derde Presidiumlid 

Stemtelcommissie 
Op beide dagen wordt ook de Stemtelcommissie voorgedragen en ingestemd. Zij zorgen 

ervoor dat alle stemmingen goed verlopen en geteld worden. Hieronder vind je wie dit 

zijn. 

Namen 

Joshua Paans (Organisatie) Wietse van den Bos (Organisatie) 

Lucas van den Broek Liva Francken 

Luuk van Doornmalen Titia Groenhof 

Efraim Duman Khan van Tol 

Wessel Fonck Iris Vergeer 

Aanspreekpunten 
Op beide dagen zijn er drie leden die aanspreekpunt zijn. Als er iets is of gebeurd waar 

je met iemand over in gesprek wil tijdens het congres, en je wilt niet naar de organisatie 

stappen, kan je een van hen aanspreken. Zij worden aan het begin van beide dagen 

voorgesteld. Hieronder vind je wie dit zijn. 

Namen 

Neele Boelens Job van Hussen David Tempelman 
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Het programma kan nog veranderen. Hier zal tijdens het congres over gecommuniceerd 

worden. 

Zaterdag 08 Juni 

Onderdeel Tijd Duur 

Inloop 09.45 00.15 

Bijeenkomst Nieuwe Congresgangers 10.00 00.30 

Opening 10.30 00.20 

Verantwoording Landelijk Bestuur & Financien 10.50 01.40 

Verantwoording Kascommissie 12.30 00.05 

Vaststellen Financiën en Verlenen Decharge 12.35 00.05 

Spreker (Alexander Pechtold) 12.40 01.00 

Pauze 13.40 00.45 

Verantwoording Raad van Advies 14.25 00.10 

Verantwoording Commissie van Beroep 14.35 00.05 

Verantwoording Zoekcommissie 14.40 00.10 

Verantwoording Kandidatencommissie 14.50 00.10 

Verantwoording Hoofdredacteur OverDWARS 15.00 00.05 

Verantwoording JS-DWARS Samenwerkingscommissie 15.05 00.25 

Verantwoording Inclusiecommissie 15.30 00.25 

Verantwoording Politiek Adviseurs 15.55 00.10 

Pauze 16.05 00.15 

Wijzigingsvoorstellen 16.20 01.30 

Sluiting 17.50 00.15 

Zondag 09 Juni 

Onderdeel Tijd Duur 

Inloop 09.45 00.15 

Opening 10.00 00.15 

Verkiezing Landelijk Bestuur 10.15 02.00 

Pauze 12.15 00.45 

Bekrachtiging Interim Politiek Adviseurs 13.00 00.05 

Benoeming DIRT Presidium 13.05 00.05 

Benoeming Zoekcommissie en Vaststellen Opdracht 13.10 00.05 

Benoeming Kandidatencommissie 13.15 00.05 

Benoeming Commissie Werkdruk en Vaststellen Opdracht 13.20 00.25 

Bekendmaking Uitslag Verkiezing Landelijk Bestuur 13.45 00.10 

Verkiezing Raad van Advies 13.55 00.20 

Verkiezing Hoofdredacteur OverDWARS 14.15 00.20 

Bekendmaking Uitslag Verkiezing Raad van Advies 14.35 00.05 

Bekendmaking Uitslag Verkiezing Hoofdredacteur OverDWARS 14.40 00.05 

Pauze 14.45 00.20 

Moties 15.05 01.00 

Afscheid Huidig Landelijk Bestuur 16.05 00.30 

Uitreiking Congresoorkondes en Prijzen 16.35 00.20 

Sluiting 16.55 00.15 

Pre-Congresactiviteit 
DWARS Brabant-Zeeland neemt jullie mee in de wondere wereld van drag! Op 7 juni 

begint de eerste Pride in Eindhoven, en wij geven jullie alvast een voorproefje.  

We nemen je mee in de geschiedenis van drag. Waar is deze kunstvorm ontstaan? Wat 

maakt drag zo bijzonder voor de community? En hoe word je zelf dragartiest? 

Het programma wordt nog aangevuld, dus houd onze Instagram 

(@dwarsbrabantzeeland) in de gaten... 
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De activiteit is op 7 juni in Eindhoven, vanaf 19:00 uur. Toegang is gratis! We hopen 

jullie hier te mogen ontvangen met onze zuidelijke gastvrijheid, dus houdoe en tot snel! 

Bijeenkomst Nieuwe Congresgangers 
Ben jij een nieuwe DWARSer en is dit jouw eerste congres? Iedereen weet hoe spannend 

de eerste keer was en daar willen we je graag bij helpen! De DWARS academy geeft op 

zaterdagochtend een korte training, waarbij wij uitleggen hoe het congres werkt. Hier 

bespreken we precies hoe het nou werkt met al die wijzigingsvoorstellen, moties en 

verkiezingen. Ook is dit een leuke manier om alvast wat andere (nieuwe) DWARSers te 

ontmoeten. Zo kun je gezellig samen aan het congresweekend beginnen. Mocht je voor 

die tijd nog vragen hebben, mail dan naar academy@dwars.org. Hopelijk tot op het 

congres!  

mailto:academy@dwars.org
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Tijdens de verkiezingen, wijzigingsvoorstellen en verantwoordingen: 

• Wanneer je iets wil zeggen of vragen tijdens het congres sta je (als dit voor jou 

mogelijk is) op en steek je jouw groene briefje in de lucht wanneer de 

dagvoorzitter aangeeft dat de ‘vragenrij’ geopend is.  

• De dagvoorzitter sluit de ‘vragenrij’ en bepaalt welke mensen mogen spreken. 

Hier wordt niet van afgeweken. 

• Als je mag spreken krijg je een microfoon, noem eerst je voornaam en als je dit 

wilt je persoonlijk voornaamwoorden, en zeg dan wat je wil zeggen. 

• We werken bij een aantal onderdelen in termijnen. In de eerste termijn zijn alle 

vragen toegestaan. Alleen wanneer daar behoefte aan is, is een tweede termijn 

toegestaan. In de tweede termijn zijn in principe alleen vervolgvragen 

toegestaan.  

• Het is in verband met een volle agenda tijd fijn als iedereen hun inbreng zo kort, 

bondig en relevant mogelijk houdt. 

De stemmethodes zoals hieronder beschreven zijn gebaseerd op artikelen 29-34 van de 

statuten. 

Elk congres zijn er verschillende stemmingen. Er zijn stemmingen over de congresorde, 

personen (verkiezingen of benoemingen) en zaken (opdrachten, wijzigingsvoorstellen, 

moties en goedkeuring van documenten). 

Voordat er ergens over wordt gestemd, wordt het onderwerp behandeld. Als het nodig is 

zal de dagvoorzitter of de Stemtelcommissie een stemmingsuitleg geven. 

Stemmingen over de Congresorde – Acclamatie 

Aan het begin van de dag zijn er meteen een aantal stemmingen. Deze gaan over het 

presidium, de Stemtelcommissie, de agenda en de notulen van het vorige congres. Deze 

stemmingen zijn formaliteiten, dingen waar mensen eigenlijk nooit op tegen zijn. Dus 

stemmen we per acclamatie. Om voor te stemmen wordt er geklapt. 

Verkiezingen voor Algemeen Bestuursleden, Raad van Advies – 

Instemmingsverkiezing 

Voor Algemeen Bestuursleden en de Raad van Advies zijn er meerdere posities open. Op 

het stembriefje staan alle kandidaten, en ‘Geen van de Kandidaten’, en je mag op zoveel 

opties stemmen als dat er plek is, maar ook minder. Bijvoorbeeld in de Raad van Advies 

zijn er 4 plekken, en dus mag je 4 keer, maar ook 0, 1, 2, of 3 keer stemmen. 

Naast de kandidaten heb je dus ook de optie ‘Geen van de Kandidaten’. Hier kan je op 

stemmen om aan te geven dat je actief de functie leeg wil hebben, boven een van de 

kandidaten waar je niet op hebt gestemd. 

Bij Instemmingsverkiezing gebruik je altijd kruisjes [X] in de vakjes voor de 

kandidaten om jouw stem(men) uit te brengen.  

Iedereen die meer stemmen heeft dan de helft van het aantal geldige stembriefjes, heeft 

een meerderheid gehaald, en is verkozen. Het is wiskundig mogelijk dat er meer mensen 

een meerderheid halen dan plek, in dat geval zijn de kandidaten met de meeste 

stemmen verkozen voor zover er plek is. 

Als er na de eerste ronde nog plek over is komt er een tweede ronde. Bij 2 of meer nog 

lege plekken komt er een tweede ronde instemmingsverkiezing met de overgebleven 

kandidaten, in dit geval mogen zij zich ook terugtrekken. Als de kandidaten zich 

terugtrekken, of er blijft na de tweede ronde nogsteeds een of meerdere posities 

beschikbaar, dan kan het congres besluiten die positie leeg te laten. 
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Als er na de eerste ronde nog 1 positie beschikbaar is, gaan we naar Instant Run-Off 

Voting. 

Verkiezingen voor Penningmeester, Secretaris, Voorzitter, Hoofdredacteur 

OverDWARS (bij 1 kandidaat) – Schriftelijke Meerderheid 

Bij deze verkiezingen is er maar 1 plek beschikbaar. Als er ook maar 1 kandidaat is krijg 

je een stembriefje met de kandidaat en ‘Geen van de Kandidaten’. Je zet 1 kruis [X] in 

het vakje voor de optie die je wilt om jouw stem uit te brengen. 

Als de kandidaat een meerderheid haalt, is diegene verkozen. Krijgt ‘Geen van de 

Kandidaten’ een meerderheid, dan blijft de functie leeg. 

Verkiezingen voor Penningmeester, Secretaris, Voorzitter en Hoofdredacteur 

OverDWARS (bij 2 of meer kandidaten) – Instant Run-Off Voting 

Ook hier is er maar 1 plek beschikbaar, maar zijn er meerdere kandidaten. Op het 

stembriefje mag je de kandidaten en ‘Geen van de Kandidaten’ numemren op basis van 

voorkeur. Je mag zoveel nummers zetten als opties, maar ook minder. Iemand die je 

helemaal niet wil, hoef je ook geen cijfer te geven.  

Ook hier heb je de optie ‘Geen van de Kandidaten’. Als je hierop stemt dan betekent dat 

dat je actief niemand wil, boven degenen waar je niet op hebt gestemd, of lager hebt 

genummerd. 

Bij Instant Run-Off Voting gebruik je altijd cijfers in de vakjes voor de kandidaten 

om jouw stem(men) uit te brengen.  

Het tellen gebeurt in rondes. Eerst wordt er gekeken naar de nummers 1. Als iemand 

hier een meerderheid haalt, is diegene ook verkozen. Anders volgt er een tweede ronde. 

Dan valt de kandidaat met de minste nummer 1 stemmen af. Die stembriefjes worden 

verdeeld over de nummers 2 van die briefjes. Als er dan een meerderheid is, is diegene 

verkozen. Anders herhaalt dit totdat er ofwel iemand is verkozen, of wel niemand. In dat 

geval besluit het congres of de functie leeg blijft, of dat de verkiezing wordt overgedaan. 

Verkiezingen voor Zoekcommissie, Kandidatencommissie, Commissie Werkdruk 

en Presidium DIRT– Benoeming 

Hier worden de kandidaten voorgedragen door het bestuur. Alleen wordt er gestemd over 

de voordracht, niet de personen zelf. Met het groene briefje stem je vóór of tégen de 

hele voordracht. Als er een meerderheid is, is iedereen benoemd. 

Stemmingen over Zaken: Documenten, Wijzigingsvoorstellen, Moties 

Bij zaken wordt er ook met groene briefjes gestemd. Je stemt met het briefje vóór of 

tégen iets. De dagvoorzitter spreekt dan uit of iets is aangenomen of verworpen. Als de 

uitslag niet duidelijk is kan de dagvoorzitter de Stemtelcommissie inschakelen. Er wordt 

dan opnieuw gestemd, dit duurt dan iets langer. Als de commissie de uitslag weet wordt 

het doorgestuurd naar de dagvoorzitter, die het dan uitspreekt. 

De meeste stemmingen hebben een gewone meerderheid nodig. Dit betekent ‘50% + 1’, 

een stem meer dan de helft.1. Bij de Statuten, het Huishoudelijk Reglement en de 

Beginselprogramma is er een tweederde meerderheid nodig, 67% van de stemmen. 

 

1 Er is een wijzigingsvoorstel ingediend om dit aan te passen. Als deze wordt 

aangenomen zal het meteen geldig zijn, aangezien dit een wijziging op het Huishoudelijk 

Reglement is. De kans dat dit verschil relevant zal zijn, is klein, aangezien het alleen 

gaat om gevallen waar er een oneven aantal stemmen is, en de voor- en tegenstemmen 

maar 1 stem verschillen. Als dit gebeurt zal hier uitleg over worden gegeven. 
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Toegankelijkheidsdocumenten 

• Leesvriendelijke Congreskrant (volgt nog hier) 

• Woordenlijst (volgt nog hier) 

• Hoe Overleef Ik een DWARS Congres? 

Documenten die behandeld worden 

• Notulen Wintercongres 2023 Zaterdag 

• Notulen Wintercongres 2023 Zondag 

• Notulen Programmacongres 2024 

• Jaarverslag 2023 

• Jaarrekening 2023 

• Jaarrekening 2023 met uitleg 

• Onderzoeksrapport JS-DWARS Samenwerkingscommissie 

• Onderzoeksrapport Inclusiecommissie 

Verenigingsdocumenten 

• Statuten 

• Huishoudelijk Reglement 

• Gedragscode 

• Beginselprogramma 

• Politiek Programma 

• Beleidsplan 2024 

• Begroting 2024  

• Financieel Meerjarenkader 2022-2027 

  

https://dwars.org/congres/
https://dwars.org/congres/
https://dwars.org/wp-content/uploads/2024/04/Hoe-Overleef-Ik-Een-DWARS-Congres-zomercongres.pdf
https://dwarsbestuur.stackstorage.com/s/Sn9rTyxsoVGxMkLM/nl
https://dwarsbestuur.stackstorage.com/s/C259q1u3upfavi0t/nl
https://dwars.org/wp-content/uploads/2024/02/Laatste-versie-notulen-programmacongres-2024.pdf
https://dwars.org/wp-content/uploads/2024/05/DWARS-Jaarverslag-2023-versie-2-25-4-2024.pdf
https://dwars.org/wp-content/uploads/2024/05/Jaarrekening-2023-DWARS.pdf
https://dwarsbestuur.stackstorage.com/s/OpdJE2CxITTJsBbJ
https://dwars.org/wp-content/uploads/2024/06/Onderzoek-samenwerkingscommmissie.pdf
https://dwars.org/wp-content/uploads/2024/06/Congresverslag-Inclusiecommissie.pdf
https://dwarsbestuur.stackstorage.com/s/9ShBpexrq9fO0M71
https://dwarsbestuur.stackstorage.com/s/a2l47hVky3yLwejP
https://dwarsbestuur.stackstorage.com/s/SGr7VbqRFtJfTBvP
https://dwars.org/wp-content/uploads/2019/12/DWARS-Beginselprogramma-Winter-2019.pdf
https://dwarsbestuur.stackstorage.com/s/ca2FXlKtZrOjYdHS/nl
https://dwars.org/wp-content/uploads/2023/10/Beleidsplan-DWARS-2024-Bestuur-Timmermans-23-10-23.pdf
https://dwars.org/wp-content/uploads/2023/11/Begroting-2024-2.pdf
https://dwars.org/wp-content/uploads/2021/05/DWARS-Financieel-meerjarenkader-2022-2027.pdf
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De gedragscode is een reglement zoals in artikel 42 van de statuten. In de gedragscode 

staan regels die gelden voor alle leden van DWARS in officiële kanalen, activiteiten en 

vergaderingen van DWARS. Deze regels zijn bedoeld zodat we ons allemaal fijn en veilig 

kunnen voelen bij DWARS. 

1. Benader iedereen met vertrouwen en ga uit van ieders goede bedoelingen. 

2. Behandel elkaar en mensen buiten DWARS gelijk, eerlijk en met respect, ongeacht 

gender, geslacht, seksuele of romantische oriëntatie, etniciteit, ras, lichamelijk en 

geestelijk kunnen, leeftijd, geloof, levensovertuiging, politieke mening, 

sociaaleconomische situatie, werk- en opleidingstype enzovoorts. 

3. Respecteer elkaars (fysieke en emotionele) grenzen. Zorg bijvoorbeeld dat je altijd 

toestemming hebt voordat je iemand aanraakt of iemands persoonlijke ruimte 

binnengaat. Luister goed wanneer iemand grenzen aangeeft. 

4. Iedereen moet zich welkom en gehoord voelen bij DWARS. Let daarom op dat je 

elkaar ruimte gunt, zodat anderen zich ook kunnen uiten. Ruimte gunnen kan 

bijvoorbeeld zijn dat er plek is om naar de ander te luisteren. 

5. Discriminatie, seksuele intimidatie, agressie, geweldsverheerlijking, lichamelijk en 

woordelijk geweld, doelbewuste leugens en pesten worden niet geaccepteerd. 

6. Ga bewust om met gevoelige en pijnlijke onderwerpen. Waarschuw de mensen om wie 

het gaat voordat je schokkende beelden of feiten deelt en wacht de reactie van anderen 

af. Denk na voordat je iets heftigs deelt. 

7. DWARS is een plek waar veel verschillende soorten kennis samenkomen, niet iedereen 

bezit dezelfde kennis. Sta dus open voor vragen en ga geduldig met elkaar om. 

8. Ga op een eerlijke, open en opbouwende manier met elkaar om. 

9. Online communicatie kan voor ieder persoon anders overkomen. Wees je hier bewust 

van als je berichten leest of schrijft. Als je niet zeker weet hoe je een bericht moet 

opvatten, vraag hiernaar. 

10. Geen enkele vorm van fraude wordt getolereerd. 

Voor mensen met een functie bij DWARS geldt daarnaast het volgende: 

Mensen met een functie bij DWARS zijn zich ervan bewust dat zij zich tijdens 

evenementen waar zij vanuit hun functie bij betrokken zijn, vanuit hun functie gedragen. 

Overtreedt een lid de Gedragscode? 

Spreek ze daar dan op aan en meld het eventueel. 

Wil je een overtreding van de Gedragscode melden? 

Dit kan bij de organisatie van een evenement, verantwoordelijke organen, het landelijk 

bestuur of, indien het over een landelijk bestuurslid gaat, de raad van advies. Kijk voor 

meer duidelijkheid naar het ‘Stappenplan Incidentenbeleid’. 

Wil je graag een vertrouwelijk gesprek over iets dat is gebeurd? 

Dan kun je terecht bij één van de vertrouwenspersonen van GroenLinks. De complete 

lijst van deze vertrouwenspersonen is te vinden op de website van GroenLinks. 
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Datum Onderwerp Medium/Bron 

14/06/2023 ‘Pijnackerse Luna Heijdendael in bestuur DWARS, 

GroenLinkse jongeren’ 

Telstar Online  

29/06/2023 ‘Twee Nijmegenaren in bestuur Dwars’ (Merlijn en Pepijn) De Brug 

Nijmegen  

09/07/2023 ‘Ruben Bals (GroenLinks) timmert aan de weg: “Veel 

partijen luisteren niet naar jongeren”. 

BN De Stem  

09/07/2023 ‘Ruben Bals (GroenLinks) timmert aan de weg: “Veel 

partijen luisteren niet naar jongeren”. 

Provinciale 

Zeuuwse 

Courant 

18/07/2023 Reactie op de stelling: ‘De samenwerking van GroenLinks 

en PvdA is de redding voor links Nederland’. Rick 

reageert op de uitslag van het GroenLinkse 

ledenreferendum over de gezamenlijke fractie met de 

PvdA. 

NPO Radio 1  

20/07/2023 Korte reactie Rick op kandidaatstelling Frans 

Timmermans als lijsttrekker van GroenLinks/PvdA. Vanaf 

11:15. 

Nieuwsuur | 

NPO 1  

20/07/2023 Uitgebreide reactie Rick, samen met voorzitter JS Bob 

den Ouden, op kandidaatstelling Frans Timmermans als 

lijsttrekker van GroenLinks/PvdA. 

NOS Met het 

Oog op 

Morgen | 

Radio 1  

12/10/23 Gesprek over de woningnood met Rick, Vereniging Eigen 

Huis en Amersfoortse wethouder: moeten ouderen 

ruimte maken voor jongeren op de woningmarkt? 

EO Dit is de 

Dag | Radio 1   

13/10/23 ‘Moeten ouderen ruimte maken voor jongeren op de 

woningmarkt?’. Artikel over de radio-uitzending van de 

dag ervoor 

EO Dit is de 

Dag | Radio 1  

04/11/23 ‘Rick Timmermans & Sabine Scharwachter (DWARS)‘. 

Gesprek over DWARS, linkse samenwerking en de 

verkiezingen 

Podcast 

Jonge 

Denkers  

13/02/2024 ‘Een kabinet zonder de PVV is geen taboe, NSC en VVD 

denken van wel’ 

Joop | 

BNNVARA  

14/02/2024 ’Politieke jongerenorganisaties: de onbekende maar 

invloedrijke kracht van jongerenpolitiek’. Rick in gesprek 

met de voorzitters van de JOVD en PerspectieF over de 

verkiezingsuitslag en politieke jongerenorganisaties. 

Public Affairs 

Academie 

Podcast  

18/03/2024 ‚Jongerenorganisaties doen oproep aan nieuwe 

informateur: “Wij willen meepraten.”’ Artikel over 

samenwerking met andere PJO’s en MJO’s voor een stoel 

aan de formatietafel. 

Nederlands 

Dagblad  

18/03/2024 ‘Jongerenclubs van politieke partijen willen meepraten 

over formatie.’ Artikel over samenwerking met andere 

PJO’s en MJO’s voor een stoel aan de formatietafel. 

NU.nl  

18/03/2024 ‘Jongerenbewegingen willen invloed op formatie: “Onze 

stem is onmisbaar bij maken jongerenbeleid.”’ Artikel 

over samenwerking met andere PJO’s en MJO’s voor een 

stoel aan de formatietafel. 

NRC  

29/03/2024 ‘Jongeling Thijme (23) gaat GroenLinksfractie leiden; 

‘Mooi dat er ruimte voor jongeren wordt gemaakt’. 

DWARS genoemd. 

AD 

Overbetuwe  

https://www.telstar-online.nl/nieuws/actueel/145487/pijnackerse-luna-heijdendael-in-bestuur-dwars-groenlinkse-jon
https://www.brugnijmegen.nl/nieuws/algemeen/163616/twee-nijmegenaren-in-bestuur-dwars
https://www.brugnijmegen.nl/nieuws/algemeen/163616/twee-nijmegenaren-in-bestuur-dwars
https://www.bndestem.nl/bergen-op-zoom/ruben-bals-groenlinks-timmert-aan-de-weg-veel-partijen-luisteren-niet-naar-jongeren~adf16b5c/?cb=c52729205086800f0371ba3a09dd3697&auth_rd=1
https://www.pzc.nl/bergen-op-zoom/ruben-bals-groenlinks-timmert-aan-de-weg-veel-partijen-luisteren-niet-naar-jongeren~adf16b5c/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F&cb=35ca241860e582fb00029c68609001d7&auth_rd=1
https://www.pzc.nl/bergen-op-zoom/ruben-bals-groenlinks-timmert-aan-de-weg-veel-partijen-luisteren-niet-naar-jongeren~adf16b5c/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F&cb=35ca241860e582fb00029c68609001d7&auth_rd=1
https://www.pzc.nl/bergen-op-zoom/ruben-bals-groenlinks-timmert-aan-de-weg-veel-partijen-luisteren-niet-naar-jongeren~adf16b5c/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F&cb=35ca241860e582fb00029c68609001d7&auth_rd=1
https://www.nporadio1.nl/uitzendingen/spraakmakers/8e7d897f-fb55-426e-8fa3-1f1400d38dce/2023-07-18-spraakmakers
https://www.npostart.nl/VPWON_1343690
https://www.npostart.nl/VPWON_1343690
https://www.nporadio1.nl/uitzendingen/nos-met-het-oog-op-morgen/8ce44eae-85d4-4290-9740-618cc3da2c49/2023-07-20-nos-met-het-oog-op-morgen
https://www.nporadio1.nl/uitzendingen/nos-met-het-oog-op-morgen/8ce44eae-85d4-4290-9740-618cc3da2c49/2023-07-20-nos-met-het-oog-op-morgen
https://www.nporadio1.nl/uitzendingen/nos-met-het-oog-op-morgen/8ce44eae-85d4-4290-9740-618cc3da2c49/2023-07-20-nos-met-het-oog-op-morgen
https://www.nporadio1.nl/uitzendingen/nos-met-het-oog-op-morgen/8ce44eae-85d4-4290-9740-618cc3da2c49/2023-07-20-nos-met-het-oog-op-morgen
https://www.nporadio1.nl/podcasts/dit-is-de-dag/97251/moeten-ouderen-ruimte-maken-voor-jongeren-op-de-woningmarkt-12-oktober-2023
https://www.nporadio1.nl/podcasts/dit-is-de-dag/97251/moeten-ouderen-ruimte-maken-voor-jongeren-op-de-woningmarkt-12-oktober-2023
https://dit.eo.nl/artikel/moeten-ouderen-ruimte-maken-voor-jongeren-starters-op-de-huizenmarkt-woningtekort
https://dit.eo.nl/artikel/moeten-ouderen-ruimte-maken-voor-jongeren-starters-op-de-huizenmarkt-woningtekort
https://open.spotify.com/episode/3WSfAckOObMhBCpmoaSCZz?si=2914e68ee28c460e
https://open.spotify.com/episode/3WSfAckOObMhBCpmoaSCZz?si=2914e68ee28c460e
https://open.spotify.com/episode/3WSfAckOObMhBCpmoaSCZz?si=2914e68ee28c460e
https://www.bnnvara.nl/joop/artikelen/een-kabinet-zonder-de-pvv-is-geen-taboe-nsc-en-vvd-denken-van-wel
https://www.bnnvara.nl/joop/artikelen/een-kabinet-zonder-de-pvv-is-geen-taboe-nsc-en-vvd-denken-van-wel
https://open.spotify.com/episode/2BN6Cc4OPsNZ86Z8SGxjNs?si=xn2PN4QmRZO3ExXoNcxnVw
https://open.spotify.com/episode/2BN6Cc4OPsNZ86Z8SGxjNs?si=xn2PN4QmRZO3ExXoNcxnVw
https://open.spotify.com/episode/2BN6Cc4OPsNZ86Z8SGxjNs?si=xn2PN4QmRZO3ExXoNcxnVw
https://www.nd.nl/nieuws/nederland/1216573/jongerenorganisaties-doen-oproep-aan-nieuwe-informateur-wij-w
https://www.nd.nl/nieuws/nederland/1216573/jongerenorganisaties-doen-oproep-aan-nieuwe-informateur-wij-w
https://www.nu.nl/formatie-2023/6305604/jongerenclubs-van-politieke-partijen-willen-meepraten-over-formatie.html
https://www.nrc.nl/nieuws/2024/03/18/jongerenbewegingen-willen-invloed-op-formatie-onze-stem-is-onmisbaar-bij-maken-jongerenbeleid-a4193284
https://www.ad.nl/overbetuwe/jongeling-thijme-23-gaat-groenlinksfractie-leiden-mooi-dat-er-ruimte-voor-jongeren-wordt-gemaakt~a4353baf/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F
https://www.ad.nl/overbetuwe/jongeling-thijme-23-gaat-groenlinksfractie-leiden-mooi-dat-er-ruimte-voor-jongeren-wordt-gemaakt~a4353baf/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F
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06/04/2024 ‘GL-PvdA discussieert: doet Israël aan 

apartheidspolitiek?’. Rick gaat het gesprek aan met 

PvdA’er Jos Israel over de apartheidspolitiek van Israël 

en het debat binnen de partijen daarover. 

EO Dit is de 

Dag | Radio 1  

20/04/2024 ‘PvdA/GL willen verdere samenwerking onderzoeken, 

emoties lopen op over Israël’. Speech op GL/PvdA-

congres Rick genoemd. 

De Telegraaf  

20/04/2024 ‘Linkse samenwerking gaat moeilijke fase in: welke 

partijkleur zet de toon?’. DWARS en congresspeech Rick 

genoemd. 

Trouw  

20/04/2024 ‘Na vijf maanden stilte gooit Frans Timmermans een 

steen in de vijver. GroenLinks-PvdA staat open voor 

regeren met de VVD’. Quote van Rick op het 

partijcongres over mogelijke samenwerking met de VVD. 

NRC  

21/04/2024 ‘Jongerenbeweging van GroenLinks zegt dat zionisme 

racisme is’. DWARS indirect genoemd in fragment over 

het GL/PvdA- congres, vanaf 24:45. 

De 

Oranjezondag 

| SBS6  

22/04/2024  ‘[…] dan kijk ik naar DWARS, die eigenlijk dit soort 

moties geschreven hebben, en dan denk ik dat het aan 

historisch besef ontbreekt’. Fragment met Rob Oudkerk 

over antizionisme motie GL/PvdA-congres. Vanaf 8:20 

start item, vanaf 16:20 over DWARS. 

OP1 | NPO 1  

10/05/2024 Fragment met claim over brief aan de GroenLinks en 

PvdA partijbesturen over Israël-Palestina. De ‘harde kern 

van GroenLinks, vooral afkomstig van DWARS […]’ zou 

hebben meegewerkt aan de brief. Vanaf 47:05. 

Afhameren 

met Wouter 

de Winther | 

De Telegraaf  

12/05/2024 ‘Stemmen vanaf je 16de? Vooral rechtse en christelijke 

jongeren zien het niet zitten’. Quote van Rick over het 

belang van het verlagen van de kiesleeftijd naar 16. 

Trouw  

13/05/2024 ‘Moeten 16-jarigen stemrecht krijgen bij de Europese 

parlementsverkiezingen?’ Ruben gaat op de radio in 

gesprek met de voorzitter van de SGP-jongeren over de 

kiesleeftijd.  

EO Dit is de 

Dag | Radio 1  

14/05/2024 ‘Zijn 16-jarigen volwassen genoeg om te stemmen?’ 

Artikel over het radio-optreden van de dag ervoor, artikel 

in Trouw en quote van Rick ook genoemd. 

EO Dit is de 

Dag  

14/05/2024 ‘Hoeveel vertrouwen hebben we in de EU?’ Verwijzing 

naar DWARS en radio-optreden Ruben de dag ervoor 

over kiesleeftijd naar 16. 

Metro Nieuws  

27/05/2024 Rick stelt een vraag aan Frans Timmermans: ‘gaan we je 

innerlijke straatvechter de komende tijd meer terugzien?’ 

EO Dit is de 

Dag | Radio 1  

27/05/2024 Jona stelt als politiek adviseur internationaal Bas 

Eickhout een vraag over de gezamenlijke Europese lijst 

EO Dit is de 

Dag | Radio 1 

  

https://www.nporadio1.nl/podcasts/dit-is-de-dag/105772/gl-pvda-discussieert-doet-israel-aan-apartheidspolitiek
https://www.nporadio1.nl/podcasts/dit-is-de-dag/105772/gl-pvda-discussieert-doet-israel-aan-apartheidspolitiek
https://www.telegraaf.nl/nieuws/1055824290/pvd-a-gl-willen-verdere-samenwerking-onderzoeken-emoties-lopen-op-over-israel
https://www.trouw.nl/politiek/linkse-samenwerking-gaat-moeilijke-fase-in-welke-partijkleur-zet-de-toon~b4142e0f/
https://www.nrc.nl/nieuws/2024/04/20/trauma-van-regeren-met-vvd-na-rutte-ii-waart-nog-rond-op-congres-groenlinks-pvda-timmermans-nederland-kan-niet-eindeloos-aan-het-lijntje-worden-gehouden-a4196649
https://www.vandaaginside.nl/uitzendingen/de-oranjezondag/Fr6MsRNPvrK
https://www.vandaaginside.nl/uitzendingen/de-oranjezondag/Fr6MsRNPvrK
https://www.vandaaginside.nl/uitzendingen/de-oranjezondag/Fr6MsRNPvrK
https://npo.nl/start/serie/op1/seizoen-5/op1_464/afspelen
https://open.spotify.com/episode/1ouY0zp9M5wZt4TvrqeJSg?si=d6f484d20e18452d
https://open.spotify.com/episode/1ouY0zp9M5wZt4TvrqeJSg?si=d6f484d20e18452d
https://open.spotify.com/episode/1ouY0zp9M5wZt4TvrqeJSg?si=d6f484d20e18452d
https://open.spotify.com/episode/1ouY0zp9M5wZt4TvrqeJSg?si=d6f484d20e18452d
https://www.trouw.nl/binnenland/stemmen-vanaf-je-16de-vooral-rechtse-en-christelijke-jongeren-zien-het-niet-zitten~b7f03df1/
https://www.nporadio1.nl/podcasts/dit-is-de-dag/107672/moeten-16-jarigen-stemrecht-krijgen-bij-de-europese-parlementsverkiezingen-13-mei-2024
https://www.nporadio1.nl/podcasts/dit-is-de-dag/107672/moeten-16-jarigen-stemrecht-krijgen-bij-de-europese-parlementsverkiezingen-13-mei-2024
https://dit.eo.nl/artikel/zijn-16-jarigen-volwassen-genoeg-om-te-stemmen
https://dit.eo.nl/artikel/zijn-16-jarigen-volwassen-genoeg-om-te-stemmen
https://www.metronieuws.nl/in-het-nieuws/binnenland/2024/05/hoeveel-vertrouwen-hebben-we-in-de-eu/
https://www.youtube.com/live/RpZFSdtYQ-A?si=WF_qJI8gQteE0-J2&t=2115
https://www.youtube.com/live/RpZFSdtYQ-A?si=WF_qJI8gQteE0-J2&t=2115
https://www.youtube.com/live/RpZFSdtYQ-A?si=TRioeFVO5i9WLtYF&t=2482
https://www.youtube.com/live/RpZFSdtYQ-A?si=TRioeFVO5i9WLtYF&t=2482
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Hieronder vind je de bestuursverantwoordingen van het Landelijk Bestuur. Dit zijn een 

algemene bestuursverantwoording namens het hele bestuur en een verantwoording per 

bestuurslid. In een verantwoording legt het bestuur aan het congres uit waar ze mee 

bezig zijn geweest en waarom, ook is dit de kans voor het bestuur om te reflecteren.  

Vragen hierover kunnen op het congres gesteld worden. 

Algemene Bestuursverantwoording 
Wat een rollercoaster was dit! Het voelt als gisteren dat we in Amersfoort verkozen 

werden en vier weken later meteen een campagne aan het opzetten waren voor de 

Tweede Kamerverkiezingen. Maar het is toch echt allemaal bijna een jaar geleden. Drie 

congressen, twee campagnes en een hele reeks aan activiteiten en politieke statements 

later, zit het er dan nu toch echt op. Voordat we inhoudelijk ingaan op het afgelopen 

halfjaar willen we eerst even iets kwijt: wat hebben we genoten van dit bestuursjaar en 

wat hebben we veel mogen leren. Iedereen in het bestuur heeft diens ups en downs 

gehad, maar we kijken allemaal tevreden en trots terug op een leerzaam, keigezellig en 

mooi bestuursjaar dat we met zijn allen hebben uitgezeten!  

Politiek 

Dan nu naar de inhoud. Na het Wintercongres zaten we met DWARS nog midden in de 

campagne voor de Tweede Kamerverkiezingen. De uitslag van die verkiezingen voelde 

ook voor ons, ondanks de winst van GL-PvdA, als een verlies aan Wilders. Al vrij snel 

werd duidelijk dat GL-PvdA de rol van oppositiepartij op zich zou nemen. In een nieuwe 

fractie, en met nieuwe energie om iets te doen aan de winst van Wilders begonnen we 

eigenlijk weer van voor af aan met kennismaken, lobbyen en ons uitspreken voor de 

DWARSe idealen.  

In de formatie hebben we ons op een aantal manieren uitgesproken, bijvoorbeeld via 

een opiniestuk, maar vooral via een manifest met een groot aantal andere politieke 

jongerenorganisaties (PJO’s) en maatschappelijke organisaties om jongeren een plek aan 

de formatietafel te geven en verschillende thema’s belangrijk voor jongeren uit te lichten 

voor een eventueel coalitieakkoord. 

Op internationaal vlak was natuurlijk het allerbelangrijkste thema na het Wintercongres 

Israël-Palestina. Dag in dag uit wordt er in Gaza een genocide gepleegd door een 

apartheidsstaat die zich niks aantrekt van internationaal recht, terwijl de VS, de EU en 

Nederland toekijken. Het bestuur heeft zich op een aantal manieren uitgesproken over 

dit thema, zeker nadat op het Programmacongres in februari het DWARSe standpunt 

hierover werd aangescherpt. Hoewel we er zeker nog niet zijn, is de koers van de 

partijen steeds iets verder opgeschoven naar ons verhaal. Daar zijn we trots op. We 

weten zeker dat een volgend bestuur het werk dat dit jaar verzet is op dit thema 

voortzet, en GL-PvdA de juiste kant op blijft duwen. 

Los van Israël-Palestina heeft DWARS zich ook uitgesproken op een aantal andere 

onderwerpen. We hebben veel feedback geleverd op het Europees programma, wat in 

een vroeg stadium van het schrijfproces al is meegenomen. Ook hebben we veel 

amendementen ingediend, waarvan het grootste deel is aangenomen, op het Europese 

programma van GL-PvdA. Verder hebben we ons over een groot aantal andere thema’s 

uitgesproken, kijk daarvoor vooral naar de perslijst in deze congreskrant. 

Ook hebben we dit tweede halfjaar niet alleen een landelijke campagne afgerond, maar 

hebben we ook een internationale campagne opgezet. Hoewel we de vorige campagne 

samen met de Jonge Socialisten gevoerd hebben, kozen we er in dit geval voor dat niet 
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te doen, aangezien een congresmotie ons opriep om zo dicht mogelijk aan te sluiten bij 

de campagne van onze Europese koepelorganisatie FYEG (Federation of Young European 

Greens). Daarnaast vonden we het belangrijk om te focussen op de kandidaten van de 

Europese Groenen, aangezien we ons hier in december over hadden uitgesproken via 

een persbericht en statement. We zijn enorm trots op de campagne die we hebben 

uitgezet, en gaan de komende weken samen met jullie nog keihard aan de slag om de 

DWARSe kandidaten Catarina en Kenville het Europees Parlement in te helpen!  

Organisatie 

Los van alle politieke actualiteiten hadden we als bestuur ook nog gewoon een 

vereniging te besturen. Financieel staat de vereniging er goed voor. We hebben een 

aantal mooie afspraken gemaakt met GroenLinks die de financiële positie van DWARS 

verstevigd heeft. Ook ons ledenaantal is ondanks uitschrijvingen van mensen die te oud 

zijn voor de vereniging aardig stabiel gebleven dit jaar. Tot slot is op de achtergrond is 

ook hard gewerkt aan de website en onze ledenadministratie.  

Ook op het gebied van pandzaken heeft het bestuur in het tweede halfjaar nogal wat 

knopen moeten doorhakken. GroenLinks vertelde ons aan het einde van 2023 dat 

DWARS een groter deel van de huurkosten van het Entresol (de ‘DWARS-verdieping’) op 

zich moest nemen, of moest verhuizen naar de GroenLinks-verdieping. Dit omdat het 

Wetenschappelijk Bureau van GroenLinks gaat samen wonen met het bureau van de 

PvdA. Na lang onderhandelen, wikken en wegen en een inspraakavond heeft het bestuur 

om op het Entresol te blijven, in ieder geval tot 2027, met een iets hogere huur.  

In de vorige bestuursverantwoording noemden we verder dat we ontevreden waren over 

de DWARSe vertegenwoordiging op de lijst voor de Tweede Kamerverkiezingen. Naast de 

financiële afspraken heeft het bestuur daarom ook goede afspraken gemaakt met het 

GroenLinks-partijbestuur over DWARSe vertegenwoordiging in de kandidaten- en 

programmacommissies van GroenLinks bij landelijke en Europese verkiezingen. Zo 

zorgen we ervoor dat de stem van DWARS zowel bij het samenstellen van 

kandidatenlijsten als bij het schrijven van verkiezingsprogramma’s, op tijd en 

gegarandeerd wordt meegenomen. Over het vastleggen van die afspraken en de exacte 

uitwerking daarvan kunnen we jullie meer vertellen op het congres!  

In het tweede halfjaar heeft het bestuur, samen met de Congrescommissie, bovendien 

niet één maar twee congressen georganiseerd vanwege het Programmacongres in 

februari. Dat is al met al erg goed verlopen, waar we ook erg blij mee zijn. Naast de 

congressen hebben we ook via verschillende inspraakavonden over bijvoorbeeld 

alcoholcultuur en het pand ledeninspraak kunnen verzorgen. 

Het bestuur heeft ook aardig wat activiteiten opgezet. Van de Straatsburg-reis tot de 

campagneaftrap, en van het DWARS Gala tot de Panelgesprekken, we hebben dit jaar 

aardig wat events georganiseerd. We zijn extra blij dat het dit jaar weer mogelijk was 

om DWARS op Weg weer op te pakken, en om te starten met de organisatie van een 

PJO-parlement zonder de deelname van JFVD. 

Werkdruk 

In de vorige bestuursverantwoording is het tot slot ook kort gegaan over de werkdruk 

van het Landelijk Bestuur. Zoals jullie wellicht ook kunnen opmaken uit de lengte van de 

bovenstaande verantwoording, en de hoeveelheid zaken die daar benoemd zijn, is die 

werkdruk niet bepaald omlaag gegaan in het tweede halfjaar. Iedereen in het bestuur is 

dit jaar vér boven het urenaantal gegaan dat voor hun functies staat. En hoewel het 

misschien lijkt alsof dit komt doordat het bestuur vooral veel oppakt, en door de drukke 

omstandigheden (nogmaals: drie congressen, twee campagnes, en politieke actualiteiten 

waar je ‘u’ tegen zegt), komt dit voor een deel door verwachtingen en de houding van 
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leden. Ook is gebleken dat de basistaken van het bestuur vaak al aardig wat werkdruk 

met zich meebrengen. 

Dat vinden we jammer, omdat het Landelijk Bestuur op deze manier niet een 

toegankelijke plek is voor iedereen. De werkdruk heeft gezorgd voor soms lastige 

periodes dit bestuursjaar. Daarom zijn we erg blij dat we als bestuur samen met de 

Kandidatencommissie en de Raad van Advies het initiatief hebben genomen om een 

commissie in te stellen die onderzoek moet gaan doen naar de werkdruk van het 

Landelijk Bestuur. We hopen zo op termijn ervoor te zorgen dat de werktijden van de 

algemene bestuursfuncties teruggebracht worden naar 20 uur per week, en dat 

toekomstige Landelijke Besturen een werklast krijgen waarmee te werken valt. 

It’s a wrap! / Da was ‘em! 

We hopen dat jullie een beetje een beeld krijgen van de dingen die we dit jaar gedaan 

hebben en hoe we ze hebben opgepakt. Geloof ons als we zeggen dat we nog 1001 

andere dingen hadden willen doen. Maar we hebben helaas niet eeuwig de tijd, en aan 

alle goede dingen komt een einde. Zo ook aan dit bestuursjaar.  

Dankjulliewel voor jullie vertrouwen en de mensen en commissies binnen DWARS die dit 

jaar een stuk dragelijker hebben gemaakt voor ons. 

We kijken uit naar jullie vragen op het congres. 

Met DWARSe groeten, 

(nog eventjes) jullie Landelijk Bestuur 

Rick Timmermans – Voorzitter 
Het zit erop! Volgens mij heb ik dit eerder gezegd toen ik afzwaaide bij eerdere functies 

binnen DWARS, maar deze keer meen ik het echt: wat is dit snel gegaan.  

In mijn vorige verantwoording schreef ik hoe dankbaar ik was jullie voorzitter te mogen 

zijn. Dat ben ik oprecht nog steeds. Ik heb dit jaar dingen mogen doen die ik nooit voor 

mogelijk had gehouden. En hoewel het langsgaan bij de Tweede Kamerfractie, het 

spreken in de media en het leidinggeven aan DWARS na een jaar ‘normaler’ is gaan 

voelen, schrijf ik deze verantwoording met hetzelfde enthousiasme en dezelfde 

verwondering waarmee ik het voorzittersjaar begon. Op de dag dat ik deze 

verantwoording schrijf is net de publicatie van het PVV-coalitieakkoord bekend gemaakt. 

Midden in deze diepe donkerbruine duisternis ga ik toch maar proberen een aantal 

lichtpuntjes te vinden in het afgelopen jaar.  

Fractie 

Het tweede halfjaar voor mij begon na het Wintercongres direct met het afronden van de 

Tweede Kamerverkiezingscampagne. GL-PvdA won zetels, maar verloor helaas de 

verkiezingen. Ik heb na de verkiezingen snel geprobeerd mijn weg te vinden in de 

gezamenlijke nieuwe fractie: dat betekende snel kennismaken met alle nieuwe 

Kamerleden, met Frans Timmermans en Esmah Lahlah (die na het vertrek van Corinne 

Ellemeet de nieuwe contactpersoon is van het DWARS-bestuur bij de fractie). De eerste 

weken stonden vooral in het teken van inspraak leveren op de oppositiestrategie van GL-

PvdA, en de woordvoerders leren kennen op thema’s die belangrijk zijn voor DWARS. 

Aan het einde van dit bestuursjaar kan ik met trots zeggen dat we met meerdere 

Kamerleden goede banden hebben opgebouwd en ook concreet samengewerkt hebben. 

Samen met Habatmu de Hoop en de Woonbondjongeren hebben we aandacht gevraagd 

voor de Wet Betaalbare Huur, die het uiteindelijk ook gehaald heeft. Ook hebben we 

samen met Luc Stultiens en Mikal Tseggai bekeken hoe we onbetaalde stages tegen 

kunnen gaan in Nederland en Europa, en de situatie van álle studenten – van MBO tot 

WO – kunnen verbeteren.  
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En ik zeg ‘we’, want deze gesprekken en politieke resultaten waren nooit mogelijk 

geweest zonder het keiharde werk van het Inhoudelijk Overleg: Ruben en Thijme. 

Dankjulliewel voor jullie gedrevenheid, enthousiasme en de goede discussies die we dit 

jaar gevoerd hebben over honderd verschillende politieke thema’s.  

In mijn vorige verantwoording schreef ik dat ik het lastig vond om bij Kamerleden aan te 

sluiten met enorm veel dossierkennis als ‘onwetende buitenstaander’. Dat gevoel is in de 

tweede helft van het jaar vrij snel verdwenen. Aansluiten met meer kennis bij de fractie 

blijft echter een belangrijk punt waar vooral de Politiek Adviseurs (PA’s) een belangrijke 

rol in kunnen vervullen. We hebben in het Inhoudelijk Overleg geprobeerd de politieke 

agenda goed bij te werken, zodat we wisten wanneer welk debat was en hier dus ook op 

tijd advies over konden vragen bij onze PA’s. Dit heeft een aantal keer al erg goed 

gewerkt (ook bedankt aan alle PA’s voor hun inbreng, vooral de wekelijkse A28-update) 

en ik moedig het volgende bestuur aan om hiermee verder te gaan.  

Nog even een belangrijke boodschap die ik kwijt wil over de fractie: geloof het of niet, 

maar veel Kamerleden delen het DWARSe idealisme, onze emotie en onze ideeën. Ik wil 

het volgende bestuur, maar ook de vereniging als geheel meegeven om achter deze 

mensen te blijven staan, en met ze samen te blijven werken. Samen met de Kamerleden 

die ons een warm hart toedragen versterken we de stem van DWARS binnen GroenLinks-

PvdA, en zorgen we ervoor dat onze politieke idealen direct terugkomen in wetgeving en 

in debatten. 

Ik wil iedereen van en rond de fractie met wie ik dit jaar heb samengewerkt, en mij op 

wat voor manier dan ook ondersteund heeft, enorm bedanken. Wetende dat een aantal 

mensen het met je eens zijn, helpt enorm wanneer je de vaak ondankbare taak hebt van 

kritiek uiten.   

Israël-Palestina 

Op meerdere thema’s, maar toch vooral op Israël-Palestina heb ik dat namelijk vrijwel 

wekelijks gedaan. Het feit dat GroenLinks-PvdA consequent zegt dat ze het 

internationale recht volgen, maar vervolgens het woord genocide uit de weg gaan, 

ondanks het feit dat het Internationaal Strafhof zegt dat er een reëel risico bestaat op 

volkerenmoord in Gaza, is immoreel en valt niet uit te leggen. Hetzelfde was lang ook 

het geval rond de term ‘apartheidsstaat’. Lang heb ik binnen de fractie aangedrongen op 

een scherper verhaal op dit thema, onder andere naar aanleiding van het 

Programmacongres in februari. En ik ben ervan overtuigd dat, al is het maar voor een 

heel erg klein deel, mijn inbreng er mede voor zorgde dat GL-PvdA zich steeds iets 

radicaler ging uiten: van het veroordelen van de komst van Israëlische president Herzog, 

tot voorstellen voor het opzeggen van het associatieverdrag met Israël, het stoppen van 

offensieve wapenleveranties en het opnieuw oppakken van de UNWRA-financiering. het 

is allemaal gedaan door GL-PvdA de afgelopen maanden met inspraak van DWARS. Maar 

te vaak kwam de fractie te traag en te onzichtbaar met deze voorstellen. En te vaak was 

het niet genoeg.  

Over dit inhoudelijke verhaal vertelt Ruben iets meer, ik heb het hier vooral over de 

inbreng bij de fractie en de media-uitingen die ik op dit thema heb gedaan, hoewel we 

hier natuurlijk veel in samen hebben gewerkt. 

Ik heb me ook op een aantal manieren extern hierover uitgesproken. Ik ging op Radio1 

het debat aan met een pro-Israëlische PvdA’er over de term ‘apartheid’ en ik stond 

EenVandaag te woord over het gebruik van het woord ‘genocide’ door GL-PvdA in een 

fragment met Rob Oudkerk. Een kwartier voordat mijn fragment uitgezonden zou 

worden, kreeg ik echter een telefoontje van de EenVandaag-redactie dat het item 

verkort moest worden, waarmee mijn inbreng uit het fragment geknipt was. Het feit dat 

deze mededeling kwam na dagen goede voorbereiding, het inlichten van de partijtop, en 
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na de grote hoeveelheid energie en spanning die bij zo’n groot mediaoptreden komen 

kijken, was enorm zuur.  

In dezelfde week kreeg ik wel de kans om me alsnog uit te spreken over dit thema via 

mijn congresspeech, en dat heb ik ook gedaan. Ik ben trots op de speech die ik heb 

mogen houden, en was erg blij met jullie gejuich uit de zaal en het feit dat de speech 

ook media-aandacht heeft gekregen. Ook dank aan de rest van het bestuur en specifiek 

Ruben en Thijme voor de feedback en ondersteuning rond de speech, maar ook rond al 

mijn mediaoptredens dit jaar. 

Hoewel ik graag meer had willen bereiken, ben ik trots op mijn inbreng over Palestina en 

Gaza in de fractie, in de media, bij de ledengesprekken van GL-PvdA en op het congres. 

Ik heb geprobeerd consequent te strijden voor het DWARSe standpunt en heb laten zien 

dat er mensen zijn binnen de partijen en in de samenleving die willen dat GL-PvdA een 

veel scherpere koers vaart op dit thema.  

Media 

Los van Israël-Palestina heb ik me ook over veel andere zaken uitgesproken. Ik mocht 

meedoen aan meerdere verkiezingsdebatten, waaronder één bij NPO Politiek, ik sprak bij 

een evenement van Oxfam-Novib over internationale ongelijkheid, schreef samen met 

Thijme een opiniestuk over de formatie en heb me op radio en in de krant over de 

woningnood en de kiesleeftijd uitgesproken. In mijn vorige verantwoording schreef ik dat 

ik meer vertrouwen wilde ontwikkelen voor de camera. Ik kan tevreden terugkijken en 

zeggen dat dat aardig gelukt is. Check vooral even de perslijst als je een overzicht wil 

zien van ‘DWARS in de media’. 

GroenLinks (intern) 

Ook heb ik op organisatorische punten vaak ingesproken binnen GroenLinks, en ook een 

aantal concrete zaken kunnen bereiken. Samen met Merlijn heb ik erg fijn 

samengewerkt om de convenantonderhandelingen (het convenant is het document waar 

alle afspraken instaan tussen DWARS en GroenLinks, waaronder belangrijke financiële 

afspraken) tot een goed einde te brengen. En samen met Pepijn heb ik goed 

samengewerkt om ook op organisatorisch gebied voor DWARS de beste resultaten 

binnen te halen, zoals de afspraak rond DWARSe vertegenwoordiging in de landelijke en 

internationale kandidaten- en programmacommissies. Samen nadenken en stukken 

schrijven over de manier om de stem van DWARS bij het partijbestuur en bij de 

kandidaten- en programmaprocedure te versterken, heb ik altijd als erg leuk ervaren. 

Altijd als we hierover nadachten versterkten we elkaar namelijk enorm, en hebben we de 

positie van DWARS daarmee bij GroenLinks aantoonbaar verbeterd.  

Andere PJO’s 

In het tweede gedeelte, net als in het eerste gedeelte van het jaar, heb ik persoonlijk 

vooral de samenwerking opgezocht met de Jonge Socialisten. In de fractie is de JS 

namelijk regelmatig een bondgenoot. 

Ik heb gedurende het tweede halfjaar vooral op de achtergrond een rol gespeeld in de 

samenwerking met andere Politieke Jongerenorganisaties (PJO’s). Bij een aantal 

gezamenlijke statements of gezamenlijke kwesties heb ik de andere PJO’s opgezocht om 

te peilen wat zij ervan vonden. Over de exacte samenwerking bij deze statements 

kunnen Thijme en Ruben meer vertellen. In dit kader verving ik Thijme vanwege ziekte 

bij het eerste overleg over het PJO-parlement, waar besloten is JFVD uit te sluiten van 

deelname. Daar ben ik specifiek nog erg blij mee.  

Buddyafdeling 

Ook een kort woord van dank aan mijn buddyafdeling Gelderland! Ik zou willen dat ik 

iets meer de tijd had gehad om vaker bij jullie langs te komen. Maar als ik eerlijk ben 
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runden jullie de afdeling gewoon ontzettend goed, waardoor mij inmenging ook niet zo 

hard nodig was.  

Jullie hebben dit jaar namelijk volgens mij bijna meer activiteiten opgezet dan het 

Landelijk Bestuur. Ik heb met bewondering gekeken naar hoe jullie dit jaar de afdeling 

bestuurd hebben, je politiek ook uitgesproken hebben, activistisch zijn geweest rond de 

studentenprotesten en de straat op zijn gegaan voor de campagne. En hoewel DWARS 

Brabant-Zeeland altijd mijn afdeling zal blijven, weet ik nu wel welke afdeling ik bijna net 

zo leuk vindt! Heel veel liefde naar jullie. 

Bestuur 

In mijn vorige verantwoording schreef ik uitgebreid over de interne voorzitterstaken. Ik 

zal daar hier korter over zijn. Ik begon dit bestuursjaar met het idee dat ik als voorzitter 

betrokken moest zijn bij elke kleine crisis en elk probleem op iedere portefeuille. In het 

tweede gedeelte van dit jaar heb ik ingezien dat dat niet alleen onhoudbaar was voor mij 

persoonlijk (je kunt als voorzitter écht niet met alles tegelijk bezig zijn. Trust me, I’ve 

tried), maar dat het bovendien onnodig was. Als zich een probleem voordeed, wisten de 

bestuursleden 9 van de 10 keer zelf heel goed wat er moest gebeuren, omdat deze 

bestuursploeg simpelweg erg goed wisten wat ze aan het doen waren.  

Een shoutout naar mijn geweldige vicevoorzitter Judith kan natuurlijk niet ontbreken. 

Samen hebben we voor een fijne sfeer in het bestuur gezorgd. Heel veel dank voor jouw 

steun op moeilijke momenten. Altijd als ik het gevoel had al het overzicht kwijt te zijn, 

wist ik eigenlijk altijd zeker dat jij dat overzicht klaar had staan. Dat zorgde voor enorm 

veel rust, zowel voor mij als voor het bestuur. 

Tot slot: ik ben echt een enorm trotse voorzitter. Want wat heeft iedereen in het bestuur 

dit jaar bergen verzet, ook zeker de mensen die niet specifiek bij naam zijn genoemd in 

deze verantwoording. Ik ben ervan overtuigd dat we met z’n achten de vereniging beter 

hebben gemaakt, en daar ben ik enorm trots op. Bovendien heb ik van dichtbij mogen 

zien hoe elk bestuurslid zowel persoonlijk als professioneel enorm gegroeid is.  

Graag eindig ik mijn verantwoording daarom met een enorm woord van dank aan al mijn 

medebestuursleden. Jullie zijn dit jaar belangrijker geworden voor me dan ik me ooit had 

kunnen voorstellen, en ik wil er niet over nadenken hoe ik het volgend jaar ga volhouden 

zonder jullie elke dag in ieder geval even tegen te komen op het DWARS-pand. Ik vond 

het een eer om niet alleen DWARS-voorzitter te zijn, maar ook jullie voorzitter.  

Voordat ik niemand meer kan bedanken op het congres zelf: dat was het! Als jullie 

vragen hebben, beantwoord ik die natuurlijk graag op het congres. Tot dan! 

Met DWARSe groet, 

Rick 

Judith Dekker – Secretaris en Vice-Voorzitter 
Poah… We zijn er. Het was een druk jaar en ik heb veel om aan jullie te vertellen, dus ik 

ga het emotionele deel bewaren voor op het congres en zo direct in de inhoud duiken. 

Maar niet voor ik even heb benadrukt hoe blij ik ben geweest met mijn bestuursgenoten 

dit afgelopen jaar. Ik had het met niemand anders willen (kunnen?) doen dan met jullie! 

Het liefst zou ik voor jullie allemaal een uitgebreid bedankje schrijven, maar de 

congreskrant is al zo vreselijk lang dus voor nu laat ik het maar even. Rick, Merlijn, 

Luna, Pepijn, Ruben, Thijme en Tony bedankt <3 

Website 

Mijn focus lag op het updaten van de website met de middelen die we hebben. Ik heb de 

gehele site langsgelopen om te kijken waar we informatie op een duidelijkere en meer 

aansprekende manier kunnen delen. Op de achtergrond heb ik meer structuur 
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aangebracht. Ik heb oude pagina’s verwijderd, zodat deze niet meer te vinden zijn. Ik 

heb oude formulieren verwijderd en gezorgd dat er standaard sjablonen zijn. Ik heb een 

begin gemaakt met het logischer sorteren van (oude) nieuwsberichten. 

Slack 

Slack heeft veel potentie, maar ik heb ook gemerkt dat het snel vergeten kan worden. 

Het toevoegen van nieuwe kaderleden aan Slack miste wat structuur. Dit heb ik 

geprobeerd beter te stroomlijnen en ga ik uitgebreid overdragen aan mijn opvolger. Ook 

heb ik samen met Pepijn alle leden in de Slack langsgelopen en iedereen die geen functie 

meer had verwijderd. Het aantal leden van de Slack is hierdoor van meer dan 400 naar 

zo’n 100 gegaan. 

Nieuwsbrief 

Ik heb elke twee weken een nieuwsbrief verzonden. Ik heb geprobeerd om de inhoud 

leuk te houden en af te wisselen, met onder meer korte items vanuit de politiek 

adviseurs en het vaste item ‘Andere Tijden DWARS’. De interactie met de nieuwsbrief 

wisselt en daarom ben ik nu aan het experimenteren met het versturen van de 

nieuwsbrief op een ander tijdstip, om te kijken of dit uitmaakt. 

Ledenadministratie en contact met GroenLinks 

Na de Tweede Kamerverkiezingen is het ledenaantal van DWARS toegenomen. 

Tegelijkertijd heb ik samen met onze medewerker in het begin van 2024 leden die 

volgens de statuten te oud zijn uitgeschreven. Dit was de eerste keer dat dit op deze 

wijze gedaan werd, na een statutenwijziging van het zomercongres van 2023. Dit is goed 

verlopen. Hierdoor is het ledenaantal van DWARS ongeveer gelijk gebleven, en zitten we 

net iets onder de 5.000 leden. 

Het afgelopen half jaar waren er soms wat problemen met de ledenadministratie van 

GroenLinks. Een handjevol DWARS-leden werd uitgeschreven van DWARS terwijl ze dit 

niet wouden. Zij wouden enkel bij GroenLinks uitgeschreven worden, maar bij de 

ledenadministratie van GroenLinks was dit niet goed uitgevoerd. Samen met onze 

medewerker heb ik hierover afspraken gemaakt met GroenLinks en houden we goed in 

de gaten dat dit niet weer gebeurt.  

Medewerker 

Sinds januari hebben we een nieuwe administratief medewerker, Amarenske. Ik wil Marie 

nog bedanken voor haar werk bij ons! Samen met Merlijn heb ik de 

sollicitatiegesprekken gevoerd en het proces rondom het aannemen en inwerken van 

Amarenske gedaan. Dit is allemaal goed verlopen en we zijn heel blij met Amarenske als 

medewerker. Het contact verloopt erg goed en ik heb verschillende taken aan haar 

kunnen overdragen. 

Af en toe laat het werkgeverschap van DWARS nog wat te wensen over, wat begrijpelijk 

is omdat we een groep jongeren zijn. Ik ben daarom verdergegaan met het uitwerken 

van een witboek medewerker dat Jeppe vorig jaar had opgesteld, zodat er duidelijkere 

afspraken liggen rondom DWARS en de medewerkers.  

Privacy 

Mijn grootste ‘privacy-projectje’ dit jaar zijn de appgroepen van DWARS geweest. Na een 

datalek in december heb ik contact met GroenLinks gehad hoe we dit konden 

voorkomen. Het belangrijkste is dat alle appgroepen van DWARS beter gecontroleerd 

worden op of deelnemers echt lid zijn van DWARS. Ik heb hiervoor beleid gemaakt, heb 

verschillende appgroepen gecontroleerd en ook samen met de afdelingssecretarissen 

afspraken gemaakt. Recent ben ik aangesloten bij het Politiek Overleg om ook de situatie 

met de inhoudelijke commissies te bespreken. 
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Verder heb ik door het jaar heen gezorgd dat persoonsgegevens niet te lang opgeslagen 

zijn. Zo heb ik oude gegevens van Stack en inzendingen op de website verwijderd, en 

ervoor gezorgd dat alle gegevens van sollicitanten die niet aangenomen ook verwijderd 

werden.  

Congres 

Dit afgelopen half jaar zijn we druk bezig geweest met het programmacongres en 

zomercongres. Ik ben iedere week aangesloten bij de congrescommissie. Voor het 

congres heb ik mij voornamelijk beziggehouden met het uitnodigen van leden via de 

mail, het aanmaken van alle belangrijke pagina’s op de website, en het beheren van de 

aanmeldingen. Het programmacongres ging super goed en ik verwacht ook niks anders 

van het zomercongres. Een kleine shoutout naar mijn favoriete commissie die mijn 

panddienst elke week leuk maakte en alle commissieleden met wie ik heb mogen 

samenwerken dit jaar: Arne, Joshua, Jeppe, Aislinn, Oscar, Farah, Julian, Gijs en Wietse 

<3 En natuurlijk mijn mede CoCo-LB’ers Merlijn en Pepijn! 

Vicevoorzitter 

Het contact tussen Rick en mij verliep goed. We hebben ongeveer eens in de twee weken 

een overleg gehad wat ik ons ‘roddeluurtje’ noemde, waarbij we het functioneren van 

het bestuur en ook de drukte en het welzijn van iedereen even bespraken. Dit heb ik als 

heel nuttig ervaren. Ook hebben we een jaarplanning voor geheel 2024 gemaakt.  

Werkdruk is en blijft een belangrijk onderwerp in ons bestuur. Als vicevoorzitter heb ik 

geprobeerd om hier altijd op te letten, zowel bij individuele bestuursleden als ook in het 

geheel. Deze laatste periode is helaas toch weer heel erg druk, en hieruit blijkt ook wel 

dat het heel moeilijk is om gewoon te zeggen dat je minder gaat werken. Ik ben dan ook 

blij dat we een commissie hiervoor gaan instellen. 

Ik kan niks anders dan een groot bedankje aan Rick geven voor onze fijne 

samenwerking. Maar ik ga al mijn lieve woorden over Rick nu nog even bewaren tot de 

zondagmiddag van het congres, want dan pas nemen we echt afscheid. 

Overig 

Naast mijn secretaris- en vicevoorzitterstaken ben ik ook veel bezig geweest met het 

ondersteunen van andere bestuursleden en losse taken op te pakken. Enkele 

voorbeelden zijn het helpen bij het Fabuleuze Feestdagen Festijn in december, het geven 

van een training over Europese politiek bij DWARS XL (superleuk!), het maken van een 

website-pagina voor de Europese verkiezingen, en heb ik gescout voor een 

zomerkamplocatie. Ik vond het fijn om altijd beschikbaar te zijn voor mijn 

medebestuursleden als ze ergens hulp bij nodig hadden, vragen hadden of gewoon even 

wouden sparren. Dit sluit ook goed aan bij mijn rol als vicevoorzitter, waarbij ik altijd 

geprobeerd heb om open te staan voor ieders zorgen in het bestuur.  

Buddy 

Als laatste wil ik nog een shoutout geven aan mijn leuke buddy-afdeling Groningen. We 

waren het niet altijd met elkaar eens maar hebben altijd goed contact onderhouden. 

Ondanks dat ze sinds de winter AAV nog maar met vier bestuursleden waren hebben ze 

veel vette dingen neergezet. Benide, Daniel, Pieter en Hendrik: thanks voor het 

afgelopen half jaar! 

Merlijn de Bruin – Penningmeester 
In deze prachtige verantwoording neem ik jullie mee in wat ik allemaal heb uitgespookt 

het afgelopen halfjaar! 

Financiën 

Mijn hoofdtaak, het beheren van de boekhouding en het uitbetalen van declaraties, is de 

afgelopen tijd soepel gegaan. Ik heb goed contact gehouden met mijn 
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medebestuursleden om ervoor te zorgen dat alles rond geld helder en goed verliep. Ik 

ben blij om te zien dat het wintercongres, het gala, de lange reis en de campagnes mooi 

binnen het budget zijn gebleven. Ook heb ik, met veel dank aan de financieel 

medewerker van GroenLinks, een aantal kleine dingen in de boekhouding verbeterd. 

Begin 2024 hebben we de jaarrekening opgesteld van 2023, die ook bij de 

congresstukken zit! Echt een aanrader om te lezen. De accountant heeft zonder 

opmerkingen akkoord gegeven op onze boekhouding, iets waar ik ook de vorige 

penningmeester (Daan) voor moet bedanken. 

We hebben met GroenLinks afgesproken dat we een groot deel van de projectaanvragen 

voor 2024 in één keer mogen doen, voordat het jaar begint. Hierdoor weten we dat we 

een groot deel van het beschikbare geld kunnen gebruiken voor de vereniging. Bij de 

begroting voor 2024 heb ik een overzicht gemaakt van de aanvragen die ik van plan was 

te doen, maar die zijn door GroenLinks afgekeurd. Ze vonden dat onze aanvragen niet 

incidenteel (eenmalig) waren, terwijl ze dat volgens onze definitie en de definitie van de 

rest van Nederland wel zijn. Het is belangrijk dat we niet met projectgelden heel veel 

medewerkers aannemen, omdat we dan in de problemen komen als de inkomsten van 

GroenLinks (en daarmee die van ons) lager worden. Daar zijn we het mee eens, maar 

GroenLinks vindt het risico ook te groot als een uitgave verwachtingen bij leden schept 

voor de jaren erna. Bijna alle uitgaven doen dit, waardoor het heel lastig is om genoeg 

aanvragen te doen om in de buurt te komen van het bedrag dat voor ons bestemd is. 

Met een staaltje creatief schrijven is het na een aantal pogingen gelukt om toch akkoord 

te krijgen van GroenLinks. 

Dit is ook het punt waar ik mijn allerliefste voorzitter en neefje van Frans moet 

bedanken: Rick! Als nummer twee op financiën hebben we heel fijn kunnen 

samenwerken. Ik vond het fijn dat ik altijd met mijn kwesties bij je terecht kon en het 

was een genoegen om samen het geld van DWARS te beschermen van onze 

moederpartij <3. 

Convenant 

Het convenant is een document waarin alle afspraken tussen DWARS en GroenLinks 

staan. Hierover is veel te doen geweest de afgelopen tijd. In het convenant staat dat er 

ieder jaar in mei wordt onderhandeld over de versie van het jaar erna. Zowel DWARS als 

GroenLinks kunnen wijzigingen voorstellen, die daarna worden besproken tot er een 

akkoord is. Deze keer is het vooral GroenLinks dat dingen wilt veranderen, vooral omdat 

de financiële situatie aan het veranderen is. Door veranderingen in de wet financiering 

politieke partijen krijgt DWARS iets meer subsidie en GroenLinks minder. Kort gezegd 

gebeurt dit omdat geld dat voor ons bestemd is niet meer via GroenLinks loopt maar 

direct naar ons gaat. Mede hierdoor wordt de financiële positie van GroenLinks slechter, 

terwijl die van ons beter wordt. Belangrijk om hieraan toe te voegen dat de directe 

subsidie van 14.000 euro vanaf dit jaar als is weggevallen door deze verandering.  

Wij zijn van mening dat DWARS niet de plek is waar GroenLinks haar tekort mee moet 

lossen. Dit heeft te maken met het feit dat wij al middelen hebben ingeleverd, met het 

belang dat een sterke jongerenorganisatie voor GroenLinks heeft en het feit de 

besparingen op DWARS slechts een klein deel van het tekort van GroenLinks zouden zijn. 

Ten tijde van het schrijven van deze verantwoording is alleen nog het eerste gesprek 

geweest en zijn we ons aan het voorbereiden op de tweede. Ik zal tijdens het congres 

mondeling toelichten wat de uitkomst is. Hoe dan ook blijven we strijden voor het 

aanhouden van de projectgelden en dubbellidmaatschappen. 

Pand 

Eind 2023 kwam GroenLinks met het heugelijke nieuws dat wij op zeer korte termijn een 

keuze moesten maken over het aanhouden van de Entresol. De keuze was simpel gezegd 
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tussen hogere pandkosten en verhuizen naar het kantoor van GroenLinks. Na twee 

inspraakavonden en veel overleg hebben we besloten de huur van de entresol aan te 

houden, waardoor onze kosten stijgen. Om deze kosten op te vangen, heb ik een 

projectreservering pand opgezet, waardoor we nu geld opzijzetten om de komende jaren 

de verhoogde kosten op te vangen. Dit hele proces had ik natuurlijk niet zonder mijn 

geliefde bestuursgenoot Ruben kunnen doen <3. 

Afdelingen 

De afgelopen tijd heb ik ook de afdelingspenningmeesters geprobeerd zo goed mogelijk 

te ondersteunen. Aan het begin van dit bestuursjaar was het even lastig met de lange 

wachttijden en onduidelijkheden bij Triodos, maar het is uiteindelijk gelukt om iedereen 

toegang te geven tot de juiste rekeningen. Bij het afdelingenweekend heb ik veel 

informatie gegeven over hoe alles werkt en ik heb het idee dat 

afdelingspenningmeesters goed in staat waren om hun taken uit te voeren. Voor vragen 

was ik uiteraard altijd bereikbaar. Daarna heb ik iedereen via Slack op de hoogte 

gehouden van alles wat gaande was en moest gebeuren. Als laatste heb ik samen met 

Dees, Minne en de KasCo van Utrecht de boekhouding van DWARS Utrecht kunnen 

repareren, daar ben ik erg blij mee! 

Kascontroles 

Dit jaar hebben we een aantal kascontroles georganiseerd, het verslag is bij de financiële 

stukken te vinden. Ondanks dat dit weekenddagen waren, heb ik dit toch als fijne 

momenten ervaren. Ik vond het fijn om onder het genot van een vegan kroket te 

sparren over de financiën van DWARS, daarom dank aan alle kascommissieleden waar ik 

dit jaar mee heb mogen samenwerken: Benthe, Ciska, Hiske, Rik en Martijn bedankt! 

Congrescommissie 

Ik heb het hele jaar bij de congrescommissie mogen zitten, om snel besluiten over 

financiën te kunnen nemen. Door af en toe te zeggen dat dingen goedkoper moeten 

hoop ik een goede bijdrage te hebben geleverd aan de congressen het afgelopen jaar. 

Financieel-administratief medewerker 

Eind 2023 hebben Judith en ik een nieuwe financieel-administratief medewerker 

aangenomen. We hebben veel sollicitaties gekregen voor deze functie, waar we erg blij 

mee zijn. Na dit proces hebben we een hele goede medewerker kunnen aannemen, die 

snel heeft ingewerkt en waar de samenwerking goed mee gaat. 

Buddy 

Het afgelopen jaar heb ik ook DWARS Fryslân mogen ondersteunen, ik ben blij om te 

zien dat het bestuur zich hard inzet om meer actieve leden te betrekken. Ik heb 

geprobeerd af en toe langs te komen en ik ben trots dat het bestuur dit jaar leuke 

activiteiten heeft georganiseerd. Gesa, Titia en Hilbert: bedankt voor de fijne 

samenwerking! 

Poahhh, dat was ‘m dan. Een jaar vol successen en uitdagingen, waar ik met plezier aan 

terugdenk. Dit jaar was nooit zo leuk en succesvol geweest zonder de steun en 

gezelligheid van mijn allerliefste bestuursgenootjes. Rick, Judith, Thijme, Tony, Pepijn, 

Luna en Ruben: bedankt voor alles! 

Luna Heijdendael – Algemeen Bestuurslid: Activisme & Campagne, 

en Ledenbinding 
Lieve DWARSers, 

Ik ga mijn verantwoording lekker cheezy beginnen: ik ben onwijs dankbaar voor de kans 

die ik van jullie heb gekregen om van dit jaar een echt ‘DWARS jaar’ te maken. Ik heb 

enorm veel geleerd, heb me een heel jaar bezig mogen houden met toffe projecten en 

ben ondergedompeld geraakt in de gezelligheid van DWARS. Naast DWARS ben ik bezig 
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geweest met het afronden van mijn studie. Het was heel erg veel, maar gelukkig ook 

heel erg leuk. En dat heeft onder andere te maken met de mensen met wie ik dit jaar 

enorm veel tijd heb doorgebracht: mijn bestuursgenootjes <3 En natuurlijk ook alle 

andere leden, waarvan ik er nog een heel aantal zal noemen in mijn verantwoording. 

Dank jullie wel. 

Campagne & Activisme 

Campagne 

Naar mijn weten een unicum (de eerste keer dat zoiets gebeurt): op moment van 

schrijven zitten we midden in de tweede verkiezingscampagne van dit bestuursjaar! Een 

aantal korte maanden na de onverwachte Tweede Kamercampagne, volgden de 

voorbereidingen van de Europese verkiezingscampagne. Hieronder lees je meer over de 

verschillende onderdelen van de campagne, welke werkzaamheden daaronder vallen en 

welke keuzes we als bestuur hebben gemaakt. Voordat ik daaraan begin, eerst een 

bedankje voor de geweldige CampColeden die mij deze campagne hebben ondersteund: 

Pelle, Joshua, Janna, Minke, Annemiek, Jan en Annelie, dank jullie wel voor het 

ondersteunen van het bestuur in zo’n bijzonder campagnejaar! En ook een bedankje 

naar mijn geweldige campagnecluster: Ruben en Merlijn, ik blijf het zeggen, maar ik ben 

ongelooflijk blij met jullie. 

Twee campagnes draaien in één bestuursjaar vraagt een boel, ik kan niet anders zeggen. 

Sommige plannen die ik dit jaar had willen doorvoeren, zijn uiteindelijk niet (volledig) tot 

uitvoering gebracht. Wel heb ik zoveel mogelijk plannen zo volledig mogelijk uitgewerkt, 

waarover later meer. Ik hoop dat ik mijn opvolger daardoor heb geholpen om thema’s 

die dit jaar wat zijn ondergesneeuwd, aankomend jaar volop aandacht te geven. 

Evaluatie campagne Tweede Kamerverkiezingen 

Bij DWARS zijn we van het grondig evalueren, en dat is na de Tweede 

Kamerverkiezingen ook zeker gebeurd! Deze campagne is door middel van een formulier 

geëvalueerd met afdelingen, in een vergadering geëvalueerd met de 

Campagnecommissie, middels een semi-boekwerk geëvalueerd met het bestuur en ten 

slotte heb ik ook een evaluatiegesprek gevoerd met GroenLinks. Alle bevindingen zijn 

voor opvolgers terug te vinden in de Stack. 

European Greens 

Om een goed inzicht te vergaren in de actuele Europese campagnethema’s, hebben 

Ruben en ik contact gezocht met verschillende Europarlementariërs, onder andere door 

op bezoek te gaan bij het Europees Parlement in Brussel. Ook zijn we met een deel naar 

het bestuur bij de campagnerally van de Greens aanwezig geweest om een goed beeld te 

krijgen van de sfeer van die campagne. 

Campagneboodschap en beeld 

Dat het wat werk zou kosten om dezelfde campagnesfeer aan te wakkeren binnen de 

vereniging als de vorige keer, werd al vrij vroeg duidelijk. Om DWARSers zo goed 

mogelijk te mobiliseren om een vette campagne neer te zetten, hebben we gekozen voor 

een boodschap, beeld en strategie die samen echt het DWARSe, jonge en activistische 

verhaal uitstralen. Een manier om dit te kunnen doen, was door de campagne direct te 

koppelen aan twee DWARSe kandidaten die ons geluid fantastisch uitdragen. Catarina en 

Kenville, we zijn onwijs trots op jullie! Ook de boodschap in combinatie met het beeld 

(een diverse en jonge protesterende menigte met als slogan ‘Laat het er niet bij zitten, 

zeg waar het op staat’) hadden dit doel. De illustraties die kenmerkend zijn voor onze 

uitwerking van de stijl zijn gemaakt door illustrator Lotte (Lotte, dankjewel!) en tot 

uiting gebracht in posters, stickers, flyers, een enorm doek en formats voor de 

afdelingen (bedankt voor de formats Annemiek!). 
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In navolging van een motie, aangenomen op het vorige zomercongres (‘Een Europese 

Campagne Vereist Europese Samenwerking’), hebben we deze campagne zoveel 

mogelijk in lijn gebracht met de Federation of Young European Greens (FYEG). Dit 

hebben we gedaan door de toon, maar ook de inhoudelijke thema’s van deze campagne 

zo goed mogelijk in lijn te brengen met de FYEG-campagne, waarover meer in Ruben’s 

verantwoording. Daarnaast hebben we gebruik gemaakt van de FYEG-huisstijl om ook 

daarin eenheid uit te stralen. FYEG-slogans zijn bovendien verwerkt in ons 

campagnebeeld. 

Een campagne in lijn met FYEG en het willen focussen op de twee groene kandidaten zijn 

voor het bestuur ook de belangrijkste redenen geweest om deze campagne als DWARS 

zelfstandig vorm te geven en op dit gebied dus geen integrale samenwerking aan te 

gaan met de Jonge Socialisten. Een brief met meer gedetailleerde uitleg over dit besluit 

is met de afdelingen gedeeld. Meerdere afdelingen hebben wel gezamenlijke 

campagneactiviteiten met de Jonge Socialisten georganiseerd, ook als landelijk proberen 

we nog een gezamenlijke ludieke actie op te zetten. 

Website, video’s en evenementen 

Ook dit is weer een volledige campagne geworden, inclusief een campagnepagina op de 

DWARS pagina met uitleg over waarom stemmen belangrijk is, hoe het Europees 

Parlement werkt en voorstelstukjes van de kandidaten. Daarnaast hebben we een 

campagnetrailer en ‘73 Q’s’ video met de kandidaten geproduceerd. Op dit moment zijn 

we nog bezig met het maken van een derde campagnevideo. Ook hebben we natuurlijk 

weer campagne-evenementen georganiseerd, waaronder een campagneaftrap in het 

prachtige Rosmalen. Daarnaast komen er panelgesprekken aan, Ruben zal in zijn 

verantwoording uitwijden over de organisatie daarvan. Tot slot zijn we aan het proberen 

een ludieke actie op te zetten in samenwerking met de Jonge Socialisten. Natuurlijk gaan 

we als bestuur ook weer flyeren, we zijn aan het kijken of we daar ook een wat grotere 

activiteit van te maken. 

Afdelingen 

Twee verkiezingen in één bestuursjaar is ook voor de portefeuillehouders campagne van 

afdelingen niet niks. Begrijpelijkerwijs is het op afdelingsniveau vaak niet mogelijk 

gebleken om ook de tweede campagne groots op te zetten. Met een afdelingen-

campagne-handboek, twee online bijeenkomsten en het Slackkanaal heb ik geprobeerd 

de afdelingen zo goed mogelijk van de relevante informatie te voorzien. Ik heb meerdere 

mooie campagneacties en uitingen voorbij zien komen! 

Een creatief netwerk en focusgroepen 

Ik ben er echt trots op dat ik dit jaar een behoorlijk groot netwerk aan jonge, creatieve 

makers bij elkaar heb weten te sprokkelen waar DWARS de komende jaren hopelijk nog 

veel plezier van gaat hebben. Ik heb nauw samengewerkt met meerdere vormgevers, 

videomakers, editors, illustratoren en animatoren; ik zal al deze contacten opnemen in 

de overdracht. Ook ben ik heel erg blij dat het is gelukt om aan te mogen sluiten bij de 

focusgroepen van GroenLinks; onwijs waardevol om met die informatie een effectieve 

campagneboodschap te verzinnen. Ik ben natuurlijk van plan om te zorgen dat mijn 

opvolger ook toegang zal hebben tot deze sessies! 

Activisme 

Afgelopen periode 

DWARS is zowel op afdelingsniveau als landelijk niveau aanwezig geweest bij acties en 

protesten, zoals bijvoorbeeld de demonstratie over transzorg en de supportdemo van 

Extinction Rebellion. Daarnaast zijn er acties geweest die we vanuit het landelijke 

bestuur als activiteit hadden aangekondigd en voorbereid, maar helaas last minute niet 

door zijn gegaan, zoals de Feminist March en een woonprotest bij de Tweede Kamer. Ook 
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hebben we een actietraining voorbereid in samenwerking met Extinction Rebellion, zoals 

ook was voorgesteld in de ‘Demand 0’ motie, maar door een tekort aan aanmeldingen 

kon deze helaas niet doorgaan. 

Nieuwe commissie 

DWARS zou op activistisch gebied idealiter veel zichtbaarder zijn dan nu het geval is. Dat 

heeft mijns inziens met verschillende zaken te maken. Zo worden acties heel vaak erg 

last minute (enkele dagen van tevoren) aangekondigd, waardoor het als landelijk 

bestuur heel lastig is om hier op die termijn een activiteit omheen te organiseren. Omdat 

we bijvoorbeeld gebonden zijn aan deadlines voor promotieverzoeken, maar ook omdat 

we acties tijdens een bestuursvergadering met elkaar moeten bespreken om te kunnen 

besluiten of we hier naartoe gaan. Daarnaast is het lastig om op korte termijn 2(+) 

bestuursleden te vinden die hier plotseling een dagdeel voor vrij kunnen maken. Daarom 

hebben we bij meerdere protesten niet kunnen aansluiten waar we dit wel hadden 

gewild. Tot slot is het voor de portefeuillehouder Activisme & Campagne in campagnetijd 

lastig om tijd te vinden om eigen acties op te zetten. 

Ik heb dit bestuursjaar, ook naar aanleiding van de motie ‘DWARS, DWARSer, DWARST’, 

nagedacht over hoe we deze zaken tackelen, overwegende dat dit een issue is dat al 

langer binnen onze vereniging speelt. In het beleidsplan nam ik hierom al een idee op 

dat gericht was om een manier te vinden om DWARS beter op de activistische kaart te 

zetten. Over dit idee heb ik sindsdien met meerdere mensen gesproken en is inmiddels 

helemaal uitgewerkt. Waar ik op ben uitgekomen, is een nieuwe commissie (over de 

naam zijn we nog in crisisberaad, stuur me een berichtje als je een vet idee hebt) die als 

doel heeft om acties en protesten te signaleren en de benodigde informatie aan te 

leveren bij zowel het landelijke bestuur als afdelingsbesturen. Het gaat daarbij om 

informatie die het bestuur nodig heeft om rond de actie een officiële activiteit te maken. 

Zo is het bestuur zo snel mogelijk op de hoogte en wordt de kans dat het bestuur kan 

aansluiten daarmee vergroot. Daarnaast kunnen acties waar DWARS onverhoopt niet bij 

kan aansluiten door commissieleden tijdig worden gedeeld in het Activistennetwerk. Zo 

kunnen DWARSers nog wel met elkaar naar deze acties toe. We hopen dat het 

Activistennetwerk hierdoor echt weer actief wordt en meer mensen zich bij het netwerk 

zullen aansluiten. Tot slot kan deze commissie doorlopend brainstormen over eigen 

ludieke acties etc. De vacature voor deze nieuwe commissie opent, zoals het beleid 

voorschrijft, in juni. Met het intreden van de nieuwe commissie kan ook een activisten- 

afdelingen-slackkanaal worden aangemaakt. 

Ledenbinding 

Nieuweledenavond 

Er hebben weer meerdere Nieuweledenavonden plaatsgevonden. We hebben ons best 

gedaan de Nieuweledenavonden up to date en dynamisch te maken, onder andere door 

de presentatie door meerdere bestuursleden te laten geven, de leden in groepen kennis 

met elkaar te laten maken en naast een inhoudelijke commissie ook altijd een 

organisatorische commissie uit te nodigen, zodat nieuwe leden een volledig beeld krijgen 

van de vereniging. 

Inclusiecommissie 

Als portefeuillehouder Ledenbinding ben ik aanspreekpunt van de Inclusiecommissie. Ik 

ben in deze rol betrokken geweest bij de planning en enkele andere organisatorische 

elementen van het onderzoek om de commissie zo goed mogelijk in staat te stellen het 

onderzoek tijdig af te ronden. Zo ben ik aanwezig geweest bij de eerste vergadering en 

heb ik intensief contact onderhouden met de voorzitter van de commissie. Ik ben heel 

erg blij dat er naar verwachting een volledig onderzoek zal zijn afgerond ten tijde van 

het zomercongres. Zo heeft het volgende bestuur handvatten om effectief inclusiebeleid 

vorm te geven en toe te passen. Jarno, Liva, Doetje, Frank en Kahn, dank jullie wel voor 
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jullie inzet! Omdat het onderzoek pas afgerond zal zijn na mijn bestuursjaar, heb ik niet 

alle stappen die ik in mijn bestuursjaar op dit gebied graag had willen zetten, ook 

kunnen zetten. Denk hierbij aan het updaten en verspreiden van de diversiteit-, inclusie- 

en toegankelijkheidsgids of het uitwerken van een plan voor het betrekken van 

internationale leden. Wel zal ik zorgen dat de kennis die heb ik dit jaar heb opgedaan en 

de ideeën die ik heb uitgedacht, worden overgedragen aan mijn opvolger, zodat het 

nieuwe bestuur hier eventueel verder mee aan de slag kan! 

DWARSe Politici 

In het beleidsplan nam ik op dat ik het politicinetwerk graag wat logischer wilde 

inrichten. Hier ben ik op dit moment nog mee bezig. Daarnaast heb ik een 

politicinetwerkavond georganiseerd, op moment van schrijven zal deze eind deze week 

plaatsvinden! Ook is er weer volop contact (geweest) met de DWARSe kandidaten op de 

Europese lijst. Ik ben blij dat we hen echt een plekje binnen onze vereniging hebben 

kunnen bieden. 

DWARS 101 

Het nieuweledentraject DWARS 101 stond helemaal in de stijgers, tot bleek dat er echt 

te weinig aanmeldingen waren om het traject door te laten gaan. Onwijs jammer. Ik heb 

nagedacht over mogelijk oorzaken van het kleine aantal aanmeldingen, aangezien er wel 

goed is gepromoot. Omdat weinig animo voor DWARS 101 iets is dat al langer binnen 

DWARS speelt, denk ik dat we misschien op zoek zouden kunnen gaan naar een meer 

laagdrempelige vorm van dit traject. Ideeën hiervoor zal ik overdragen aan mijn 

opvolger, zodat het volgende bestuur hier een eigen afweging in kan maken. 

Website 

Judith en ik zijn op dit moment bezig met het updaten van de ‘Doe Mee’ pagina op de 

website, zodat het voor (internationale) nieuwe leden op een aansprekende manier 

inzichtelijk is wat DWARS allemaal te bieden heeft. 

Kijkje in de Kamer 

Deze periode is de nieuwe activiteit ‘Kijkje in de Kamer’ uitgewerkt, met hulp van Nordin 

vanuit OverDWARS! Dankjewel Nordin! Er is een begeleidend debatboekje uitgewerkt en 

opgemaakt. We proberen nog voor het einde van het bestuursjaar een eerste sessie in te 

plannen, anders draag ik deze activiteit inclusief formats over aan mijn opvolger. 

Buddy 

Ook afgelopen halfjaar heb ik weer goed contact gehad met buddy-afdeling Utrecht! 

Minne en ik hebben contact onderhouden en de rest van het bestuur heeft mij naar mijn 

weten ook goed weten te vinden. Ik vind Utrecht een onwijs leuke en gezellige afdeling, 

ik vind het jammer dat ik niet vaker bij activiteiten kon zijn, maar ben heel blij dat zij 

afgelopen jaar mijn buddy mochten zijn! Van de ontbijtjes tot legendarische 

weerwolfsessies; Minne, Dees, Julian, Jona, Silvie en Sjoerd, dank jullie wel voor de 

gezelligheid! 

Pepijn van Leeuwen – Algemeen Bestuurslid: Kaderbegeleiding, 

en Participatie & Democratie 
Zo, dat is hem dan alweer! Het is erg vreemd om te beseffen dat het al bijna een jaar is 

sinds het zomercongres in Amersfoort, vooral terugdenkend aan alle gevoelens en hoop 

die er dan toch in je rondgaan als kandidaat. Het is een jaar geweest van lessen, soms 

eentje krijgen en soms eentje geven. Om een cliché in te duiken was het een jaar van 

hoogte- en dieptepunten. Een bestuursjaar bij DWARS is nogal een ervaring en zeker 

niet altijd op een positieve manier, maar over het algemeen ben ik toch ontzettend blij 

dat ik dit avontuur aan ben gegaan. Ik heb ontzettend mooie en leuke mensen ontmoet, 

enorm veel geleerd en mij ook nog eens soms belangrijk mogen voelen in grote 

gebeurtenissen. Daarnaast heb ik echt het gevoel dat ik DWARS verder heb kunnen 
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brengen, waar ik enorm trots op ben! Maar genoeg algemeen gepraat, laten we de 

details induiken!  

Kaderbegeleiding 

Een doelstelling van mij voor de afdelingen was om kaderleden meer te betrekken, een 

betrouwbaar LB neer te zetten en duidelijk handvaten bieden. Terugkijkend, denk ik dat 

dit meestal wel gelukt is. Zo hebben we als bestuur algemeen geprobeerd zo veel 

mogelijk overleggen te houden met afdelingen, bijvoorbeeld vaste als het campagne of 

secretaris overleg maar ook wat specialere zoals het overleg over de huisstijl en de 

zomertour. Helaas viel de opkomst bij deze overleggen vaak een beetje tegen, waardoor 

we niet alles eruit hadden kunnen halen wat we wouden. Ondanks dat waren het wel 

nuttige momenten om te hebben, met daardoor dus een groot dankwoord naar de 

aanwezigen! Daarnaast hebben we elke maand tijdens het afdelingenrondje de status bij 

afdelingen besproken en hebben de buddy’s zo goed mogelijk het contact onderhouden.  

Het voorzittersoverleg heb ik vaak gebruikt om input op te halen over bepaalde zaken, 

wat we vaak zo goed mogelijk hebben meegenomen. Bij sommige zaken vond ik dit 

passender dan bij andere, maar over het algemeen heb ik er veel lessen uit kunnen 

halen. Daarnaast heb ik geprobeerd het VO iets professioneler te maken door 

bijvoorbeeld soms te werken met memo’s die van tevoren met de voorzitters gedeeld 

worden. Ik denk persoonlijk dat dit effectief werkte om meer inhoudelijke discussies te 

hebben, dus dit is ook zeker iets wat ik aan mijn opvolger wil meegeven. Daarnaast zijn 

we uitgebreid bezig geweest met vaste portefeuilles voor afdelingen, waarvoor we 

uiteindelijk een meerderheid kregen. Hierin heb ik echter wel gemerkt dat het door 

communiceren LB-Afdelingen niet altijd soepel gaat. Ondanks dat kijk ik tevreden terug 

naar hoe het allemaal gegaan is en wil ik Alexander, Benide, Doetje, Gesa, Jarno, Job, 

Khan, Minne, Tom en natuurlijk in het bijzonder mijn afdelingsbuddy Luc bedanken! 

Soms waren we het eens, soms waren we het oneens, maar dat is natuurlijk ook de 

schoonheid van een vereniging zoals DWARS. 

Dat brengt mij wel naar een ander punt: het is namelijk erg mooi als je het met elkaar 

oneens kan zijn, maar ik heb ook vanuit mijn rol als bestuurslid vaak gemerkt dat dit 

ook echt kan doorslaan. Persoonlijk merk ik veel wantrouwen richting het LB en 

landelijke commissies zoals de ProCo en de CoCo, waarbij er vaak vanuit lijkt te worden 

gegaan van dat dingen vooral niet zijn onderzocht of gedaan in plaats van wel. Ik maak 

mij serieus zorgen over deze ontwikkeling en vraag mij dan ook hardop af hoe 

levensvatbaar DWARS blijft als we deze instelling houden. Iedereen in een functie zet 

zich vrijwillig hiervoor in, het kan dan nooit de bedoeling zijn dat inhoudelijke verschillen 

voor persoonlijke verwijten zorgen, maar dit heb ik helaas toch echt meerdere keren 

gezien dit jaar. Mede daardoor heb ik het idee voor een werkdruk en waardering 

commissie opgegooid tijdens een gesprek met de Raad van advies en 

kandidatencommissie. Het lijkt mij namelijk dat niemand expres zo hard inhakt op 

mensen, waardoor bewustzijn enorm belangrijk is, iets wat deze commissie hoopt te 

creëren. 

Participatie & democratie 

En als we het toch al over de verenigingssfeer hebben, kunnen we net zo goed naar mijn 

andere portefeuille gaan!  

Toegankelijke sfeer 

Een taak van de portefeuille P&D is voor een toegankelijke sfeer zorgen binnen DWARS. 

Een duidelijk voorbeeld van hoe ik hier bezig mee ben geweest dit jaar, is het uitvoeren 

van de motie rondom alcoholcultuur. Wel wil ik aan de hele vereniging meegeven dat dit 

soort cultuurzaken enorm lastig zijn om in een jaartje iets aan te doen: maatregelen die 

nu misschien enorm klein of juist enorm streng lijken zullen na langere tijd pas echt 
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effect hebben. Op dit specifieke onderwerp heb ik geprobeerd om vooral de stemmen 

van mensen mee te nemen die ergens tegenaan liepen, hoe groot of klein deze groep 

ook is. Het resultaat hiervan is dan natuurlijk ook dat ik soms groepen die misschien wel 

groter waren en iets anders vonden minder heb meegenomen. Ik snap dat dit soms 

misschien wat hard overkomt, maar toegankelijkheid gaat juist zo vaak over een grotere 

groep die zich aanpast voor een kleinere groep die ergens tegen aanloopt. Ook hier heb 

ik een minder prettige trend gemerkt in de vereniging: mensen zeggen vaak volledig 

voor toegankelijkheid te willen gaan, maar doen stiekem toch best vaak moeilijk als ze 

zich moeten aanpassen of zelf niet volledig snappen waar iets vandaan komt. Dit heb ik 

gezien bij discussies rondom de alcoholcultuur, maar ook bij bijvoorbeeld B1 taalgebruik 

of het vormen van kleinere groepen (cliques) binnen DWARS. Met dat laatste is trouwens 

in principe niks mis, totdat andere zich daardoor buiten gesloten voelen. Vaak heb ik 

weerstand gemerkt als je dit soort zaken benoemt, dat terwijl wij als DWARS juist ervoor 

moeten staan om zo toegankelijk mogelijk te zijn.  

Helaas zijn ook gedragscode overtredingen niet verdwenen binnen DWARS, waardoor ik 

ook nog een keertje extra wil benadrukken dat de Gedragscode een serieus document is 

waar ook serieus mee moet worden omgegaan. Ook heb ik gemerkt dat de Gedragscode 

vooral gezien wordt als alleen een stel regels. De Gedragscode is echter veel meer dan 

dat: het is een document dat onze sociale kern laat zien. Daarom mag er soms ook echt 

wel wat meer nagedacht worden over waarom iets erin staat, in plaats van het gewoon 

zien als een document met regels.  

Naar aanleiding van inspraakavond over de alcoholcultuur, was het bestuur van plan om 

een aanpassing te doen aan de Gedragscode die expliciet opriep om elkaars grenzen te 

respecteren als het op alcohol aankomt. Helaas is daar geen tijd voor geweest voor de 

deadline, waar ik echt zelf enorm van baal. Ik ga dit meegeven aan mijn opvolger en 

hopelijk komt het er dan nog gewoon in!  

Ledeninspraak 

Over inspraakavonden gesproken: daar hebben we er wel een paar van gehad! Dit was 

omdat wij als bestuur zo goed mogelijk de verenigingsmening mee wouden nemen in 

besluiten die gevoelig lagen, met een avond waarbij specifiek dat onderwerp dan 

besproken kon worden. Ik heb gemerkt dat de opkomst nogal kon verschillen, wat 

ontzettend jammer is. Ook hier heb ik gemerkt dat er vaak om heel veel gevraagd wordt 

qua inspraak, maar dit vaak niet benut wordt. Dit maakt het voor het LB ook vaak lastig, 

omdat wij dan met minder informatie een besluit moeten maken. Ook komen er soms 

mensen niet naar een inspraakavond, maar hebben ze duidelijk wel een sterke mening 

ergens over. Ik wil elk lid voor volgende jaren oproepen om dan tenminste een mailtje te 

sturen, zodat het wel besproken kan worden op een avond. Zo kunnen we zo veel 

mogelijk het gesprek met elkaar aangaan.  

Partijbestuur lobby 

De lobby aan de partijbestuur kant is iets waar ik echt enorm tevreden over ben. We 

hebben op twee verkiezingsprogammas enorm veel amendementen ingediend (shoutout 

naar Ruben voor de samenwerking voor het EU-programma!) en hebben meerdere 

strategieen opgesteld voor het lobbyen, met succes! Ik mag met trots melden dat 

DWARS weer vast iemand mag voordragen voor landelijke programma en 

kandidatencommissies, zodat de stem van jongeren vanaf het begin meegenomen kan 

worden. Zoals eerder gezegd ben ik hier dus enorm trots op! 

Congressen 

Dat brengt mij naar mijn laatste grote P&D taak, de congressen! Ik heb er drie mogen 

aftikken en door de geweldige congrescommissie heb ik dat met enorm veel plezier 

gedaan. Het feit dat we in het tweede halfjaar een CoCo hebben gehad die bestond uit 
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de acht mogelijke mensen is dan ook superfijn geweest, dat ik mijn bestuursgenoten 

Judith en Merlijn er ook nog bij had was een geweldige bonus. Wel kan ik hier echter 

veel dingen herhalen die ik ook in mijn verantwoording voor het wintercongres had 

staan: De locaties worden duurder en soms kan de sfeer op een congres niet helemaal 

open zijn voor nieuwe leden. Ik zou heel graag willen dat ik hier een oplossing voor had, 

maar die heb ik helaas niet. Ondanks dat wil ik vooral tegen de CoCo (en natuurlijk Arne, 

die het eerste halfjaar als voorzitter van de CoCo ook een grote rol heeft gespeeld voor 

het Programma en Zomercongres) zeggen dat we enorm trots op onszelf mogen zijn 

voor wat we hebben neergezet, enorm maar dan ook echt enorm bedankt daarvoor <3 

Buddy afdeling 

Daarnaast bevinden we tijdens dit congres ons in het schitterende Brabant, wat mij 

brengt naar mijn schitterende buddy afdeling Brabant-Zeeland! Wat ben ik enorm trots 

op jullie: als ik kijk naar de hoeveelheid activiteiten en vooral de gigantische groei in 

nieuwe actieve leden ben ik enorm onder de indruk. Ik vind het enorm jammer dat ik 

niet vaker bij jullie langs ben gegaan dit jaar, want als ik er wel was vond ik het altijd erg 

gezellig. Vandaar dat ik Luc, Rick, Nordin, Tobias en Pim enorm wil bedanken voor dit 

jaar!  

Persoonlijke kant 

Zoals eerder genoemd, is zo’n jaar echter niet altijd leuk. De kritiek is vaak hard en 

soms ook echt persoonlijk, ik baal dan ook echt enorm ervan dat dit mijn motivatie nogal 

heeft verminderd in het tweede halfjaar. Als ik nadenk dat ik best heel erg vette dingen 

heb mogen doen, maar dit vooral vanaf maart vaak minder leuk voelde door frustratie 

over de omgang vanuit de vereniging met het bestuur, vind ik dat erg jammer. Daarom 

vooral de boodschap om lief te doen tegen elkaar, maar ook tegen elk LB wat er zit. 

Iedereen die bestuur doet heeft een gigantisch groot hart voor DWARS en doen alles met 

de beste bedoelingen, vergeet nooit dat LBers ook gewoon mensen zijn.  

En als we het over dieptepunten hebben, wil ik ook nog hoogtepunten van mijn jaar 

benoemen. Een van die hoogtepunten is natuurlijk een geweldig persoon die ik ontmoet 

heb, maar zo erg in de aandacht staan bespaar ik haar nu nog even.  

Maar zeven andere hoogtepunten wil ik wel noemen: Judith, Thijme, Tony, Merlijn, Luna, 

Ruben en Rick. We hebben enorm veel meegemaakt met z’n achten en jullie weten dat ik 

soms echt nadacht om maar gewoon de handdoek in de ring te gooien. Jullie zijn de 

reden dat ik dat niet heb gedaan, want verdomme wat hebben we een lol gehad als 

groep. Ik kan mij geen betere bestuursgenoten bedenken dan jullie, dus ik hoop en ga er 

natuurlijk vanuit dat we elkaar nog vaak zullen spreken. Mijn neef heeft ooit een liedje 

geschreven over de stad waar ik geboren ben, het schitterende Nijmegen. Nu zijn de 

precieze woorden niet zo heel relevant, maar het gevoel erachter doet mij heel erg aan 

jullie denken: 

“En zo luidt de conclusie na verzonnen onderzoek, 

Dat het zonder jullie allemaal niet hoeft.  

Ligt in het Goffert slechts een grasmat, 

Is de Waal slechts een rivier. 

Is de stad slechts het decor van mijn plezier 

Zal ik al mijn zegens tellen, 

Zal ik neergaan met een zucht. 

Zal ik janken als een klein kind, 

Voor een ooit gekend geluk. 

Ga ik stuk, 

Val ik terug, 

Op een ooit gekend geluk” 
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En om dan toch nog af te sluiten wil ik, ondanks de negatieve punten nog een keer 

benoemen dat het een eer was om bestuurslid te zijn van onze vereniging.  

Heel erg bedankt voor het afgelopen jaar besties, tot de volgende keer <3 

Al het liefs, 

Pepijn 

Ruben Bals – Algemeen Bestuurslid: Internationale Politiek, en 

Pandbeheer 
Wat een jaar, ondertussen is het alweer een jaar geleden dat ik mijn voorstelstukje 

maakte. En ik was toen heerlijk naïef. Ik dacht dat de enige ingewikkelde keuze die we 

dit jaar moesten maken ging over de lijst voor de verkiezingen in 2025. Maar niets bleek 

minder waar, we hebben dit jaar meerdere ingewikkelde en moeilijke keuzes moeten 

maken. Ook dacht ik een jaar geleden dat ik nog wel kon gaan studeren, maar eenmaal 

begonnen wist ik dat dit nooit ging werken en die inschatting klopte. Ik heb dit jaar de 

vetste dingen mogen doen. Dingen die ik een jaar geleden totaal nog niet durfde, heb ik 

nu toch gedaan en toch gerockt. En ik wil beginnen met hoe fantastisch mijn 

medebestuurders waren. Judith en Tony hielpen mij altijd als ik weer ruzie had met de 

website of extra ruimte op de sociale media wilde. Pepijn wil ik vooral bedanken voor alle 

dingen die we samen oppakten: alle amendementenprocedures, inspraakavonden en 

buddy-zaken. Als wij samen iets oppakten, ging het bijna altijd vlekkeloos. En dan 

natuurlijk mijn 'politieke buddy's' Rick en Thijme, en hoewel ik nooit zin had in onze 

overleggen, genoot ik er stiekem altijd wel van juist omdat we alle drie andere sterke 

punten hebben. Zo hebben we vaak een hele mooie lijn vastleged, die realistisch was 

maar ook heerlijk DWARS. Als laatste wil ik heel graag een speciale shout-out geven aan 

in de volksmond ook wel genoemd het gingercluster + Luna. Met jullie heb ik een 

fantastische campagne mogen neerzetten en het was altijd super leuk. En het was altijd 

heerlijk om tegen jullie te klagen (jammer dat Merlijn dat altijd negeerde). Maar nu is 

het tijd voor de echte verantwoording. 

Internationale Politiek: 

Algemeen: 

Zoals jullie allemaal weten, is dit een nieuwe functie. En ik heb dit jaar deze functie weer 

mogen oppakken. Dit vergde wat uitzoekwerk. In het begin heb ik denk ik heel veel 

gesprekjes gehad met heel veel mensen. Dat heeft volgens mij wel profijt gehad. Ik kan 

daarom zeggen dat deze functie heel veel toevoegt, zeker nu dit jaar politiek gekleurd is 

door internationale onderwerpen. Het leukste en meest bijzondere is het samenwerken 

met veel mensen, en dat maakt het juist super leuk. Iets wat ik zou willen meegeven 

aan mijn opvolger: neem je voorzitter af en toe net wat meer mee in internationale 

politiek, anders draait het af en toe alleen om moeilijke keuzes maken en de situatie 

goed inschatten met de fractie. 

Politieke contacten 

Als bestuurslid Internationale Politiek ben ik ook verantwoordelijk voor de internationale 

politieke contacten. Dit betekent in de praktijk vooral contact hebben met de Europese 

fractie, de internationaal secretaris Gepke van Gaal van GroenLinks en FYEG. Ook 

onderhoud ik contact met andere PJO's, zowel in Nederland als in het buitenland. 

Daarnaast heb ik de laatste tijd veel samengewerkt met NGO's. Het afgelopen halfjaar 

heb ik ook intensiever samengewerkt met de Europese Groene Partij, zoals bij het grote 

congres van de Europese Groenen. Daar heb ik veel jonge Groenen, maar ook veel 

andere Groenen ontmoet. Ik heb daar met veel mensen gesproken en veel geleerd over 

hoe de Europese politiek werkt. Ook hebben we samen met de Europese Groenen 

gewerkt aan onbetaalde stages. Ik heb verder geholpen om de contacten tussen de rest 
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van het bestuur en Brussel toegankelijker te maken. Ongeveer elke maand heb ik 

contact met het Bestuur, en meerdere keren overleg met medewerkers van GroenLinks 

die zich bezighouden met internationale zaken. Ik bel elke maand met Kim van 

Sparrentak om zaken die spelen bij DWARS te bespreken en onze mening te geven over 

Europese onderwerpen. Ik wil graag dit hoofdstuk afsluiten met een dikke shout-out 

naar Tineke (Strik), iemand die DWARS een warm hart toedraagt en met wie ik het 

afgelopen jaar uitstekend heb samengewerkt! Ik heb het afgelopen jaar ook regelmatig 

ons kritisch uitgelaten bij fractie! Dit werd vaak gelukkig goed opgepakt waardoor we het 

niet extern moesten doen. 

Inhoudelijke commissies 

Vanuit deze functie ben ik ook verantwoordelijk voor de inhoudelijke commissies. En 

inhoudelijke commissies zijn echt fantastisch; de politieke discussies met allemaal 

experts of mensen die het onderwerp mega interessant vinden zijn daarnaast zó gezellig. 

De inhoudelijke commissies laten zien dat DWARS weer aan het groeien is; stapje voor 

stapje worden ze steeds actiever en worden steeds meer functies ingevuld. Dus ik ben 

daar super super super blij mee. Zelf heb ik er dit jaar, omdat het goed liep, niet de tijd 

in gestoken die ze verdienden; ik deed alles wel maar ik had meer kunnen doen. Dat 

vind ik jammer, maar ik ben blij hoe de commissies dit allemaal hebben opgepakt en hoe 

trots ik daarover ben. Ik heb de afgelopen periodes gewerkt met de commissies aan 

alles rondom de sociale media en het uitwerken van de motie. Dit werkt super goed en is 

een goede mix. Ik ben mega trots op de commissies dat deze uitwerking super goed 

gaat. 

Politieke uitingen  

Ik heb dit jaar gewerkt aan zoveel mogelijk politieke uitingen, vaak in samenspraak met 

onze PA's. Een heel groot compliment naar Minne en Jona! Een van de grootste politieke 

uitdagingen dit jaar was het statement over de Europese Lijst. Terwijl wij ervan uitgingen 

dat er twee lijsten zouden komen, hoorden we steeds vaker dat er mogelijk toch een 

referendum zou kunnen komen. Toen dit bekend werd, hebben we heel snel een 

statement naar buiten gebracht waarin we benadrukten dat we voorstander zijn van een 

lijst als die lijst naar de Europese Groenen gaat. Ook hebben we standpunten ingenomen 

over het (walgelijke) Europese migratiepact en onbetaalde stages. Bij de onbetaalde 

stages hebben we laten weten waarom we daarvan af moeten stappen en hebben we 

uitgesproken dat het jammer is dat de lijsttrekker van de Europese sociaaldemocraten 

dit voorstel heeft ingediend. 

Israël-Palestina 

Zoals jullie allemaal weten, vindt er een verschrikkelijke genocide plaats in de 

Gazastrook. Dit heeft dit bestuursjaar een groot deel van onze tijd in beslag genomen, 

en terecht. Onze grootste focus lag op het aanspreken van GroenLinks-PvdA. Rick en ik 

hebben veel gesprekken gehad met GroenLinks-PVDA over hoe hiermee om te gaan. We 

hebben hier constant over gesproken, ons standpunt duidelijk gemaakt en intern zeer 

kritisch gestaan. Ook hebben we ons vaak aangesloten bij kritische organisaties en 

geprobeerd samenwerking te zoeken. Bovendien hebben we amendementen ingediend 

en deze krachtig verdedigd. We hebben geen moment onbenut gelaten om fel te strijden 

tegen dit onrecht. We hebben in de afgelopen periode ontzettend veel tweets geplaatst 

over dit onderwerp, zoals over de onterechte stopzetting van hulp aan UNRWA, de 

studentenprotesten en NAKBA. Ook hebben we een statement uitgebracht over het 

Eurovisie Songfestival. Als laatste hebben we ons vooral intern gericht op kritiek op 

GroenLinks/PvdA en daar hebben we echt veel kritiek op geuit. We merkten dat er stapje 

voor stapje ook daar steeds meer begrip kwam. Extern kozen we steeds vaker de aanval 

op rechts, omdat zij juist de gehele genocide steunen en nog steeds geen staakt-het-

vuren steunen (hoe kan dat in hemelsnaam?). Maar ik wil wel kwijt dat onze kritiek 
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groot was, dat we die constant hebben laten horen en ons harder hebben uitgesproken 

dan wie dan ook. Als laaste dank aan iedereen die mij scherp heeft gehouden en mij 

alles heeft geleerd over dit onderwerp.  

Campagne 

Wat hebben we een geweldige campagne neergezet! Met twee fantastische kandidaten, 

namelijk Kenvile en Catarina, wat zijn ze top! Maar goed, hoe is deze campagne eigenlijk 

tot stand gekomen? De basis daarvan is een motie die is aangenomen op het 

zomercongres. Die roept op tot internationale samenwerking voor deze campagne. En 

dat hebben wij uiteindelijk gedaan. We hebben contact opgenomen met FYEG om te 

kijken hoe we onze campagne kunnen samenvoegen en hoe we ons kunnen positioneren 

in deze campagne. Dat hebben we zoveel mogelijk gedaan met een sterke huisstijl en 

veel samenwerkingen. Ook hebben we besloten om onze campagne te richten op onze 

groene kandidaten, omdat dit veel effectiever bleek te zijn en steeds meer gericht is op 

de toekomst. Daarom hebben we besloten om deze campagne los van de JS-campagne 

te voeren. In de campagne zelf heb ik vooral vorm gegeven aan de inhoudelijke 

onderwerpen. De onderwerpen zijn ongeveer vertaald vanuit de Engelse onderwerpen: 

Migratie, een goede start voor jongeren en klimaatrechtvaardigheid. We hebben dit veel 

laten terugkomen in de campagne en dat ging geweldig (en hij is nog niet eens af). 

Pandbeheer: 

Algemeen: 

Deze portefeuille lijkt misschien heel afstandelijk, maar het is een belangrijke 

portefeuille waarmee jullie allemaal te maken hebben. Bijna elk DWARS-lid vergadert wel 

eens in het DWARS-pand. Ik ben blij en vind het goed dat het pand vaak wordt gebruikt. 

Algemeen pandgebruik: 

Ik denk dat het pand nog steeds goed functioneert. Af en toe moeten we streng zijn om 

ervoor te zorgen dat het voor ons leefbaar blijft en dat het pand mooi en goed 

onderhouden blijft. Om dit te bereiken, heb ik ongeveer elke maand een overleg met 

iemand van GroenLinks over de regels in het pand en met name om eventuele gebreken 

vast te stellen. Ik merk wel dat dit in het algemeen nog niet vlot verloopt. Sommige van 

de zaken die we hebben aangekaart, worden nog steeds niet opgepakt. Ik blijf hier 

achteraangaan, zodat de punten die minder goed zijn in het pand worden aangepakt. 

Maar het gaat stukje voor stukje beter, GroenLinks snapt ondertussen onze situatie veel 

beter.  

Besluit verhuizen of niet: 

We hebben daarna een van de meest stressvolle periodes meegemaakt, namelijk de 

situatie rondom het pand. GroenLinks heeft, na het vertrek van het WB, aangeboden of 

wij naar boven zouden verhuizen. Dit zou financieel veel beter uitkomen voor beide 

partijen. Na veel gesprekken met GroenLinks en ledenbesprekingen hebben we besloten 

toch beneden te blijven voor nog minimaal 3 jaar. Vanaf volgend jaar is de hele 

verdieping (entresol) van ons. We betalen hiervoor dan wel meer huur, maar een deel is 

gedekt door GL en GroenLinks, die eenmalig 10 duizend euro beschikbaar hebben 

gesteld voor de verbetering van de entresol zodat die nog jaren mee kan gaan. Wij 

hebben ons langzaam voorbereid op volgend jaar en zullen dat goed overdragen aan het 

volgende bestuur. 

Pandbeleid: 

Dit bestuur heeft na veel overleg besloten het pandbeleid aan te passen en daarbij ook 

van sommige gewoonten die we hadden af te stappen. We hebben hierin alles 

afgewogen met betrekking tot het belang van de vereniging, maar ook met het oog op 

het bestuur en de werkdruk van het bestuur. De aanpassingen zijn als volgt: we hebben 

besloten het pand voortaan te sluiten om 21:30 uur in plaats van 22:00 uur, dit hebben 
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we besloten om bestuurstaken toegankelijk te houden voor iedereen. Ook merken we 

dat er de laatste tijd vaker thuis wordt vergaderd. Om de vereniging toegankelijkheid te 

houden hebben we in het pandbeleid opgenomen dat we dit ontraden en als er thuis 

vergader moet worden dit in overleg met het bestuurslid pandbeheer gedaan kan 

worden. Ook hebben we natuurlijk onze fantastische airfryer toegevoegd aan het pand! 

Buddyafdelingen: 

Mijn buddy afdelingen zijn DWARS Rotterdam-Rijnmond en DWARS Noord-Holland 

Flevoland. En ze zijn allebei geweldig, wat een toppers en strijders. Rotterdam-Rijnmond 

heeft vijf bestuursleden, maar ze doen nog steeds veel en hebben mega goede politieke 

contanten! En Noord-Holland-Flevoland heeft 8 mensen en doet ook echt veel. Ze 

hebben een fantastisch Instagram-account, organiseren veel activiteiten en zetten echt 

geweldige dingen neer in hun campagne. En ze hebben een hele mooie naam gekregen 

en dat hele proces goed en mooi begeleid. En de afdeling klaar gemaakt voor nog jaren 

een sterke DWARS afdeling. Door alle drukte heb ik niet altijd voldoende tijd kunnen 

geven aan mijn buddy’s, terwijl ze dat zeker verdienen. Daar baal ik van maar jullie 

deden het super goed! Khan, Pieter, Farah, Priscilla, Tijmen, Berber, Tom, Janko, Elise, 

Sandro, Frank, Tijn, Hendrik en Rens, ik ben trots op jullie! En ik ben blij dat ik jullie 

buddy mocht zijn! 

Afsluitend woordje: 

Hallo! Hopelijk lezen jullie nog ;). Maar ik heb dit jaar zoveel gedaan dat ik al 10 

pagina's zou kunnen vullen. Maar dan krijg ik Pepijn en de CoCo achter me aan en dat 

wil ik niet (alle liefde naar jullie). Dus vraag vooral voor, tijdens en na het congres. Ik wil 

graag een paar kleine dingen zeggen. Allereerst, blijf alsjeblieft een beetje lief tegenover 

elkaar en tegen (afdelings)besturen. Als ik af en toe zag welke woorden naar ons of naar 

lokale besturen werden gegooid, schrok ik daar echt van. Geef elkaar de ruimte om 

fouten te maken, maar ook om rust te houden. Een reces is er met een reden; in 

recessen over het bestuur in groepsapps vervelende opmerkingen maken komt hard aan. 

Ook wil ik jullie vragen: reageer de woede die er terecht is op GroenLinks-PvdA niet af 

op ons allemaal. Wij hebben dit jaar fulltime gewerkt om te zorgen dat DWARS strijdbaar 

blijft in dit extreemrechtse landschap en met een zwalkende partij. Maar er gebeuren 

zoveel dingen achter de schermen, juist omdat dat vaak waardevoller is dan extern, 

omdat het meer stuk maakt dan het maakt. Dus in plaats van direct kritiek te leveren, 

kun je het altijd vragen :) Besturen bijten gelukkig niet. Dit zeggende hou ik natuurlijk 

van jullie allemaal en zijn jullie toppers, maar laten we samen de vereniging beter 

maken. Alleen samen als een mooi DWARS blok gaan we ten strijden tegen 

extreemrechts. Hoewel het wat ongepast is, neem ik deze ruimte toch om even snel de 

mensen om me heen te bedanken, want wat heeft het bestuur doen een impact op je 

omgeving. Dus Bibey, Mama, Papa en Stijn, ik ben binnenkort weer beschikbaar voor 

jullie, dank voor jullie geduld en alle liefde en steun! 

Thijme Hoffmann – Algemeen Bestuurslid: Nationale Politiek, en 

Scholing 

Algemeen 

Het voelt gek om een verantwoording niet te beginnen met een cliché als ‘tijd vliegt als 

je plezier hebt’ of ‘het voelt als gisteren dat we bestuur zijn geworden’. Toch voelt het 

afgelopen bestuursjaar niet als iets wat is voorbij gevlogen, en dat bedoel ik op de meest 

positieve manier. Van rustig inkomen was voor ons geen sprake, daar stak een zeker 

demissionaire premier een stokje voor. Om toch maar een cliché te gebruiken, ik weet 

nog precies waar ik zat toen het kabinet viel om een reden die toen al zondebokpolitiek 

was, en later ook nog eens feitelijk onjuist was. Ik zat bij een bijeenkomst van 

GroenLinks Overbetuwe op een terrasje in Elst in de zon, wat een leven.  
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Dat leven werd plots een stuk drukker, want een klein uurtje later zaten we als bestuur 

in een spoedoverleg over de verkiezingen en bijbehorende campagne die we maar even 

uit het niets moesten optuigen. Dit klinkt misschien als een paniekerige crisissfeer, maar 

hoe ik het me herinner waren we er vooral helemaal klaar voor en hadden we er zelfs zin 

in. Dat klinkt gek, een weekje na de officiële bestuursoverdracht, en als we wisten hoe 

de campagne en uitslag eruit zouden zien, waren we misschien wat minder zeker 

geweest. Maar zelfs met de kennis van nu kan ik terugkijken en zeggen dat ons 

enthousiasme niet misplaatst was. Want ondanks dat we deze uitdaging opeens moesten 

aangaan, en er nog vele uitdagingen zouden volgen, hebben we alles op alles gezet om 

dit bestuursjaar een enorm tof jaar te maken, ondanks de verschrikkelijke politieke 

actualiteiten. Hieronder kun je lezen hoe ik mijn best heb gedaan om dit jaar de 

vereniging te laten ontwikkelen en zichtbaar te maken op mijn twee portefeuilles 

nationale politiek en scholing.  

Voor mijn stukje over de beste afdeling van DWARS mag je dit nog even lezen. Ik wil 

Annemiek, Danny, Doetje, Jasper, Marc en Olga vooral heel erg bedanken. Niet alle 

afdelingen van DWARS hebben even veel actieve leden, en dat kan soms demotiverend 

werken. Jullie doorzettingsvermogen en aanhoudend enthousiasme is daarom nog extra 

bewonderingswaardig. Van topotoetsen die veel te moeilijk zijn voor een simpele 

Elstenaar tot Dungeons & Dragons spelen (nog sorry @doetje & danny) en van in 

puntschoenen twijgen vlechten tot spelletjes spelen in een cafe samen met een Tweede 

Kamerkandidaat, het was een eer jullie buddy te zijn, dankjulliewel!  

Nationale Politiek 

De portefeuille nationale politiek stond het afgelopen halfjaar voornamelijk in het teken 

van de formatie. Met eigen politieke uitingen op Twitter/X en Instagram, een kritisch 

opinieartikel op de vier formerende partijen, en samenwerkingen met andere politieke 

jongerenorganisaties (PJO’s) en maatschappelijke jongerenorganisaties (MJO’s), hebben 

we ons vol ingezet om kritiek te leveren op de formatie. Zeker dat laatste heeft veel 

aandacht in de media gepakt, zoals de NOS, Volkskrant en NU.nl. Ondanks dat het een 

brede samenwerking was, met ook de PJO’s van de formerende partijen erin, lag er een 

sterke progressieve oproep aan de formerende partijen om toch duurzaam, sociaal en 

inclusief beleid te voeren. Tot niemands grote verbazing heeft het weinig uitgemaakt en 

zitten we nu met een extreemrechts kabinet. Andere grote onderwerpen op nationaal 

vlak waren de transgenderwet, jeugdzorg en de vele wetten rond wonen. 

Al die onderwerpen hadden we nooit kunnen oppakken zonder de hulp van politiek 

adviseurs, die al een stuk beter draaien dan eerst! Door wekelijkse updates, 

(ongevraagde) adviezen, politieke bijeenkomsten bijwonen, nieuwsbriefstukjes, 

betrekken bij de amendementenprocedure en koppeling aan de inhoudelijke commissies 

zijn er zeker stappen gezet om de PA’s beter te laten werken in hun ondersteuning van 

het landelijk bestuur. Er zijn zeker nog wel verbeterstappen te zetten, zoals in de 

terugkoppeling van wat er wordt gedaan met adviezen. Het lukt namelijk niet altijd om 

elk advies op te pakken, soms door drukte op de socials, doordat de actualiteit het 

alweer heeft ingehaald of stomweg door een te grote werkdruk bij het bestuur. Toch 

hebben de PA’s ontzettend geholpen in het verlagen van de werkdruk van de politieke 

bestuursleden en met de nieuw aangestelde PA’s heb ik er vertrouwen in dat het 

volgende landelijk bestuur ook zal worden ondersteund door een enthousiast team. Ik 

wil alle PA’s in ieder geval stuk voor stuk bedanken, ik ben blij met de stappen die we dit 

jaar hebben gezet, en kijk uit naar wat het volgend bestuur gaat doen om het nóg beter 

te laten draaien! 

Hoewel dit nog niet heeft plaatsgevonden als het zomercongres bezig is, is het PJO-

parlement ook goed om even bij stil te staan. Eindelijk wordt het weer georganiseerd 

zonder de JFVD! Met een aangescherpte gedragscode en verbeterde structuur rondom de 
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vertrouwenspersonen heb ik er vertrouwen in dat he PJO-parlement dit jaar eindelijk 

weer kan plaatsvinden zonder fascistische drek tijdens of buiten het debat om. Ook wil ik 

Rick bedanken voor zijn inzet in de lobby tegen de JFVD. 

De Europese verkiezingen zijn misschien geen nationaal thema, maar aangezien de 

amendementenprocedure rondom het verkiezingsprogramma van GroenLinks/PvdA een 

enorme kluif is, hebben Pepijn, Ruben (grote complimenten naar die twee) en ik ons 

samen ingezet om deze uitdaging aan te gaan. Samen met de inhoudelijke commissies, 

de PA’s en andere leden hebben we net als bij de Tweede Kamerverkiezingen super toffe 

amendementen ingediend op het verkiezingsprogramma, die daardoor toch een stukje 

DWARSer is geworden.  

Veel werk in de politiek is onzichtbaar, waaronder ook contacten onderhouden met 

andere (jongeren)organisaties en politiek actieve mensen. Door gesprekken met 

Kamerleden, bestuurders van PJO’s en MJO’s, NGO’s etc., staat DWARS op de kaart in 

het politieke wereldje. Een doel van ons dit jaar was om meer aansluiting te vinden bij 

de Eerste Kamer fractie. Dat verloopt echter nog steeds moeizaam. Hoewel ik een keer 

mocht aansluiten bij de cluster- en fractievergadering, bleek het daarna moeilijk om 

vaker en regelmatig aan te sluiten. In de laatste weken zal ik hier nog pogingen voor 

doen. 

Ik begon dit jaar met de ambitie om DWARS een stuk zichtbaarder te maken op politiek 

vlak. Als ik terugkijk denk ik dat dat tot op zekere hoogte is gelukt. We waren actief op 

Twitter en Instagram met politieke uitingen, hebben manifesten opgezet en ondertekend, 

oproepen gedaan, kritiek geuit op de vaak verschrikkelijke politieke actualiteit (en dat 

was nogal wat) en een opinieartikel geschreven. Bij dat laatste, opinieartikelen, had ik 

wel moeite dit jaar. We merkten al gauw dat onze rode, groene en paarse waardes 

simpelweg niet interessant of spannend genoeg waren voor grote nieuwsmedia, ondanks 

meerdere pogingen die we hebben ondernomen. Ook in samenwerking met andere 

organisaties, zoals PJO’s, liepen we tegen obstakels aan, nog steeds was het niet 

interessant genoeg of verliep de onderlinge communicatie stroef.  

Scholing 

Maar niet alleen op politiek vlak gebeurde er veel, ook bij de portefeuille scholing is er 

veel op touw gezet. Het hoogtepunt daarvan is toch wel DWARS Op Weg, dat na jaren 

afwezigheid toch weer is opgezet, met een grote en enthousiaste groep deelnemers. Mijn 

hoop is dat dit de bekendheid van het scholingstraject weer op de kaart zet in de 

vereniging, en dat het komende jaren weer een succes kan worden. Een groot 

compliment voor de DWARS Academy is hierbij zeker op zijn plaats, zonder hun kennis 

over voorgaande trajecten en hun grote hulp bij het opzetten van het traject was het 

nooit zo tot stand gekomen. 

Ook DWARS XL is weer georganiseerd, en hoewel ik had mikte op een grotere opkomst, 

vond ik het toch een super leuke activiteit! Met trainingen van de Academy, de 

Changemaker Academy van de Nationale Jeugdraad en onze eigen Judith (of Julia, 

volgens een zekere Bas) hebben de deelnemers van alles kunnen leren over Europese 

politiek, campaignen en debatteren.  

De DWARS Academy geeft niet alleen zelf trainingen, maar is ook altijd bereid zichzelf te 

ontwikkelen. Dat bleek wel uit het grote enthousiasme voor een ‘Veilige sfeer’-training. 

Trainers hebben soms moeite om voor een veilige en fijne sfeer te zorgen tijdens 

trainingen, en ook bijvoorbeeld afdelingbestuurders en commissiepresidia worden soms 

geconfronteerd met vervelende situaties. Daarom is er samen met het instituut dat de 

vertrouwenspersonen voor GroenLinks coördineert een training ontwikkelt die de 

Academy trainers gaan volgen, en op hun beurt weer kunnen geven aan DWARSers.  
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Dit jaar heb ik geprobeerd om scholing en nationale politiek te verbinden met elkaar, 

door explainerposts te maken over ingewikkelde politieke actualiteiten, de PA’s 

trainingen te laten volgen, de nieuwsbrief aan te vullen met een stukje van de PA’s over 

een ingewikkeld onderwerp en het mogelijk te maken voor leden om zich te ontwikkelen 

met politieke kennis en vaardigheden, zoals bij DWARS XL.  

Tijdens het schrijven van deze verantwoording liggen er nog een paar projecten die ik 

probeer af te maken voor het einde van ons bestuursjaar. Denk daarbij aan het contact 

leggen met de scholingsmogelijkheden en talentenscouting bij GroenLinks en het 

herschrijven van de scholingvisie. Scholing stopt namelijk niet bij DWARS, het doel is dat 

DWARSers zich zowel binnen onze vereniging als bij GroenLinks kunnen ontwikkelen. 

Hoe meer DWARSers op politieke en/of bestuurlijke functies bij GroenLinks, hoe beter! 

Het was dit jaar soms lastig om scholing en nationale politiek te balanceren en er elke 

week ongeveer even veel tijd aan te besteden. Hoewel ik het niet per se had verwacht in 

het begin, is de organisatorische kant van scholing mij ontzettend goed bevallen. Soms 

was het fijn om even van de onvermoeibaar doorstomende trein van politieke actualiteit 

af te stappen en op mijn eigen tempo in te zetten voor de vereniging. Het maakte het 

wel soms lastig dat de ActiviteitenCommissie niet zo goed gevuld was als dat je eigenlijk 

nodig hebt om het landelijk bestuur te ondersteunen met het organiseren van 

activiteitencommissie. Tony en ik hebben ons ingezet om de AcCie te professionaliseren, 

denk hierbij aan het verduidelijken van regels rondom organisatorische commissies, 

doelgerichter werken met duidelijke deadlines en de communicatie soepeler te laten 

verlopen. Dit blijft nog steeds een punt van aandacht. 

Ik wil nog gebruik maken van de gelegenheid om de DWARS Academy extra te 

bedanken. Zonder hun kennis en expertise, hun onafhankelijke en zelfstandige manier 

van werken en hart voor de vereniging was veel van wat ik boven heb beschreven niet 

mogelijk geweest. Super bedankt! 

Laatste woordje 

En ja, toch nog een laatste woordje, of maak daar maar woord van, want dit jaar is 

moeilijk kort te omschrijven. Dit bestuursjaar was heftig, intensief, zwaar, slopend, 

verzin nog maar wat woorden. Tegelijkertijd was het leuk, leerzaam, hoopvol en vooral 

ook echt heel erg gezellig. Van te voren had ik wel wat verwachtingen over dit jaar: dat 

het inderdaad heftig, intensief, zwaar en slopen zou zijn, maar ook vooral heel erg leuk. 

Dat is ook echt wel uitgekomen, maak je geen zorgen. Toch kan ik het niet onbenoemd 

laten wat voor een druk deze functie met zich meeneemt. Hoewel ik dit ook van te voren 

eigenlijk wel wist, is het aantal uren dat werd voorschreven simpelweg niet een goed 

beeld. Je bent er veel meer tijd aan kwijt, en hoewel dat dit jaar ook zeker is 

veroorzaakt door het vallen van het kabinet, drie congressen, twee 

verkiezingscampagnes en verschrikkelijk nieuws over de intensivering van de genocide 

van Palestijnen (om maar wat voorbeelden te noemen), speelt dit al langer dat dit jaar. 

Tel daarbij op dat de waardering vanuit de vereniging niet altijd even gelijk voelt aan het 

harde werk dat je soms dag en nacht in de vereniging stopt, en dat maakt het gewoon 

zwaar. De verwachtingen van leden zijn soms moeilijk te volbrengen, en alhoewel daar 

heus geen slechte bedoelingen achter zitten, is het lastig daarmee om te gaan.  

Voor oorzaken voor deze mismatch in verwachtingen en wat mogelijk is vanuit het 

landelijk bestuur, ben ik nog zoekende. Dat de vaak deprimerende politieke actualiteit 

niet helpt en men daardoor soms wanhopig zoekt naar een manier om om te gaan met 

de opkomst van extreemrechts, en de vaak gebrekige reactie van progressief Nederland 

niet voelt als een steun in de rug, is begrijpelijk. Geloof me, ik herken het gevoel. Dat 

kan leiden tot frustraties en (te) hoge verwachtingen. Begrijpelijk, en tegelijkertijd ook 

ontzettend lastig voor het landelijk bestuur dat met acht mensen een vereniging van 
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bijna vijfduizend leden moet draaien. Veel van dat werk is ook onzichtbaar en soms zelfs 

vertrouwelijk, waardoor we niet altijd kunnen delen wat we allemaal achter de schermen 

doen om de mening van jullie, de leden, te verdedigen. 

Maar goed, voor een verdere uitweiding over wat hoge druk en verwachtingen doen met 

een bestuur verwijs ik je graag naar de verantwoording van sommige andere 

bestuursleden, die er ook over praten. Ik begon dit slotwoord met zeggen dat dit jaar, 

ondanks dat het heftig en zwaar was, ook vooral echt heel leuk en gezellig was. En dat 

was het ook echt. Ik heb mezelf kandidaat gesteld voor deze functie omdat ik de 

gezelligheid van het afdelingsbestuur wilde herleven, en dan op landelijke schaal. En dat 

is door jullie gelukt. Ik heb veel nieuwe vrienden gemaakt, bestaande vriendschappen 

zijn nog leuker geworden en ik heb zoveel moois, leuks en leerzaams mogen meemaken. 

Ik zal nooit vergeten wat een geweldige kans het is om landelijk bestuurslid te zijn van 

DWARS.  

Ik was dit jaar nooit doorgekomen zonder mijn bestuur. (Hieronder volgt een 

zoetsappige reeks van bedankjes voor mijn geweldige bestuursleden, inclusief onze 

klassieke inside jokes, je bent gewaarschuwd) 

Zonder Luna, die twee van de vetste campagnes heeft opgezet die DWARS ooit heeft 

gevoerd. Als ik ooit iemand nodig heb om geld uit te geven, maar vooral om een 

ongelofelijke vette campagne uit het niets tevoorschijn te toveren, weet ik bij wie ik 

moet aankloppen. Je intuïtie en radar voor spannende juice was zowel doodeng als voer 

voor geweldige gesprekken. Je hebt mijn talent voor vragen ontwijken volledig 

doorbroken tijdens de gesprekken na de BV’s, en daar ben ik dankbaar voor. 

Zonder Judith, die ik vooral een compliment wil geven voor het werk dat ze ook nog eens 

naast haar vele secretaristaken heeft gedaan. Zonder Judith als vicevoorzitter had dit 

bestuur veel meer moeite gehad met het omgaan met tegenslagen, crises, momenten 

van motivatie op een dieptepunt en een sfeer die we soms zelf moesten manifesteren. Ik 

ben blij dat je vicevoorzitter bent geworden, niemand anders had het zo goed gedaan als 

jij. 

Zonder Merlijn, in wie ik een blind vertrouwen heb ontwikkeld als het om geld gaat. Als 

ik ooit iemand nodig om geld niet uit te geven, weet ik je te vinden. Maar zonder 

gekheid, ook jouw bereidheid om andere bestuursleden te helpen en gevoel voor humor, 

inclusief slechte woordgrappen tijdens Jackbox, was dit jaar onmisbaar. Als iemand die 

nog niet super veel had gedaan bij DWARS was je binnen een handomdraai ieders 

favoriete ginger, een titel die je terecht trots deelt met Ruben. 

Zonder Pepijn, wie ik als enige echt goed kende aan het begin van het jaar. Ondertussen 

heb ik de rest ook mogen leren kennen, maar dat onze vriendschap al langer duurde was 

erg fijn. Ik heb geleerd dat we totaal niet op elkaar lijken (in tegenstelling tot de mening 

van de gemiddelde DWARSer) en dat is maar goed ook. Zonder jouw felheid en 

bereidheid tot confrontatie had dit bestuur nooit zoveel voor elkaar gekregen als dat het 

heeft gedaan. Ook jij had geen makkelijk jaar, gezeik na gezeik heb je getrotseerd om je 

portefeuilles te vervullen op een manier die de vereniging inclusiever en gestroomlijnder 

laat lopen. 

Zonder Rick, die de zware klappen op politiek vlak moest vangen (naast andere vlakken 

in de vereniging). Ik voelde me dit jaar soms een beetje jouw politiek assistent 

(tassendrager gaat me te ver) en daar kon ik wel aan wennen. Onze gedeelde passie 

voor humaan asielbeleid en andere rode thema’s zorgde echt voor een fijne 

samenwerking. Ook jouw passie voor Elvis Presley feitjes, zoektochten naar hamers en 

RKC-handdoeken, voorgenoemde voetbalclub (tijdens dit congres al gedegradeerd) en 

taxi’s om vier uur ’s nachts (’s ochtends?) zorgden ervoor dat dit jaar ontzettend leuk 
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was. Bovenstaande opsomming is een greep uit onze plagerijtjes, die we alleen maar 

(oke deels) deden als afleiding voor je van je vaak lange dagen. 

Zonder Ruben, mijn politieke buddy en bro(ertje), met wie ik waarschijnlijk wel het 

meest heb samengewerkt dit jaar. Jouw creativiteit, politieke contacten, passie voor 

internationale politiek, het MBO en het verjagen van muizen en de piep in zaal O en 

(vaak terechte) zorgen voor je medebestuursleden maakten dit jaar leuker dan het ooit 

had kunnen zijn zonder jou. Voordat we de naam van een politicus volledig konden 

uitspreken, hoorden we altijd iemand met supersonische snelheid al zeggen ‘Ik heb hun 

nummer!!’. Dat was jij. Ik ben dankbaar dat ik met jou de twee nieuwe portefeuilles dit 

jaar mocht vormgeven, maar nog dankbaarder ben ik voor jouw aanstekelijke, 

passievolle energie. 

Zonder Tony, wiens portefeuilles het niet makkelijk maakten voor onze favoriete 

Rotterdammer. Man, wat heb jij een jaar achter de rug. Ik heb nog nooit zo’n 

onbreekbare, onvermoeibare, onbuigzame (ga zo maar door) baksteen gezien. Jouw 

portefeuilles zorgen ervoor dat je vaak met gezeik zat, en door het jaar heen heb ik je 

zien ontwikkelen als iemand die was gewapend tegen alles wat tegen hem aan werd 

gegooid. Het meest indrukwekkend aan jou is dat je aan de ene kant de guy bent die 

een potje weerwolven volledig derailt met op snoepjes gebaseerde complottheoriën over 

een stiekem meisje, en aan andere kant mij meerdere keren dit jaar bijna tot tranen heb 

gebracht met verhalen over Rotterdam-zuid, de voedselbank, vooroordelen, maar vooral 

en boven alles, over jouwzelf. 

Ik schrijf deze verantwoording op de dag dat bekend is geworden dat er een 

extreemrechts kabinet komt. Net als vanmiddag, toen ik de reactie schreef op het gore 

coalitieakkoord, heb ik ook nu een brok in m’n keel. Maar waar het vanmiddag was 

vanwege verdriet en woede, is het nu een mix van nostalgie, trots en dankbaarheid. 

Andere emoties bewaar ik even voor het congres, want jullie kennen me ondertussen 

wel, als er gelegenheid is voor een speech, dan pak ik die met beide handen aan, 

waarvoor alvast excuus. Ik kijk terug op een zwaar, leuk, slopend, leerzaam, heftig, 

prachtig, soms deprimerend maar toch bovenal vooral heel erg gezellig jaar. Ik hoop 

jullie ook.  

Ik ben trots dat ik velen die dit lezen vriend mag noemen, 

Tot op het congres, 

Jullie vriend, 

Thijme 

Tony van der Linden – Algemeen Bestuurslid: Activiteiten, en 

Ledenwerving 
Yo luitjes,  

Waar moet ik beginnen… Wat een jaar.  

Ik ga een van de clichés bij bestuursverantwoordingen doorbreken vandaag! Oud-

bestuursleden zeggen vaak dat het bestuursjaar heel kort aanvoelde, maar voor mijn 

gevoel doen we dit echt al jarenlang. Niet geheel onlogisch, aangezien we een 

bestuursjaar hadden met 3 congressen en 2 verkiezingen. Een heel monsterlijk jaar als 

je het mij vraagt. Zeker als je eigenlijk compleet nieuw de vereniging instapt als 

Algemeen bestuurslid en de jongste bent van het bestuur. Lol. Dit was dan ook het 

meest moeilijke jaar in mijn leven dat ik me kan herinneren, zowel qua drukte als wat er 

allemaal onverwachts in mijn privéleven gebeurde. Mijn motivatie in die moeilijke tijden 

was altijd de stem die jullie me hebben gegeven bij het vorige zomercongres, ondanks 

dat ik hier niet lang rondliep. De stap naar landelijk bestuur voelde zo groot waar ik 
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vandaan kwam. Met de problemen waarin ik ben opgegroeid. Onder een alleenstaande 

tienermoeder die onterecht werd bestempeld als fraudeur door de overheid. Vanaf jong 

zien dat er problemen om je heen zijn en dat iedereen geraakt wordt. Ik had toen nooit 

durven dromen dat ik dit ooit zou mogen doen en dit platform zou krijgen. Ik heb zoveel 

geleerd als mens en heb mijn verhaal zoveel sterker gemaakt. Echt dankjewel voor dit 

avontuur! Ik heb al mijn energie gegoten in dat vertrouwen waarmaken. 

Portefeuille activiteiten 

Ik heb dit jaar de titel President Activiteiten mogen dragen en dat voelde heel goed. Nu 

was het zeker niet altijd leuk, ik ga echt voor een lange tijd echt niks meer organiseren. 

Maar ik heb dit jaar wel een hele belangrijke portefeuille gehad. DWARS is een plek waar 

iedereen zichzelf kan zijn, ongeacht je afkomst, religie, seksuele voorkeur… noem het 

maar op. En het is kut om te zeggen maar dat is niet vanzelfsprekend in deze 

samenleving. Ik ben daarom trots om te zeggen dat, in dit hele politieke jaar, ik zoveel 

heb kunnen doen voor het actief houden van die sociale en leuke plek binnen DWARS. 

Daarvoor had ik twee commissies onder mij: 

De IACo (Internationale Activiteitencommissie).  

Met de IACo heb ik de, uit 2019 oude, Brusselreis activiteit teruggehaald. VOOR EEN 

TIENTJE!! Het was merkbaar dat het even wennen was om deze activiteit neer te zetten, 

maar als dit goed doorgezet wordt kan dit een jaarlijks terugkerende activiteit worden! 

Verder hebben we ook de lange reis georganiseerd. Dit jaar gingen we naar Straatsburg 

en ik ben enorm trots op wat we als team hebben kunnen neerzetten en hoe we de IACo 

nog professioneler hebben gemaakt. Love naar jullie. Ik vond de vergaderingen die we 

deden altijd heel leuk        Hopelijk hebben we volgend jaar weer een hele sterke IACo!  

Verder had ik dit jaar de Accie (Activiteitencommissie) onder mij. De commissie ontstond 

pas 2 jaar geleden en is dus nog vrij jong. Dit jaar hebben Thijme en ik een heleboel 

geprofessionaliseerd. De commissie heeft nu de mogelijkheid om even hard te draaien 

als alle andere commissies en dat is een grote stap voorruit voor toekomstige 

portefeuillehouders die betrokken zijn bij de Accie. We hebben dit jaar veel DWARS 

klassiekers kunnen organiseren zoals het zomerkamp, het gala en FFF. Het komende 

zomerkamp is ook onderweg, en dat in een hele drukke periode. We zijn zelfs op het 

punt gekomen dat de activiteitenpot daadwerkelijk op is, en daar ben ik heel blij mee!  

Portefeuille Ledenwerving 

De ledenwerving portefeuille was een hele actieve portefeuille dit jaar, en een die me 

veel heeft beziggehouden. Politiek drukke jaren zijn vaak goede momenten om leden te 

werven. Dit jaar hebben we dat vooral geprobeerd door actieve sociale media, veel 

uitingen en een mooie stijl. Ik ben daar heel trots op en wil een groot bedankje naar 

Natasja doen, onze grafisch medewerker die met mij samen onze mooie content heeft 

neergezet. DWARS heeft dit jaar zichzelf constant kwalitatief geuit en dat was zeker niet 

altijd vanzelfsprekend geweest. We hebben ook een nieuw Threads account wat 

uiteindelijk een beter alternatief moet bieden voor X. Ik heb veel moeten offeren in mijn 

ambities op deze portefeuille, maar we hebben alsnog veel verandering gezien dit jaar in 

de ledenwerving van DWARS.Denk bijvoorbeeld aan de nieuwe 

ledenwervingsvergadering. Hierin evalueren afdelingsbestuurders en het landelijk 

bestuurslid Ledenwerving het jaar en updaten ze samen de ledenwerving binnen 

DWARS. Dit bied afdelingen een grotere rol in de ledenwerving van DWARS, en ik vind 

dat een goede ontwikkeling omdat afdelingen vaak een instapplek binnen DWARS zijn 

voor nieuwe leden. Op verzoek van de afdelingsbestuurders willen we er voor volgend 

jaar zelfs twee inplannen! Ik hoop hiermee dat de vereniging echt grote stappen gaat 

zetten naar een lange termijn ledenwervingsbeleid. Op sociale media is een andere 

instapplek in de vereniging ook steeds meer belicht: De inhoudelijke commissies. Dit is 

aan de ene kant vanwege de motie meer zichtbaarheid voor inhoudelijke commissies die 
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op het wintercongres van 2023 is aangenomen, maar aan de andere kant ook omdat 

inhoudelijke commissies voor veel leden ook de instapplek biedt binnen DWARS. In de 

juiste vorm kan die belichting absoluut helpen om de vereniging laagdrempeliger te 

maken voor nieuwe leden. De uitvoering ervan vindt nu plaats en ik hoop dat de 

evaluatie op dit eerste voorproefje veel goeds naar voren brengt volgend jaar. 

Ik ben verder veel veranderingen aan het aanbrengen voor de zomertour die nog 

georganiseerd wordt. Het blijft de grootste ledenwervingsactiviteit die we doen als 

DWARS en ik heb nu meerdere verbeteringen in de opzet gebracht. Zo hebben 

afdelingen lokaal hun eigen scholenlijst kunnen doorgeven waarmee ik meer 

verschillende scholen bereik die ook wat minder bekend zijn. Ik ben ook nog bezig met 

het maken van nieuwe designs voor DWARS merch en de zomertour. Er mag dan helaas 

geen nieuwe merch zijn gedropt, maar er zullen snel updates volgen! Ik geef tenslotte 

nog een document door met wat ik al heb kunnen maken aan een lange termijn 

ledenwervingsbeleid. Er moet nog best veel gedaan worden voor volgend jaar, maar ik 

wil hierbij alvast zeggen dat ik het persoonlijke een leuke rol vond binnen ons bestuur. 

De ledenwerving van DWARS is niet perfect, denk bijvoorbeeld aan de toegankelijkheid 

voor minderjarigen, Engelstalige en veel andere groepen, maar dat biedt nog veel groei 

ruimte voor de vereniging in de komende jaren. Ik hoop dat de stem en stijl van DWARS 

herkenbaar was dit jaar.  

Buddy afdelingen 

Ik was gezegend met twee afdelingen als buddy. DWARS Limburg en DWARS Leiden-

Haaglanden. Beginnende met DWARS Limburg. Ik ben meerdere keren naar Limburg 

geweest, iets wat blijkbaar vrij bijzonder was volgens jullie. Ik heb het wel altijd met 

plezier gedaan. Limburg is misschien wel een coole plek. Niet alles is gegaan zoals we 

wilde, maar ik heb het wel altijd gezellig met jullie gehad! Ik heb DWARS Leiden-

haaglanden meerdere keren bezocht, en ook een bestuursvergadering bijgewoond. Jullie 

hebben echt een geweldig jaar neergezet. Superleuke posts, veel leden en ook veel groei 

als ik een activiteit van het begin van het jaar vergelijk met eentje aan het einde. Veel 

liefde naar jullie en misschien dat ik nog weleens langskom voor een activiteit! 

Slot  

Vaak klinken dit soort verantwoordingen als een afscheid van de vereniging. Dat je 

zegmaar de top hebt gehad en nu langzaam met DWARS pensioen gaat of afstand 

neemt. Dat gevoel heb ik totaal niet. Buiten dat ik even rust nodig heb, sta ik te 

springen om weer andere dingen te doen en me bijvoorbeeld lokaal weer in te zetten. 

Om weer een eigen mening te hebben en die te kunnen uiten. Ik heb zin om dat 

idealisme van me met jullie te delen! Dit jaar heb ik jullie leren kennen als hele 

strijdlustige fuckers. Altijd opkomend voor het gene dat het niet voor zichzelf kan doen, 

en ook altijd druk bezig. Maar daarom weet ik dat we elkaar nog vaak zullen zien. Of het 

nou op een demo is, een DWARS activiteit of misschien ergens in de politiek. We hebben 

samen nog een heleboel te veranderen in de wereld. Dit is geen afscheid dus. Tot snel! :) 

Hieronder vind je de verantwoordingen van de DWARSe organen die op het 

zomercongres verantwoording afleggen. Dit zijn de Kascommissie, Raad van Advies 

(RvA), Commissie van Beroep (CvB), Zoekcommissie (ZoekCie), Kandidatencommissie 

(KaCie), de hoofdredacteur van ons onafhankelijke ledenblad OverDWARS, de JS-DWARS 

Samenwerkingscommissie en de Inclusiecommissie. In een verantwoording legt een 

orgaan aan het congres uit waar ze mee bezig zijn geweest en waarom, ook is dit de 

kans voor een orgaan om te reflecteren. 

Kascommissie 
Lief congres, 
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Naast de verslagen van de uitgevoerde controles, willen we graag nog wat algemene 

punten meegeven over het financiële beleid van DWARS. We hopen dat zowel het 

bestuur als de leden deze meenemen. We roepen graag het congres op om óók over het 

financiële beleid van DWARS kritisch mee te denken. 

Allereerst zijn er afgelopen jaar goede ontwikkelingen gemaakt in het financiële beleid 

van DWARS. Zo zijn er eindelijk aparte bestemmingsreserves gevormd voor 

verkiezingen, het lustrum en voor wanneer er een tussentijds congres georganiseerd 

moet worden. Ook heeft DWARS effectiever gebruik kunnen maken van de door 

GroenLinks ter beschikking gestelde projectgelden. 

Maar er zijn natuurlijk altijd dingen die beter kunnen. Hiervoor verwijzen we graag naar 

eerdere verantwoordingen van ons en onze voorgangers. Voor dit congres stippen wij 

graag het volgende aan: 

1. Niet alles kunnen we altijd blijven doen zoals we het gedaan hebben. Sommige 

kostenposten lijken alsmaar door te groeien, zoals uitgaven voor congressen en 

ledendeclaraties. De Kascommissie raadt aan om alert te blijven dat deze 

uitgaven behapbaar blijven. Dit is steeds belangrijker, nu bepaalde vaste kosten 

(vacatiegeld, huisvesting) recent flink zijn verhoogd. 

2. DWARS moet financieel tegen een stootje kunnen. Er is nu een aantal jaar veel 

geld uit de reserves gehaald. De reserves zijn nu op het laagste punt sinds 2015, 

en dat zonder de inflatie mee te rekenen. We adviseren het bestuur en congres 

om alert te blijven op de hoogte van de reserves, en wat een verantwoord niveau 

aan reserves is om aan te houden. 

Met financieel verantwoorde groet, 

Hiske Scholtens, Martijn Staal, Rik Wolters 

Kascontrole Verslagen 

Kascontrole Verslag 24 Februari 2024 

De Kascommissie heeft op zaterdag 24 februari 2024 een controle gedaan van de 

financiën en boekhouding van DWARS. Namens het bestuur waren penningmeester 

Merlijn de Bruin en voorzitter Rick Timmermans aanwezig. Namens de Kascommissie 

waren Martijn Staal en Rik Wolters aanwezig, Hiske Scholtens was helaas verhinderd. 

Tijdens de kascontrole zijn alle betalingen van 31 oktober 2023 tot en met 16 februari 

2024 gecontroleerd. Ook is er overlegd over het algemene financiële beleid van DWARS. 

Ook ditmaal was de boekhouding op enkele kleine onvolledigheden na goed op orde. De 

opmerkingen naar aanleiding van de vorige controle op 5 november 2023 zijn goed 

gecorrigeerd, wat de Kascommissie het vertrouwen geeft dat dit ook ditmaal zal 

gebeuren. Een aantal kleine dingen bespreken we toch graag in haar verslag, deels ook 

zodat alle DWARSers zich hiervan bewust zijn: 

1. We raden aan om te blijven letten op de duurzaamheid van je uitgaven. 

Ballonnen zijn dat niet bepaald. 

2. Als gebruik gemaakt wordt van reizen op rekening, is er voor het declareren 

van de reiskosten echt een factuur nodig waarop de daadwerkelijk gemaakte 

kosten per reis op vermeld staan. 

3. De donaties na de gala-veiling zijn dit jaar weer via de rekening van DWARS 

gelopen. We adviseren om dit niet meer te doen, omdat dit in het verleden 

gezorgd heeft voor problemen. Laat leden hun donatie direct overmaken naar 

de organisatie in kwestie, en maak duidelijk beleid omtrent donaties van 

DWARS aan goede doelen. 
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Daarnaast zien we dat een aantal leden zeer goed bewust omgaan met de reiskosten die 

zij declareren, bijvoorbeeld door gebruik te maken van kortingsacties. We raden iedereen 

aan om hier goed op te blijven letten, omdat anders de huidige regeling voor het 

declareren van reiskosten onhoudbaar zal worden. 

De Kascommissie 

Hiske Scholtens, Martijn Staal, Rik Wolters 

Kascontrole Verslag 12 Mei 2024 

De Kascommissie heeft op zondag 12 mei 2024 een controle gedaan van de financiën en 

boekhouding van DWARS. Hierbij is ook de het financieel jaarverslag 2023 besproken. 

Namens het bestuur waren penningmeester Merlijn de Bruin en algemeen bestuurslid 

Pepijn van Leeuwen aanwezig. Namens de kascommissie waren Rik Wolters en Hiske 

Scholtens aanwezig. Martijn Staal was helaas verhinderd om deel te nemen aan de 

controle, maar was wel digitaal aanwezig bij de bespreking van het financieel 

jaarverslag. Tijdens de kascontrole zijn alle betalingen van 16 februari tot en met 26 

april 2024 gecontroleerd. 

Financieel jaarverslag 2023 

DWARS heeft in 2023 weer veel kunnen doen en de Kascommissie is blij om te zien dat 

er weer goed geld is uitgegeven om alle activiteiten van DWARS mogelijk te maken. Wel 

zijn er bepaalde kostenposten die de Kascommissie zorgen baren. 

Allereerst blijven de ledendeclaraties voor reiskosten gestaag toenemen en zijn deze in 

2023 3,6 duizend euro boven budget uitgekomen. De kascommissie snapt dat het OV 

natuurlijk duurder wordt, maar dringt het bestuur aan om het huidige declaratiebeleid 

eens goed tegen het licht te houden. Bereikbaarheid van DWARSe activiteiten is een 

groot goed, maar we moeten blijven waken dat het geld effectief besteed wordt. We 

roepen leden op om bewust om te gaan met de declaratiemogelijkheden. 

Daarnaast blijven de kosten van de twee congressen per jaar gestaag toenemen en 

beslaan inmiddels 21% van de totale uitgaven van DWARS. Het vorige zomercongres 

kostte DWARS grofweg 300,- € per aanwezige. De Kascommissie zet vraagtekens bij de 

doelmatigheid van zulke uitgaven. 

Als laatste is er op een aantal posten meer uitgegeven dan nodig was. Zo waren er nog 

veel kaartspellen over na de Tweede Kamercampagne, en kostte het 

afdelingsbestuursweekend erg veel doordat er last-minute geboekt moest worden 

vanwege gebrekkige voorbereiding. 

Al met al heeft dit ervoor gezorgd dat DWARS een fors verlies heeft geleden van bijna 49 

duizend euro. DWARS heeft daarom fors moeten interen op haar reserves. De reserves 

van DWARS bestaan uit spaarpotjes voor specifieke doelen zoals verkiezingen 

(“bestemmingsreserves”), en een algemene reserve waar uit DWARS kan putten bij een 

financiële tegenvaller. De afgelopen jaren beginnen een trend te laten zien dat DWARS 

steeds bijna structureel geld uit haar algemene reserves haalt (2023: -58k, 2022: -15k, 

2021: -1,5k; 2020: +36k, 2019: -39k, 2018: +56k). Voor 2023 zijn daar deels goede 

redenen voor: namelijk dat er nu eindelijk aparte bestemmingsreserves zijn gevormd én 

de ongeplande Tweede Kamerverkiezingen. Tegelijkertijd heeft DWARS in 2023 

projectgelden van GroenLinks kunnen gebruiken voor de Tweede Kamercampagne, 

waardoor het totale verlies ook zonder verkiezingen vergelijkbaar zou hebben uitgepakt. 

De Kascommissie adviseert het bestuur en het congres dan ook om ervoor te waken dat 

DWARS financieel gezond blijft. Hoewel we door de zetelwinst meer subsidie krijgen in 

2024, eindigt waarschijnlijk na 2025 de tijdelijke verhoging van de subsidie (“Jetten-

gelden”), waardoor de inkomsten weer zullen dalen. 
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Kascontrole 

Net als eerdere controles ziet de boekhouding die Merlijn heeft bijgehouden er goed uit, 

op enkele kleine onvolledigheden na. De verbeterpunten van de vorige controle op 24 

februari zijn opgevolgd. Naar aanleiding van de controle wil de Kascommissie nog twee 

punten bespreken. 

Allereerst met betrekking tot declaraties. Het gaat niet altijd goed wanneer er 

boodschappen worden gedeclareerd waar ook statiegeldproducten bij zitten. Het is niet 

toegestaan om statiegeld te declareren, maar dit is in sommige gevallen wel gebeurd en 

ook uitbetaald. We raden het bestuur aan om hier strenger op toe te zien. Daarnaast 

willen we er voor gedeclareerde reiskosten op aandringen dat het niet toegestaan is om 

een reis te declareren met een andere eindbestemming dan het vertrekpunt als deze 

kosten hoger zijn dan een normale retour. Ook willen we het bestuur meegeven dat 

wanneer er abonnementen (deels) door DWARS vergoed worden, er regelmatig bekeken 

moet worden of een abonnement ook echt goedkoper is dan losse reiskosten. 

De Kascommissie heeft ook kennisgenomen van de verslagen van de 

afdelingskascommissies. De meeste verslagen waren tijdig bij de landelijk 

penningmeester ingediend. De financiën van de afdelingen staan er goed voor. De 

Kascommissie geeft (toekomstige) afdelingspenningmeesters wel graag twee dingen 

mee. Allereerst moet er goed opgelegd worden dat na het voorschieten van kosten voor 

een gezamenlijke activiteit, andere PJO’s ook tijdig hun deel van de kosten terugbetalen. 

Zorg daarnaast goed voor fysieke spullen van de afdeling, zoals een fysieke kas of 

beamer. Een fysieke kas moet ook altijd opgenomen zijn in de boekhouding. En draag 

een eventuele beamer ook goed over aan je opvolgers. 

De Kascommissie 

Hiske Scholtens, Martijn Staal, Rik Wolters 

Raad van Advies 
Lieve DWARSers, 

Het afgelopen half jaar is voorbijgevlogen. We hebben na het wintercongres afscheid 

genomen van Devy, Jarno en Pim en hebben Jannet, Larissa en Myrte mogen 

verwelkomen als nieuwe leden. Hierna hebben Myrte en Sheila het voorzitterschap 

gezamenlijk opgepakt. Myrte heeft zich voornamelijk gefocust op de interne taken, zoals 

het opmaken van de agenda en het voorzitten van de vergaderingen. Sheila hield zich 

voornamelijk bezig met het contact met het Bestuur, en dan met name met Rick. We 

hebben eens in de drie weken vergaderd en hierbij het Bestuur voorzien van zowel 

gevraagd als ongevraagd advies. 

Contact met bestuur 

Na het wintercongres is er een kennismaking georganiseerd tussen het Bestuur en 

Jannet, Larissa en Myrte. Hierbij kwam naar voren dat er ruimte was voor verbetering in 

het contact tussen de RvA en het Bestuur. Dit zag met name op het buddy-contact en de 

communicatie over adviezen. Naar aanleiding hiervan zijn de werkafspraken 

aangescherpt. Zoals in het eerste halfjaar Arthur en Rick na iedere vergadering met 

elkaar belden, hebben Rick en Sheila dit het afgelopen half jaar gedaan. Daarbij hebben 

we als RvA meer aandacht gehad voor de portefeuilleverdeling. Verschillende RvA-leden 

hebben vaker met verschillende bestuursleden gebeld om onduidelijkheden op te 

helderen en advies mondeling door te geven, in plaats van alleen schriftelijk.  

Op het moment van schrijven moeten de koffiegesprekjes met de bestuursleden nog 

worden ingepland. Tijdens deze koffiegesprekjes zullen we reflecteren op het afgelopen 

bestuursjaar, stilstaan bij wat het bestuur dit jaar allemaal heeft bereikt en de 
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overdracht en de laatste bestuursperiode bespreken. Na het meireces volgt daarnaast 

nog een halfjaarlijkse evaluatie. 

Het is prettig om te merken dat het bestuur ons serieus neemt en waarde hecht aan ons 

advies. Het bestuur weet ons te vinden wanneer zij advies nodig heeft en wanneer zij 

besluit advies al dan niet op te volgen, wordt hier duidelijk over gecommuniceerd. We 

zijn het niet altijd met elkaar eens, maar komen hier ook op een professionele manier 

uit, door met elkaar in contact te blijven en open en eerlijk te communiceren. 

Gegeven advies 

Bij het geven van advies hebben we aandacht voor de belangen van de vereniging en 

zetten we de redenering die achter advies schuilgaat, zo nauwkeurig mogelijk uiteen. We 

gaan hierbij uit van een opbouwende en constructieve houding, maar zijn, waar nodig, 

ook scherp geweest. We hebben het afgelopen halfjaar onder andere advies gegeven 

over huisvesting, het pandbeleid, het Convenant en gedragscodeschendingen. Bij het 

pandbeleid hebben we overwogen hoe we, met de voor ons op dat moment bekende 

informatie, een advies konden geven waarin het belang van de vereniging zo goed 

mogelijk doorklonk. Dit advies hebben we destijds ook toegelicht op de inspraakavond. 

Ten aanzien van de gedragscodeschendingen hebben we op verzoek van het bestuur 

enkele keren geadviseerd. Hierbij zijn we wel waakzaam gebleven voor onze rol als 

orgaan dat met afstand advies geeft, zonder ons te veel met individuele gevallen bezig 

te houden en op detailniveau te adviseren. 

Werkdruk en waardering 

Ook het tweede halfjaar ging speciale aandacht uit naar de werkdruk van het bestuur. 

Dit is een probleem waar niet alleen dit bestuur tegen aanloopt, maar ook de besturen 

hiervoor. Wij zien hierin dat binnen de groeiende vereniging die DWARS is, er steeds 

meer verwacht wordt van het bestuur. Dit is het tweede bestuur dat met de nieuwe 

bestuursstructuur werkt, met daarbij nog een verandering in de portefeuilles. Vorig 

zomercongres is de portefeuille internationaal erbij gekomen en zijn de portefeuilles 

nationale politiek en politieke contacten samengevoegd. Dat eerste heeft ervoor gezorgd 

dat er meer aandacht is geweest voor internationale politiek. Maar de portefeuilles 

nationale politiek en politieke contacten maken samen een erg grote portefeuille. De 

combinaties van portefeuilles is ook niet altijd even praktisch, wat nog extra bijdraagt 

aan de werkdruk.  

Als RvA hebben we dit jaar geprobeerd om het bestuur te adviseren hoe zij kunnen 

omgaan met de werkdruk, door bijvoorbeeld de lat minder hoog te leggen, keuzes te 

maken in de activiteiten die zij willen organiseren, grenzen beter aan te geven en een 

goede planning te maken voor het hele bestuur. Dit lijkt echter meer op pleisters plakken 

dan op de daadwerkelijke oplossing van het probleem. Richting het eind van het jaar 

hebben we samen met het bestuur en de KaCie gekeken naar de uren voor op de nieuwe 

bestuursvacatures. Naar aanleiding hiervan is de Werkdruk werkgroep opgericht, waar 

ook een RvA-lid in zit. Deze Werkdrukwerkgroep heeft als doel om een opdracht uit te 

schrijven voor een nog op te richten Werkdrukcommissie. Aan deze commissie willen we 

meegeven kritisch te kijken naar de nieuwe bestuursstructuur. Uiteraard naar de 

positieve kanten, maar ook naar de minder positieven kanten ervan.   

Dan nog iets over de waardering. DWARS leden zijn kritisch, wat goed is. Maar soms lijkt 

deze kritiek en de verwachtingen van het bestuur de overhand te nemen. Wij willen de 

vereniging dan ook meegeven om ervoor te blijven waken dat woorden hard kunnen 

aankomen. Het landelijk bestuur zet zich keihard in voor DWARS, maar het zijn ook 

mensen die maar zoveel kunnen in een week. We zien dat soms in de kritiek, de 

waardering verloren lijkt te gaan. 
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Tot slot willen we het landelijk bestuur bedanken voor hun inzet het afgelopen jaar. Maar 

ook de vereniging, iedereen die input heeft geleverd en ons formeel dan wel informeel 

heeft benaderd met zaken en vragen. We hopen dat we met ons advies een waardevolle 

bijdrage hebben kunnen leveren aan DWARS. 

Liefs, 

De Raad van Advies 

Commissie van Beroep 
De Commissie van Beroep is afgelopen halfjaar niet benaderd voor een 

beroepsprocedure. De Commissie van Beroep blijft onverlet gereed staan om de 

vereniging te ondersteunen waar dat mogelijk is. 

Zoekcommissie 
Liefste DWARSers, 

Zoals in alle andere verantwoordingen die in deze congreskrant staan, kijken wij ook 

terug op een jaar dat ineens voorbij lijkt te zijn gegaan. Vorig jaar zijn we in Amersfoort 

benoemd om een zeer belangrijke opdracht uit te voeren. Naast die opdracht hebben we 

ook een motie moeten uitvoeren en het Landelijk Bestuur ondersteund bij een andere 

motie. Over de overdracht en opstart valt weinig meer te vertellen. Wil je daar meer 

over weten? Kijk dan even in de congreskrant van het wintercongres. 

Zoals in de jaren voor ons is de commissie kleiner geëindigd dan waarmee we begonnen. 

Op het wintercongres hebben we al gereflecteerd op dat Roos uit de commissie is 

gestapt. Toch willen wij haar nog een keer bedanken. 

Ook is Minne halverwege het jaar uit de commissie gestapt. Dit omdat zij aangaf 

interesse te hebben in een functie die onverenigbaar is met de Zoekcommissie. Wij 

hebben deze functie en potentiële kandidaten pas besproken nadat zij uit de commissie 

stapte. Wij bedanken Minne voor haar inzet bij de commissie, als lid en vicevoorzitter. 

Na met ons vieren te zitten, hebben we besloten dat wij door konden zonder het bestuur 

te vragen een interim-lid te benoemen. Hierover hebben we wel met het bestuur contact 

gehad. 

Ook Manuela heeft op een gegeven moment aangegeven interesse te hebben in een 

functie, namelijk Hoofdredacteur OverDWARS. Dit is niet een onverenigbare functie, dus 

hebben we na een gesprek met z’n vieren besloten dat Manuela in de commissie kon 

blijven. Zij is echter niet betrokken geweest bij het brainstormen of benaderen voor deze 

functie. 

Samenwerking 

Dit tweede halfjaar hebben wij vooral samengewerkt met de Kandidatencommissie, 

Pepijn [van Leeuwen, Landelijk Bestuurslid Kaderbegeleiding] en Judith [Dekker, 

Landelijk Secretaris]. 

Met het bestuur is het contact erg goed geweest. Judith heeft ons altijd erg snel 

geholpen als wij mailadressen opvroegen, soms zelfs binnen een paar uur <33333333. 

Met Pepijn hebben we dit tweede half jaar wat minder contact nodig gehad. Maar waar 

dat er wel was, is het ook goed verlopen. 

Het contact met de Kandidatencommissie is eigenlijk ook niks anders dan top geweest. 

Vrij vroeg heeft Joshua samen met Max [Gerets, toen Voorzitter Kandidatencommissie] 

gebeld om een tijdlijn en afspraken op te stellen voor de vacatures op het zomercongres. 

Later is samen een bestuursinteresseavond opgezet, en heeft Joshua contact gehad met 

Janna [Hoogerwerf, Vicevoorzitter Kandidatencommissie] over de stand van zaken van 

de bestuurs-, RvA-, en hoofdredacteurvacatures. 
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Moties 

Op het zomercongres zijn er vorig jaar twee moties aangenomen die ons raken. 

Mail-Me-Niet Register 

De Zoekcommissie is opgeroepen om een register bij te houden met leden die aangeven 

niet meer benaderd te willen worden voor vacatures. Voor het wintercongres hebben we 

deze met een Excel-bestand in STACK [een privacyvriendelijke opslagdienst] uitgevoerd. 

In dit tweede halfjaar hebben we het niet nodig gehad. 

Zoekdie Verbetering voor de ZoekCie 

Deze motie was een oproep aan het Landelijk Bestuur om, onder andere in 

samenwerking met ons, de manier van het werven en activeren van leden te evalueren. 

Het doel van deze motie is om een aangescherpte opdracht op te stellen [op het moment 

van schrijven hebben wij dit nog niet gezien]. 

Wij hebben hier twee keer, een keer in oktober en een keer in mei, met Pepijn voor 

gezeten om input te leveren. 

Zoals wij ook in onze verantwoording op het wintercongres benoemden, zien wij geen 

grote problemen met de huidige opdracht. Een van de redenen voor de motie was de 

werkdruk waar de commissie mee te maken zou krijgen. De werkdruk viel in onze 

ervaring best mee, maar hierover later meer. Hierop hebben we niet veel concrete 

ideeën over hoe dit verlaagd kan worden. Wel hebben we ideeën meegegeven over hoe 

de commissie effectiever kan worden en hoe wij dat hebben gedaan, zoals aanwezig zijn 

in afdelingsappgroepen, op de Zomertour, en voor zover mogelijk bij landelijke en lokale 

activiteiten aanwezig zijn, en in het bijzonder de landelijke nieuweledenavonden. 

Het Zoeken Zelf en een Goed Gevulde Congreskrant 

Voor dit congres hebben we moeten zoeken naar kandidaten voor het Landelijk Bestuur, 

de Raad van Advies, en de Hoofdredacteur van OverDWARS. 

We hebben al vroeg gebrainstormd over mensen om te benaderen, en hier zijn erg veel 

namen uit gekomen. Toch blijft het erg lastig om voor elke functie iemand te vinden. Dit 

heeft verschillende redenen. Een daarvan is dat we geen zicht hebben op wie en hoeveel 

mensen daadwerkelijk hebben gesolliciteerd, al krijgen we vanuit de 

Kandidatencommissie wel sturing om voor bepaalde functies extra te zoeken, kunnen we 

niet meer informatie krijgen om privacyoverwegingen. 

Daarnaast heeft DWARS gewoon enorm veel kansen te bieden, wat geweldig is. Alleen 

moeten al die plekken natuurlijk ook gevuld worden. Wat ook meespeelt is dat als wij 

iemand per e-mail benaderen wij maar heel weinig reactie krijgen. Hierdoor weten we 

niet of mensen wel, of juist niet, geïnteresseerd zijn in een functie. Dus hierbij nog een 

keer de oproep, als je een keer een mailtje van de ZoekCie krijgt zou het erg fijn zijn als 

de ZoekCie een mailtje terugkrijgt. 

In februari hebben wij een bestuursinteresseavond georganiseerd. Hoewel je de opkomst 

altijd hoger wil hebben, zijn wij wel tevreden. Ook zijn we blij met de gesprekken die 

gevoerd zijn met ons, de Kandidatencommissie en het Landelijk Bestuur. Om een kleine 

sneer (met een knipoog) uit te delen aan het LB, er was discussie over of er tijd besteed 

moest worden aan de Hoofdredacteur van OverDWARS. Uiteindelijk hebben we met de 

kandidatencommissie besloten om het wel te bespreken. @Bestuur, we hebben het even 

nagetrokken, het staat zelfs in het ZoekCie-Witboek <3 

Zoals we ook in onze wintercongresverantwoording benoemd hebben, is het zeer 

belangrijk dat de Zoekcommissie blijft letten op diversiteit en inclusie. Dit hebben wij 

natuurlijk ook proberen te doen, maar het is iets wat altijd beter kan binnen DWARS. 

Een echt oordeel hierover laten we aan de Inclusiecommissie. Wel merken wij dat 

DWARS, of in ieder geval de actieve kern, nog steeds erg wit is, en vaak met een 
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academische onderwijsachtergrond. Specifieke cijfers houdt de Zoekcommissie al een 

paar jaar niet meer bij, iets wat wij bewust ook niet hebben gedaan. We willen namelijk 

geen aannames maken, of mensen op sociale media moeten ‘stalken’. Als we iets zeker 

weten, nemen we dat tot op zekere hoogte mee, alleen willen we mensen niet 

omrekenen tot cijfers om dat als basis van onze zoektocht te nemen. 

Al in al kijken wij terug op een succesvolle zoektocht. Voor elke functie zijn er genoeg 

kandidaten, en voor de meeste zelfs meerdere. Dit ligt deels aan dat DWARS langzaam 

maar zeker weer actiever aan het worden is, deels aan een groep leden die veel ambitie 

heeft om een bijdrage te leveren aan DWARS, maar al zeggen wij het zelf, ook deels aan 

onze inzet. Wij hebben ons uiterste best gedaan en hopen dat jullie tevreden zijn met de 

opties die voorliggen. 

Dan nog wat andere puntjes 

Om dan nog terug te komen op de werkdruk waar de commissie mee te maken krijgt. 

Wij hebben de werkdruk niet al te hoog ervaren. Waar dit specifiek aan ligt kunnen we 

niet zeker zeggen. Wel hebben we altijd actiepunten van elkaar overgenomen waar 

nodig, was er altijd in ieder geval iemand met genoeg tijd, en kwamen de piekmomenten 

goed uit. Ook was de sfeer geweldig, waar we zo nog op terug komen. Er kunnen wel 

dingen veranderen. Dat ligt niet zozeer aan de taken van de Zoekcommissie, maar meer 

aan hoe actief DWARS is en hoe DWARS is ingericht. 

Activiteiten 

Joshua was voorzitter, Anne was secretaris, Manuela was het tweede halfjaar 

vicevoorzitter en Jimke was commissielid activiteiten. Dit is het geheim tot een geweldig 

ZoekCie-jaar, een geweldig leuke ZoekCie. Van ons 

Sinterkerstennieuwhalloweensintmaarten-moment tot de Mimosa-paasbrunch, de 

uithuilsesssie met pizza en ijs tot het smokeslaapfeestje, tot de beachparty en het oud-

en-nieuwfeest die nog op de planning staan, een saai jaar was het zeker niet. 

Uiteindelijk is dat voor een deel ook waar DWARS omdraait. Stevige inhoud met genoeg 

gezelligheid eromheen. 

Met altijd zoekende groetjes, 

Joshua, Manuela, Anne en Jimke, en Guac, Baraques en Jacques 

Kandidatencommissie 
We hebben als kandidatencommissie een drukke periode achter de rug. We kijken trots 

terug op ons werk en de fijne samenwerking binnen de commissie. 

De sollicitatieprocedure hebben we hebben we zo laagdrempelig geprobeerd te houden. 

We hebben niet gevraagd om CV’s, motivatiebrieven of referenten maar gewerkt met 

een webformulier met een aantal vragen voor de kandidaten. Dat werkte naar ons 

oordeel prima. Voor de vacatures van Penningmeester en Secretaris hebben we moeten 

besluiten deze te verlengen. 

De gesprekken hebben we gevoerd in een wijkcentrum in Utrecht om de privacy van de 

kandidaten te beschermen. De voorzitterskandidaten hebben standaard twee gesprekken 

gehad. Wanneer wij als kandidatencommissie nog openstaande vragen hadden hebben 

we kandidaten om een extra gesprek gevraagd. Kandidaten konden zelf ook een extra 

gesprek aanvragen als zij hier behoefte aan hadden. 

Naast de gesprekken hebben we voor bestuurskandidaten ook een casusdag 

georganiseerd. Op die dag hebben de kandidaten verschillende opdrachten gedaan die 

lijken op de dingen die je als bestuurslid ook tegen zal komen. We hebben hierbij ook 

ruimte geboden aan de kandidaten om elkaar beter te leren kennen 
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Na alle gesprekken en na de casusdag hebben wij voor iedere kandidaat een zo duidelijk 

mogelijk advies geschreven waar jullie als congres hopelijk wat aan hebben. De adviezen 

hebben een standaard opbouw. Over iedere kandidaat hebben we iets geschreven over 

hun andere ervaringen (binnen en buiten DWARS), hun ideeën en plannen en een deel 

advies waarin we ieders sterke punten hebben benoemd en hebben beschreven waarin 

de kandidaat zich nog kan ontwikkelen. Om tussen de adviezen nog iets meer 

onderscheid te maken hebben we gekozen verschil te maken tussen een ongeschikt, 

geschikt of uitstekend advies. 

De werkdruk voor de kandidatencommissie was erg hoog. We hebben in april ongeveer 

30 gesprekken gevoerd met kandidaten voor het bestuur, de raad van advies en 

OverDWARS. De voorzitterskandidaten hebben standaard twee gesprekken gehad. De 

gesprekken, de casusdag en de vergaderingen om de adviezen te schrijven vroegen 

daarnaast om de nodige voorbereiding. Het hielp niet dat Max, die ook onze voorzitter 

was, door omstandigheden afscheid moest nemen van de kandidatencommissie. Janna 

heeft het voorzitterschap overgenomen. 

In de maanden april tot en met half mei zijn wij gemiddeld per persoon zo’n 10 tot 15 

uur per week kwijt geweest aan deze functie. Dit hadden wij niet allemaal zien 

aankomen. In de toekomst moet dit beter worden gecommuniceerd naar mensen die 

worden benaderd voor de kandidatencommissie. 

We zijn soms voor moeilijke beslissingen komen te staan en hebben hierover altijd goed 

met elkaar overlegt om zo tot weloverwogen besluiten te komen. We danken de 

kandidaten voor de fijne en open gesprekken, wij hebben ervan genoten en we hopen de 

kandidaten ook. Verder dank aan het Landelijk Bestuur, de ZoekCommissie en de 

CongresCommissie voor de fijne samenwerking en de prettige communicatie. 

Neele, Kiete en Romano nemen afscheid van de kandidatencommissie omdat hun 

periode erop zit. Aislinn, Imraan en Janna zullen zich nog een halfjaar met alle passie, 

motivatie en plezier inzetten voor de kandidatencommissie. 

Hoofdredacteur OverDWARS 
Lieve DWARSers, 

Afgelopen jaar was voor mij een jaar met veel hoogtepunten. Ik heb supertoffe mensen 

geïnterviewd, ik heb enorm veel geleerd over redactiewerk, vormgeving, administratie 

en nog veel meer andere zaken die bij hoofdredacteur passen, en ik heb het bovenal 

enorm naar m’n zin gehad met de hele redactie! 

Aan het begin van het jaar stelde ik mij vier doelen als hoofdredacteur: meer actieve 

leden, meer discussie, meer zichtbaarheid en meer toegankelijkheid. Aan al die doelen 

heb ik als hoofdredacteur veel kunnen bijdragen. 

Ten eerste is de redactie enorm gegroeid. Waar we eerst moeite hadden om 5 leden bij 

een vergadering te krijgen, hebben we er nu regelmatig 11, 12 of zelfs 13. Daarmee zijn 

we ook de grootste commissie van DWARS (weliswaar een bijzondere commissie, 

voordat ik een correctie krijg van Joshua, maar toch). Ook buiten de vergaderingen zijn 

alle leden drukker. Iedereen heeft altijd wel íets te doen, je verlaat een vergadering niet 

zonder een actiepuntje! Door deze actieve leden hebben we als redactie ook veel meer 

kunnen doen dan in vorige jaren, zoals op moment van schrijven, 12 mei, 11 

podcastafleveringen en 17 artikelen geproduceerd hebben. De laatste maanden 

publiceren we zelfs consistent 1 artikel per week, en hebben we zelfs in de Ecosprinter 

een artikel gepubliceerd. 

Ten tweede heb ik dit jaar flink ingezet op meer discussie in de podcast. Dat is goed 

gelukt, door gasten te interviewen waar we het niet helemaal mee eens zijn. Ook hebben 
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we de podcastserie ‘DWARSers in Debat’ opgericht, waarin DWARSers in debat gaan over 

een controversieel onderwerp binnen DWARS. Die is erg goed ontvangen en er zijn veel 

DWARSers die eraan hebben meegedaan. Door deze twee activiteiten hebben we 

mensen aan het denken gezet, ze nieuwe perspectieven meegegeven en hebben we 

spannendere en leukere podcasts gemaakt. 

Ten derde is de zichtbaarheid van OverDWARS ook enorm gegroeid. We hebben onszelf 

via persoonlijk contact, nieuweledenavonden, en door promotie van onze content erg 

bewust van het bestaan van OverDWARS. Dat heeft ook bijgedragen aan het krijgen van 

nieuwe actieve leden, maar vooral heeft onze content nu veel meer bereik dan voorheen. 

De podcasts worden meer beluisterd en de artikelen meer gelezen.  

Ten vierde is de toegankelijkheid verbeterd. We hebben nu begrippenlijsten bij alle 

podcasts, en sommige ingewikkelde artikelen. Ook de sfeer binnen de redactie is heel 

positief en constructief, waardoor iedereen zich meer thuis voelt binnen OverDWARS. 

Deze zaken had ik nooit alleen kunnen waarmaken. Ik heb ook enorm veel gehad aan de 

ondersteuning en kennis van Manuela, mijn fantastische adjunct-hoofddirecteur, en de 

rest van mijn superlieve, gedreven en kundige redactie. Ik ben trots op de redactieleden 

en mijn adjunct Manuela, zonder jullie hadden we dit niet kunnen doen. En oja, ik ben 

ook wel een beetje trots op mezelf. 

Er is nog wel werk aan de winkel. OverDWARS is nooit af, net zoals dat je een artikel ook 

elke redigatiesessie weer een beetje kan verbeteren. Aan mijn opvolger wil ik meegeven 

om met innovatieve nieuwe ideeën te komen, en er vooral voor te zorgen dat alle actieve 

leden een goed plekje binnen de redactie krijgen, met meer vaste 

verantwoordelijkheden.  

Met recht kan ik zeggen: wát. een. jaar. Een jaar van groei, discussie, zichtbaarheid en 

toegankelijkheid: OverDWARS laat zien dat samenwerking het hart vormt van 

verandering. 

JS-DWARS Samenwerkingscommissie 
De JS-DWARS Samenwerkingscommissie heeft een verslag geschreven over hun 

onderzoek. Deze valt hier te vinden. 

Afgelopen winter congres werd de opdracht van de DWARS-JS Samenwerkingscommissie 

voor de tweede keer verlengd. De DWARSe commissieleden die toen zijn verkozen zijn: 

Emma, Wessel, Stein, Pepijn en Merlijn. De laatste twee leden maken natuurlijk deel uit 

van het landelijk bestuur. Dit was een belangrijke keuze voor de commissie, omdat het 

landelijk bestuur een bijzondere kijk heeft op bepaalde kwesties die in de vereniging 

spelen, zoals het gesprek over samenwerking. Daarnaast zijn er natuurlijk Jonge 

Socialisten aangewezen om deel te nemen aan de commissie, namelijk: Katja, Leon, 

Sibren, Danny en Rolf. Hiervan is het laatst genoemde lid ook onderdeel van het landelijk 

bestuur van de JS. 

Opdracht 

Toen we als commissie voor het eerst vergaderden, kwamen we er al snel achter dat de 

JS niet een duidelijk gedefinieerde opdracht had zoals DWARS. Daarom hebben we in 

overleg met elkaar besloten om de opdracht van DWARS als leidraad te gebruiken.  

Deze opdracht vraagt de commissie om de wenselijkheid van mogelijke vormen van 

samenwerking tussen DWARS en de Jonge Socialisten te onderzoeken. Daarnaast staat 

er in de opdracht dat er moet worden gekeken naar het betrekken van andere politieke 

jongerenorganisaties. Het eerste gedeelte van de opdracht leek ons als commissie echter 

het meest noodzakelijk, vanwege de steeds nauwere samenwerking tussen de 

moederpartijen. Natuurlijk zijn de andere PJO’s zeker niet onbelangrijk, maar het lijkt 

https://dwars.org/wp-content/uploads/2024/06/Onderzoek-samenwerkingscommmissie.pdf
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ons beter om in de toekomst op dat gedeelte van het vraagstuk terug te komen. Daarom 

hebben we als commissie gefocust op het onderzoeken van de volgende vraag: Hoe 

wenselijk worden mogelijke vormen van samenwerking tussen DWARS en de JS gezien 

door de leden? Daarnaast liet de opdracht veel ruimte over voor het interpreteren van 

het begrip: samenwerking. Aangezien samenwerking een erg brede term is, leek het ons 

het beste om dit te kaderen. Daarom kozen we voor vier categorieën: campagne, 

cultuur, financiën en structuur. 

Data verzamelen 

Als commissie wilden we zoveel mogelijk perspectieven meenemen in het onderzoek. We 

besloten om praktische redenen dat het het handigst was als DWARSers van de 

commissie data zouden verzamelen binnen DWARS. Eveneens zouden de Jonge 

Socialisten van de commissie data verzamelen binnen de JS. Hier maakten we echter wel 

gezamenlijke afspraken over. 

Ten eerste wilden we graag de leden betrekken. Daarom stelden we een enquête op die 

zij online konden invullen. Zo werden de leden gevraagd om hun mening te geven over 

vier categorieën: campagne, cultuur, financiën en structuur. Om de antwoorden van de 

leden beter te kunnen begrijpen, leek het ons een goed idee om een inspraakavond te 

organiseren. De inspraakavond zou leden de mogelijkheid geven om met elkaar in 

gesprek te gaan over hoe wenselijk zij samenwerking vinden en waarom. We hebben dit 

tweemaal proberen te organiseren, maar dit is helaas misgelopen. De eerste keer was er 

namelijk vertraging met het online zetten van de enquête, waardoor de inspraakavond 

niet door kon gaan. Bij de tweede poging waren er te weinig aanmeldingen voor de 

activiteit zelf om het door te kunnen laten gaan. We hadden daarin beter moeten kijken 

naar hoe de activiteit het beste promoot had kunnen worden. 

Ten tweede leek het ons waardevol om met afdelingen in gesprek te gaan. Daarom 

sloten we aan bij een voorzittersoverleg om een beter beeld te krijgen van wat er in de 

afdelingen speelt. Tijdens het gesprek gebruikten we de enquêtevragen als hulpmiddel 

om erachter te komen hoe zij een mogelijke samenwerking tussen DWARS en de JS voor 

zich zouden zien in de toekomst. Het leek ons hierbij interessant om te zien welke 

verschillen en overeenkomsten er tussen afdelingen zijn als het gaat over 

samenwerking. 

Ten derde wilden we graag de inhoudelijke commissies van DWARS en werkgroepen van 

de JS betrekken. Helaas merkten we dat we hier niet genoeg tijd voor zouden hebben. 

Daarom hebben we besloten om het op leden en afdelingen te houden. Dit is natuurlijk 

jammer, maar het leek ons uiteindelijk het belangrijkst dat het onderzoek op tijd af zou 

zijn. Zeker aangezien de opdracht al eerder verlengd is. 

Resultaten 

Tijdens het schrijven van deze verantwoording is het onderzoek nog niet compleet 

afgerond. We gaan hier komende dagen hard ons best voor doen, omdat we graag 

moties zouden willen indienen op basis van het onderzoek. We gaan hier ook opnieuw 

contact voor opzoeken met de JS-leden van de commissie om de resultaten aan beide 

kanten naast elkaar te kunnen leggen. Het risico is namelijk dat er anders een eenzijdig 

beeld in het onderzoek zou kunnen worden geschetst. De laatste tijd is er helaas wat 

minder contact tussen de twee delen van de commissie. Hier is aan beide kanten te lang 

geen actie voor ondernomen om de communicatie weer op gang te zetten. Dat vinden 

we zonde, dus daarom zetten we ons daar nu weer voor in. Terugkijkend had dit echter 

eerder moeten gebeuren. 

Inclusiecommissie 
De Inclusiecommissie heeft een verslag geschreven over hun onderzoek. Deze valt hier 

te vinden. 

https://dwars.org/wp-content/uploads/2024/06/Congresverslag-Inclusiecommissie.pdf
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Op het afgelopen wintercongres is de opdracht van de inclusie commissie verlengt. 

Daarbij zijn sommige leden doorgegaan vanuit de vorige inclusie commissie en sommige 

nieuwe leden verkozen. We hebben de afgelopen periode hard gewerkt aan deze 

uitdagende opdracht en het was een succes dus we zijn trots om jullie dit congres 

eindelijk een onderzoeksrapport te kunnen geven.  

Wij hebben ons de afgelopen periode gefocust op het verfijnen van de vragenlijst die de 

vorige inclusie commissies voor ons hebben gemaakt. Daarna heeft deze vragenlijst twee 

weken lang open gestaan voor leden. De vragenlijst is verspreid via de mail, daarnaast is 

er aan afdelingsbestuurders gevraagd om leden te informeren dat de vragenlijst open 

stond in hun eigen afdeling. De vragenlijst is ook gepromoot via whatsapp in 

verschillende DWARS groepsapps en op de lange reis (deze grote activiteit viel namelijk 

samen met het openen van de vragenlijst).   

Naast het uitvoeren van de vragenlijst zijn we ook met afdelingsbesturen en commissies 

in gesprek gegaan en hebben we een inspraakavond georganiseerd. Op deze 

inspraakavond waren minder leden aanwezig dan dat wij eerst hadden gehoopt, maar in 

overleg met het bestuur hebben wij er wel voor gekozen de inspraakavond door te laten 

gaan. Wij vonden het belangrijk om de meningen van de leden die zich wel hadden 

aangemeld te horen, en dit leidde tot een leerzaam en geslaagd gesprek. Daarnaast 

hebben wij leden ook de mogelijkheid gegeven om individueel met ons in gesprek te 

gaan, en een aantal leden hebben dit gedaan, deze gesprekken zijn ook meegenomen in 

ons onderzoeksrapport. De combinatie van de vragenlijst, de inspraakavond en de 

verschillende gesprekken die we hebben gehad hebben tot nuttige informatie geleid die 

de basis vormt voor ons onderzoeksrapport.  

Uiteraard zijn wij geen professionele onderzoekers, en is het in de tijd die we hadden 

voor het onderzoek niet gelukt om een professional te laten kijken naar de vragenlijst. 

We hebben wel contact gezocht met GroenLinks hiervoor, het landelijk bestuur heeft ons 

goed ondersteund met contact maar bij GroenLinks hadden het erg druk met de GL-PvdA 

campagne. Dit is een probleem waar voorgaande inclusie commissies ook tegen aan 

liepen. Wij hebben de keuze gemaakt om de vragenlijst toch uit te voeren. Wij vinden 

het onderwerp van ons onderzoek namelijk zo belangrijk dat we dit niet nog langer wilde 

uitstellen door te wachten totdat er eindelijk ruimte was bij GroenLinks om naar onze 

vragenlijst te kijken. 

Daarnaast hebben we ook af moeten zien van het gebruik van het beveiligde programma 

Inkesta vanwege tijdsgebrek. De praktische uitvoering hiervan koste meer tijd dan dat 

wij ons in dit half jaar konden veroorloven. Gelukkig heeft het bestuur goed met ons 

meegedacht naar oplossingen, dit is uitgekomen op een enquête via de website van de 

DWARS waarvan leden de link kregen toe gemaild. Dit betekend dat de vragenlijst iets 

minder goed beveiligd was, maar in de praktijk heeft dit niet tot problemen geleid. We 

hebben in de vragenlijst veel open vragen gesteld. Deels omdat wij leden de kans wilde 

geven ons hun ervaringen en meningen uit te leggen in hun eigen woorden. Maar 

daarnaast helpt dit ook manipulatie weg te nemen en maakt dit het moeilijker om “zo 

maar iets in te vullen”.   

Wij willen ten eerste alle leden bedanken die dit onderzoek mogelijk hebben gemaakt. 

Van de leden die de vragenlijst hebben ingevuld en met ons in gesprek zijn gegaan 

individueel of op de inspraakavond, tot de afdelingsbesturen en commissies die tijd 

hebben vrijgemaakt om met ons over dit belangrijke onderwerp te praten. Zonder jullie 

was er nooit een onderzoek geweest. Alleen samen kunnen wij DWARS inclusiever 

maken!  

Daarnaast willen we ook graag Luna en Judith van het landelijk bestuur bedanken voor 

het meedenken, jullie zijn toppertjes <3   
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Politiek Adviseurs 
Lief congres, 

Dit jaar is het tweede jaar dat de functie Politiek Adviseur (PA) bestaat. Dat zorgde vorig 

jaar, toen het helemaal nieuw was, helaas voor best veel moeilijkheden: onduidelijkheid 

over de rol van PA’s, trainingen die niet waren aangesloten op het werk van PA, 

communicatieproblemen over de PA-overleggen en PA-overleggen die weinig inhoudelijk 

waren, en tot slot als gevolg van al dit dat veel PA’s na de eerste paar maanden nog 

maar weinig actief waren.  

Veel van deze problemen zijn (gedeeltelijk) opgelost. Zo hebben de politiek adviseurs nu 

een vaste wekelijkse taak om over hun politieke thema een update te schrijven. Ook de 

trainingen waren dit keer beter aangesloten op wat er werd verwacht van een politiek 

adviseur, zoals een training over politieke uitingen. Daarnaast waren de overleggen dit 

keer goed van tevoren ingepland, zodat meer mensen aanwezig konden zijn. Ook zijn de 

PA-thema’s nu gekoppeld aan de inhoudelijke commissies, waardoor het makkelijker was 

om als PA bij een commissie hun inhoudelijke onderwerp te bespreken en door het 

contact met andere leden gemotiveerd te blijven. Ook nodigt het bestuur ons nu veel 

vaker uit voor activiteiten waar het bestuur voor was uitgenodigd en ze zelf niet bij 

konden zijn. Hiervoor zijn we het bestuur dankbaar. Dit laat zien dat ze de PA’s serieus 

nemen en de motivatie hebben om deze functie verder te ontwikkelen. 

Het grootste aandachtspunt die er nog steeds is, is de terugkoppeling tussen het werk 

van de politiek adviseur en het landelijk bestuur. Het is ons vaak onduidelijk wat er met 

de politieke updates wordt gedaan. Ook zijn er af en toe ongevraagde adviezen over hoe 

we als DWARS iets in de media kunnen brengen, maar doet het landelijk bestuur daar 

niks mee. Dat is niet motiverend om door te gaan met deze taak. Daarnaast merken we 

dat er erg weinig verzoeken zijn vanuit het Landelijk Bestuur om hen te adviseren over 

een mediaoptreden of politieke uiting. Dat is jammer, omdat ze onze kennis missen, en 

ook omdat we een training hebben gekregen over politieke uitingen, en het bestuur hier 

dus zeker mee zouden kunnen helpen.  

Een tweede aandachtspunt is de invulling van de PA-vergaderingen. We merken dat het 

voor het bestuur lastig is om hier invulling aan te geven. De vergaderingen zijn wel leuk, 

en gaan vaak over politiek-inhoudelijke zaken, zoals over wat er fout zou gaan bij elk PA-

onderwerp als de formerende partijen ook echt gaan regeren. Echter, ook hier missen we 

een terugkoppeling tussen wat we bespreken, en wat we er uiteindelijk mee gaan doen.  

De functie van Politiek Adviseur is door de verbeteringen ten opzichte van vorig jaar al 

een stuk waardevoller, maar de hoofdtaak – het bestuur adviseren over hun politieke 

onderwerp – is nog niet helemaal goed ontwikkeld. Daarom hebben we een paar 

adviezen voor het Landelijk Bestuur en ook aan de Politiek Adviseurs zelf. 

Voor het bestuur:  

o Communiceer naar de PA’s vanuit het bestuur wat er concreet met onze 

adviezen/overzichten wordt gedaan. Bijvoorbeeld doormiddel van een wekelijks of 

maandelijks overzicht, of geef een terugkoppeling tijdens de PA-overleggen 

o Maak, voor zover mogelijk, een overzicht van mediaoptredens en stuur die rond, 

zodat de PA’s adviezen kunnen insturen. 

o Benader zoveel mogelijk de inhoudelijk betrokken PA’s persoonlijk, als er kortdag 

een media-optreden is.  

o Onderzoek een andere inrichting van de PA-vergaderingen. Kies bijvoorbeeld één 

nieuwsonderwerp of enkele onderwerpen die op dat moment spelen, om langer 

en dieper op in te gaan. Ook is het mogelijk om bij de PA-vergaderingen te 

reflecteren op media-optredens, of juist vooruit te blikken en een planning op te 

stellen voor toekomstige politieke uitingen van het bestuur.  
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o Moedig PA’s aan om zelf ook uitingen te doen in de media namens DWARS, 

eventueel samen met een bestuurslid, zoals het schrijven van een opiniestuk.  

o Onderzoek de mogelijkheid voor PA’s om amendementen op het politieke 

programma van GroenLinks(-PvdA) op eigen naam in te dienen, zodat de PA’s zelf 

kunnen onderhandelen met de programmacommissie van GroenLinks(-PvdA) 

Voor de PA’s: 

o Probeer je echt te houden aan de wekelijkse update. Er kan natuurlijk altijd wat 

tussenkomen, of een rustige week zijn, maar probeer het niet uit het oog te 

verliezen. Als het niet lukt, geef dat dan tijdig aan bij het bestuur. 

o Mocht iets acuut in het nieuws zijn, wacht niet tot de volgende update, maar 

contacteer je contactpersoon binnen het bestuur meteen. 

o Bedenk zelf manieren voor DWARS om in de media te komen over jouw PA-

onderwerp. Als je van het bestuur toestemming hebt gekregen, kan je 

bijvoorbeeld een opiniestuk schrijven.  

Met deze adviezen hopen we dat de rol van PA’s beter wordt ingevuld, zodat het bestuur 

en DWARS in het geheel er wat aan (blijft) hebben.  

Tot op het congres! 

Liefs, 

Gijs en Lykle, 

Namens de Politiek Adviseurs  
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Hieronder vind je de kandidaatstellingen voor het Landelijk Bestuur. Dit bestaat per 

kandidaat uit een voorstelstukje wat ze zelf geschreven hebben en uit een advies, 

geschreven door de kandidatencommissie. De kandidaten geven ook nog een speech van 

2 minuten op het congres.  

Voor het Landelijk Bestuur wordt er gestemd door middel van een 

Instemmingsverkiezing voor Algemeen Bestuursleden, Schriftelijke Meerderheid voor 

Penningmeester, en Instant Run-Off Voting voor Secretaris en Voorzitter. Hierover kan je 

meer lezen onder het kopje stemmingsprocedures. 

Kandidaten Algemeen Bestuurslid 

Rick Baerends 

Lieve DWARSers, 

Mijn naam is Rick (hij/hem). Ik ben 21 jaar en woon in het Zeeuwse Middelburg. 

Momenteel ben ik mijn opleiding Communicatie aan de HZ University of Applied Sciences 

in Vlissingen aan het afronden. Verder ben ik de secretaris en vicevoorzitter voor DWARS 

Brabant-Zeeland.  

Ik ben sinds maart 2023 lid van DWARS. Mijn eerste DWARS-activiteit was de lange reis 

naar Berlijn. Tijdens die reis heb ik veel nieuwe en leuke mensen leren kennen. 

Iedereens enthousiasme voor DWARS was erg aanstekelijk. Na de reis heb ik me direct 

aangemeld als kandidaat voor ons afdelingsbestuur. En ik ben super blij met die keuze, 

want voor mij voelde het toen als een grote en ook enge commitment. Maar inmiddels 

vind ik niks leuker dan mezelf inzetten voor DWARS. Er gaat voor mij niks boven het 

leren kennen van nieuwe leden en het opkomen voor onze idealen.   

Sinds kort ben ik ook commissielid namens GroenLinks/PvdA Middelburg. Hier doe ik 

mijn best om onze DWARS idealen werkelijkheid te maken in onze gemeente. Want voor 

een linkse gemeente blijft het groen en paars denken toch vaak achter. En daar wil ik 

graag verandering in brengen. Maar ik wil niet alleen opkomen voor onze idealen in 

Middelburg, maar in heel Nederland en Europa.  

Dankzij DWARS heb ik veel nieuwe mensen leren kennen, veel vrienden gemaakt en veel 

geleerd. Ik voel me vanaf het begin erg welkom en wil graag teruggeven aan de 

vereniging en haar leden. Want DWARS is de vereniging die mij, na veel te lang 

twijfelen, politiek actief heeft gemaakt. De organisatie waardoor ik mijn politieke kansen 

in Middelburg en Zeeland heb gekregen. De organisatie waar ik me thuis voel. En 

hopelijk ook de organisatie waar ik leden diezelfde ervaringen kan geven. 

Groetjes, 

Rick Baerends 

Advies Kandidatencommissie 

Rick is 21 jaar en komt uit Middelburg. Hij is nu ruim een jaar actief bij DWARS. 

Momenteel is hij Secretaris en Vicevoorzitter van DWARS Brabant-Zeeland en neemt 

daar ook de portefeuille Politiek op zich. Daarnaast is hij burgercommissielid bij 

GroenLinks/PvdA Middelburg, en is hij actief bij Linkse Zeeuwen. Rick is bezig met het 

afronden van zijn studie Communicatie in Vlissingen.  

Rick wil zich graag inzetten voor DWARSe idealen. Hij wil nog beter leren hoe de politiek 

in elkaar zit. Rick vindt dat zijn eigen kwaliteiten vooral liggen bij het snel en goed 
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uitdenken van inhoudelijke communicatie naar buiten toe. Het lijkt hem leuk om dat nu 

op een grotere schaal te doen in het Landelijk Bestuur. Hij geeft aan in een team soms 

nog wat terughoudend te zijn en kan nog leren beter aan te geven wanneer hij ergens 

hulp bij nodig heeft. Hij steekt graag energie erin om goed op de hoogte te zijn van waar 

anderen mee bezig zijn in een bestuur. Rick heeft voorkeur voor de portefeuilles 

Nationale en Internationale Politiek. Daarnaast lijken ook Scholing en Participatie & 

Democratie hem interessant. De portefeuille Activiteiten doet hij liever niet. 

De Kandidatencommissie ziet Rick als een geschikte kandidaat. Rick is een gedreven 

kandidaat die een goed gevoel heeft voor de politieke verhoudingen tussen DWARS en 

GroenLinks. Hij komt veel met creatieve ideeën en weet wat er nodig is om tot een 

helder verhaal te komen. De Kandidatencommissie moedigt Rick aan zijn zelfvertrouwen 

nog meer te ontwikkelen en zo ook binnen het team duidelijk van zich te laten horen. 

De Kandidatencommissie vindt Rick een geschikte kandidaat die veel goede ideeën met 

zich meebrengt. 

Farah Bijl 

Lieve DWARS’ers, 

Mijn naam is Farah, 21 jaar, woon in de Hoeksche Waard. Ik zit in mijn afstudeerperiode 

van het MBO in Dordrecht en ik ben enorm geïnteresseerd in politiek (wat natuurlijk 

niemand had verwacht).  

Ik ben nu zo’n 2 jaar actief binnen DWARS, en wat heb ik al veel geleerd en mooie 

ervaringen opgedaan. Van bestuurslid van Rotterdam-Rijnmond, lid van de 

Congrescommissie, PA inclusie Emancipatie en Diversiteit en redactielid van 

OverDWARS: ik heb er overal veel geleerd. Vanwege mijn leergierigheid ben ik enorm 

gemotiveerd om een stapje verder te gaan binnen DWARS, en ik denk dat er geen 

betere plek is om dat te doen dan in het landelijk bestuur. 

Ik breng veel verschillende ervaringen mee in het bestuur. Vanuit mijn achtergrond als 

pleegkind en mbo-student, maar ook omdat ik op de middelbare school in de 

leerlingenraad en medezeggenschapsraad heb gezeten. Ik heb ook al ervaring in een 

bestuur en kan daardoor op een goede manier dingen bij mensen kan overbrengen en ze 

helpen, zoals met plannen, het organiseren van activiteiten en het meegeven van de 

idealen van DWARS.  Ik geloof echt dat wij als DWARS een verschil kunnen maken in de 

politiek, maar ook daarbuiten. De politieke verandering die wij al veroorzaakt hebben als 

vereniging bij GroenLinks en ook de stappen die wij zelf zetten om deze wereld te 

verbeteren vind ik fantastisch. En daarom wil ik graag het landelijk bestuur versterken, 

als wij zulke mooie veranderingen kunnen bereiken als vereniging wil ik daar graag aan 

bijdragen. 

Als algemeen bestuurslid wil ik mij vooral graag bezighouden met het welzijn van 

DWARS Hiermee bedoel ik het betrekken van leden, het zoeken naar verbeterpunten en 

het betrekken van alle leden die zich nu nog niet betrokken voelen, en die daardoor toch 

hun steentje kunnen bijdragen. 

Lieve linkse groetjes, 

Farah        

Advies Kandidatencommissie 

Farah is 21 jaar, woont in Hoekswaard en is al ruim 2 jaar actief bij DWARS. Ze heeft 

ervaring als bestuurslid bij DWARS Rotterdam-Rijnmond, bij de Congrescommissie, 

binnen OverDWARS en als Politiek Adviseur Inclusie, Emancipatie en Diversiteit. Ze heeft 

komend jaar ruim voldoende tijd om zich in te zetten als algemeen bestuurslid in het 

Landelijk Bestuur van DWARS.  
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Farah voelt zich thuis bij DWARS, heeft er veel geleerd en veel vrienden gemaakt. 

Daarom wil ze nu graag iets teruggeven aan de vereniging, door zich in te zetten als 

algemeen bestuurslid. Haar voorkeur is om zich bezig te houden met Kaderbegeleiding 

en Participatie & Democratie. Hierbij wil ze haar organisatorische vaardigheden graag 

inzetten wat het beste binnen die portefeuilles past. Ook geeft het in gesprek gaan met 

leden haar veel voldoening. Ze heeft geen voorkeur voor de politieke portefeuilles.  

De Kandidatencommissie ziet in Farah een uitstekende kandidaat die DWARS in korte tijd 

op veel manieren heeft leren kennen en nog veel meer overtuigd mag zijn van haar 

eigen kwaliteiten. Ze is communicatief zeer vaardig en kan binnen een team het 

overzicht bewaren. Daarnaast kan ze voor verbinding binnen een bestuur zorgen en 

heeft ze veel creatieve en nieuwe ideeën voor de vereniging. Ze moet wel oppassen om 

zich niet te veel te mengen in de portefeuilles van andere bestuursleden en ook de 

ruimte voor de rest te laten. De Kandidatencommissie denkt dat ze zich hier voldoende 

van bewust is, om dit geen probleem te laten worden in een bestuur.  

De Kandidatencommissie ziet Farah als een uitstekende kandidaat voor algemeen 

bestuurslid met verfrissende ideeën en ervaring binnen DWARS. 

Julian Bos 

Lieve DWARSers, 

Ik ben Julian Bos (hij/hem), ik ben 24 jaar oud en ik woon in Amersfoort. Ik studeer 

Global Sustainability Science aan de Universiteit Utrecht. Ik ben nu bijna anderhalf jaar 

actief lid bij DWARS. In deze tijd ben ik veel van de vereniging gaan houden. Ik heb veel 

vrienden gemaakt en ik doe bijna elke dag wel iets voor DWARS of met DWARSers. 

Het afgelopen jaar ben ik bestuurslid Campagne & Communicatie geweest bij DWARS 

Utrecht. Verder ben ik lid van de Congrescommissie, waar ik met succes heb gezocht 

naar de locaties voor het wintercongres in de stad die aan het eind van dit congres zal 

worden bekendgemaakt. Daarnaast ben ik Politiek Adviseur Energie, Duurzaamheid en 

Mobiliteit. Ik ben ook actief bij de bijbehorende commissie. Ik heb ook het 

trainingstraject “DWARS op Weg” gevolgd. 

Deze functies gecombineerd zorgen ervoor dat ik, zeker in campagnetijd, vaak 4 of 5 

dagen per week bezig ben met dingen regelen voor onze vereniging. Ik merk dat ik hier 

van geniet, ik ben heel gemotiveerd voor al mijn functies en krijg er veel energie van. Ik 

doe altijd liever meer dan minder voor DWARS en ik ken de vereniging goed, daarom 

ben ik heel gemotiveerd om volgend jaar landelijk bestuur te doen. 

Komend jaar wil ik de professionalisering van onze groeiende vereniging doorzetten. Ik 

denk dat het belangrijk is om dit op een manier te doen die de organisatie minder top-

down maakt. Ik vind afdelingsautonomie hierin belangrijk. Ook wil ik als landelijk 

bestuurslid makkelijker aanspreekbaar zijn voor het kader en de rest van de leden. Dit 

zorgt er voor dat de samenwerking makkelijker is, er beter geluisterd kan worden en er 

minder noodzaak tot beleids- en regeldruk is. Ik denk dat dit ook kan helpen met de 

werkdruk die LBers ervaren. 

Groetjes,  

Julian 

Advies Kandidatencommissie 

Julian is 24 jaar en studeert Global Sustainability Sciences aan de Universiteit Utrecht. 

Hij is sinds begin 2023 actief bij DWARS, nadat hij enige tijd slapend lid is geweest. Hij is 

op dit moment bestuurslid Communicatie & Campagne bij DWARS Utrecht, en is actief bij 

de Congrescommissie en de commissie Energie, Duurzaamheid en Mobiliteit. Hij is ook 

Politiek Adviseur op dit thema. Julian is van plan naast zijn bestuursjaar nog een paar 
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vakken te volgen van zijn studie, maar DWARS krijgt voorrang wat betreft zijn 

tijdsindeling. 

Julian vindt DWARS een heel leuke vereniging met veel leuke mensen. Hij heeft zich van 

het begin af aan thuis gevoeld en wil nu graag nog meer tijd in DWARS steken. Hij wil in 

zijn bestuursjaar zichtbaar zijn voor de leden door veel aanwezig te zijn op activiteiten. 

Ook vindt hij het belangrijk dat leden goed betrokken worden bij beleidskeuzes met 

grote impact; er moet meer ledeninspraak komen. Daarnaast wil hij dat afdelingen meer 

handvatten krijgen om zelfstandig te handelen. Binnen het bestuur neemt hij graag een 

controlerende rol aan. Julian heeft vooral interesse in organisatorische portefeuilles, 

zoals Kaderbegeleiding, Participatie & Democratie en Ledenwerving. Hij doet liever geen 

politieke portefeuilles.  

De Kandidatencommissie ziet Julian als een geschikte kandidaat. Hij kent de vereniging 

goed en heeft duidelijk een groot hart voor DWARS. Hij heeft een goed beeld van hoe de 

taken als bestuur eruitzien en kan goed zijn rol vinden binnen een team. De 

Kandidatencommissie hoopt dat Julian tijdens het bestuursjaar net zoveel energie haalt 

uit zijn taken en plannen als uit de mensen. De Kandidatencommissie ziet dat Julian zich 

nog kan ontwikkelen in zijn visie op de vereniging en het stellen van doelen op dat vlak.  

De Kandidatencommissie ziet Julian als een geschikte kandidaat die zijn energie haalt uit 

mensen bij DWARS en bereid is die energie terug in DWARS te steken. 

Luc Goos 

Beste DWARSers, lieve vrienden, 

Ik ben Luc (hij/hem), 23 jaar en ik woon sinds een maand in het mooie Breda (hiervoor 

in Zevenbergen). In het dagelijks leven studeer ik sociologie in Utrecht en werk ik in het 

onderwijs. Verder ben ik actief bij DWARS Brabant-Zeeland en GroenLinks Breda. In mijn 

vrije tijd zwem ik bij de reddingsbrigade. Daarnaast speel ik in coverband BRAK, een 

heerlijke uitlaatklep na een drukke week! Drummen is tenslotte de leukste vorm van 

therapie die er is. 

Ik zit bij DWARS om te leren hoe je iets terug kan doen via de politiek. Als kind heb ik 

veel gehad aan sociaal beleid. Door mijn rugzakje en goede begeleiding kon ik groeien 

op sociaal vlak, iets wat mij anders niet was gelukt. 

Die kans was er voor mij, maar nog steeds niet voor iedereen. Dit motiveert mij om me 

in te zetten voor een wereld waar iedereen mee kan doen. Ook als je daar soms wat 

hulp bij nodig hebt. Ik ben ervan overtuigd dat die wereld haalbaar is! We zullen er 

alleen wel voor moeten strijden. Dat brengt me bij mijn motivatie om voor het landelijk 

bestuur te gaan. 

Voor komend bestuursjaar zit ik barstensvol plannen om DWARSers verder op weg te 

helpen! Met de gemeenteraadsverkiezingen van 2026 in het vizier wil ik DWARSers door 

heel het land klaarstomen voor de raad. Zo kunnen we met elkaar politieke impact 

maken voor onze groene en linkse idealen. Zo krijgen we die wereld waar iedereen mee 

kan doen. 

Als je vragen of ideeën hebt die je met me wil delen, zoek me vooral even op. Tot op het 

congres! 

Groetjes, 

Luc  

Advies Kandidatencommissie 

Luc is 23 jaar en woont in Breda. Hij doet op dit moment een Pre-master Sociologie in 

Utrecht. Hij is sinds begin 2022 actief bij DWARS. Hij was eerder actief bij de 

Onderwijscommissie, de werkgroep ‘DWARS in de Kamer’ en hij was Voorzitter van 
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DWARS Rotterdam-Rijnmond. Op dit moment is hij Voorzitter van DWARS Brabant-

Zeeland en zit hij in het campagneteam van GroenLinks Breda. Luc heeft ook bestuur 

gedaan bij zijn studievereniging, en is actief geweest in de medezeggenschapsraad van 

zijn school. Als Luc verkozen wordt, gaat hij nog een paar vakken van zijn Pre-master 

naast zijn bestuursjaar doen.  

Luc is een kandidaat met een duidelijke visie op wat hij wil bereiken. Hij wil zich komend 

jaar als landelijk bestuurslid inzetten om zo veel mogelijk DWARSers de gemeenteraad in 

te helpen. In de afgelopen jaren als afdelingsvoorzitter heeft hij gemerkt dat het werk 

van het Landelijk Bestuur aan de basis staat van alles wat er gebeurt in de vereniging. 

Hij zet komend jaar graag zijn ervaring in om ook zo voor het DWARSe kader klaar te 

staan. Hij heeft een duidelijke visie op waar DWARS heen moet gaan, bijvoorbeeld door 

meer scholingstrajecten te organiseren en mensen bij DWARS te betrekken die normaal 

niet actief worden. Luc doet volgend jaar het liefst de portefeuilles Kaderbegeleiding en 

Scholing, en liever niet de portefeuilles Activiteiten en Pandbeheer.  

De Kandidatencommissie ziet Luc als een uitstekende kandidaat voor algemeen 

bestuurslid. Hij heeft een duidelijk beeld van de functie. Luc is een resultaatgerichte 

kandidaat die goed weet hoe hij zijn doelen kan bereiken, wat een belangrijke 

toevoeging is aan een Landelijk Bestuur. Zijn enthousiasme kan hem helpen, maar Luc 

moet oppassen dat hij in zijn enthousiasme niet te veel over mensen heen loopt. De 

Kandidatencommissie heeft er vertrouwen in dat Luc hier goed op kan letten.  

De Kandidatencommissie ziet Luc als een uitstekende kandidaat die gedreven is om 

DWARS verder te ontwikkelen. 

Soesha Sandker 

Hoi hoi, 

Ik ben Soesha (zij/haar), 21 jaar en woon in Den Haag. Ik studeer European Studies aan 

de Haagse Hogeschool en ben al een aantal jaar actief binnen DWARS, voornamelijk bij 

de afdeling Leiden-Haaglanden waar ik algemeen bestuurslid en bestuurslid promotie en 

ledenweving ben geweest. Afgelopen half jaar was ik op uitwisseling naar Tallinn, 

Estland, waardoor mijn DWARS-activiteiten een poosje stil hebben gelegen. Omdat het 

bij mij toch weer kriebelde om me binnen DWARS in te zetten, heb ik gesolliciteerd als 

algemeen bestuurslid voor het landelijk bestuur. 

Van jongs af aan ben ik altijd heel erg gemotiveerd geweest om me in te zetten voor de 

wereld om me heen. Op de basisschool was dat acties opzetten voor Serious Request en 

op de middelbare school uitte zich dat in alles wat met leerlingenparticipatie te maken 

had. Zo ben ik ook in aanraking met DWARS gekomen. De toenmalige voorzitter van de 

onderwijscommissie kwam bij ons op school lang om te spreken over het 

onderwijssysteem dat wij hadden, waarna de leerlingenraad werd uitgenodigd voor een 

onderwijscommissievergadering. Die motivatie om me in te zetten voor de wereld om me 

heen, om iets bij te kunnen dragen voor een ander, is nog altijd erg sterk. Dat is ook een 

van de dingen die me zo aanspreken binnen DWARS, en dus in mijn bestuurjaar graag 

wil doorzetten. 

Ik solliciteer als algemeen bestuurslid bij het landelijk bestuur omdat algemeen 

bestuurslid mij de mogelijkheid geeft me inhoudelijk te kunnen inzetten voor DWARS, 

maar ook onze wereld om ons heen. In mijn bestuurjaar zou ik graag willen bijdragen 

aan de sfeer binnen de vereniging en op internationaal gebied. 

Advies Kandidatencommissie 

Soesha is 21 jaar en studeert European Studies in Den Haag, waar ze ook woont. Ze is 

op zeventienjarige leeftijd lid geworden bij DWARS, en startte bij de Commissie 

Onderwijs, als algemeen lid en als Secretaris. Ze heeft ook twee jaar afdelingsbestuur bij 
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DWARS Leiden-Haaglanden als algemeen bestuurslid en als bestuurslid Promotie & 

Ledenwerving gedaan. Op dit moment loopt ze stage bij het Ministerie van Infrastructuur 

en Waterstaat. Als Soesha verkozen wordt, verwacht ze genoeg tijd te kunnen besteden 

aan het bestuur. 

In Soesha zien we een gedreven persoon met sterke overtuigingen. Ze vindt het heel 

leuk om deel te zijn van een bestuur en wil dit nu ook bij DWARS Landelijk gaan doen. 

Ze hoopt zo de vereniging nog beter te leren kennen. Soesha wil zich inzetten om de 

vereniging inclusiever te maken. Bijvoorbeeld voor verschillende opleidingstypes, maar 

ook op het gebied van een inclusievere sfeer. In teamverband zal ze goed initiatief 

nemen en bijspringen als dat nodig is. Soesha heeft een voorkeur voor de portefeuille 

Internationale Politiek en wil de internationale kant binnen DWARS meer bekend maken. 

Ook Participatie & Democratie en Ledenwerving lijken haar leuk, maar Kaderbegeleiding 

ziet ze minder zitten.   

De Kandidatencommissie ziet in Soesha iemand met een sterke mening die goed 

structuur kan aanbrengen. Met haar bestuurservaring denken we dat ze snel haar draai 

kan vinden en veel kan bereiken in haar bestuursjaar. Ook zien we een kandidaat die 

duidelijk weet wat ze wil. De Kandidatencommissie ziet echter dat dat ook een valkuil 

kan zijn, doordat ze dingen soms hard kan brengen, waardoor ze minder bereid lijkt tot 

compromissen. We geloven echter dat Soesha hieraan kan werken. Ook hoopt de 

Kandidatencommissie dat Soesha blijft werken aan het aangeven van haar grenzen en 

niet te veel werk naar zichzelf toetrekt.  

Soesha is een geschikte kandidaat die het Landelijke Bestuur zal versterken met haar 

ervaring en strategisch vermogen. 

Kandidaten Penningmeester 

Lars van de Boer 

Hallo iedereen,  

Ik ben Lars van de Boer. De meesten van jullie kennen mij waarschijnlijk niet, en 

degenen die ik wel heb ontmoet kennen mij pas kort, maar ik heb het gevoel dat ik echt 

met open armen ontvangen ben sinds ik lid ben geworden. Ik heb mijn hele leven veel 

rondgereisd, ik ben in 2011 uit Nederland vertrokken en pas eind 2023 heb ik mij weer 

gevestigd in Haarlem, mijn geboorteplaats. Maar het grootste gedeelte van mijn leven 

heb ik doorgebracht in internationale kringen, waar het feit dat iedereen wel een andere 

achtergrond heeft erg verbindend werkt. Ik ben in die tijd met veel verschillende mensen 

en ideeën in contact gekomen, en hoe meer ik leerde hoe linkser ik werd. Ideologisch 

gezien streef ik naar 3 idealen: vrijheid, gelijkheid en solidariteit, en met die idealen in 

mijn achterhoofd benader ik elke politieke kwestie vanuit een pragmatisch standpunt. Ik 

heb mij in het verleden veel gericht op aanpassing aan en mitigatie van 

klimaatverandering, wat ik zie als een existentieel probleem voor onze samenleving, 

maar ik spreek mij ook actief uit voor het herverdelen van rijkdom (binnen en tussen 

landen), open grenzen, het beëindigen van genocidaire acties en ander onnodig geweld, 

en natuurlijk de vrijheid van meningsuiting die mij de kans geeft om die standpunten 

openbaar te delen. Ik hoop jullie nog veel beter te leren kennen, en dat DWARS als 

geheel en het bestuur dat samen met mij verkozen zal worden op mij kunnen bouwen 

het komende jaar. 

Advies Kandidatencommissie 

Lars is 22 jaar en hij is recentelijk teruggekomen naar Nederland na de afgelopen 6 jaar 

in de Verenigde Staten te hebben doorgebracht. Daar heeft hij Wiskunde, Filosofie en 

Bestuurskunde gestudeerd. Ook in de Verenigde Staten is hij politiek actief geweest. Na 

zijn terugkeer in Nederland is hij vrijwel direct lid geworden van DWARS. Hij heeft een 
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parttimebaan met flexibele werktijden en zal tijdens zijn bestuursjaar proberen die baan 

te blijven doen.  

Hij maakt zich zorgen over de verrechtsing en polarisatie in Nederland en wil bijdragen 

om links Nederland sterker te maken. Als Penningmeester wil hij zorgen dat de financiën 

soepel verlopen en de rest van het bestuur op hem kan bouwen voor uitleg en 

helderheid over het geld. Hoewel zijn kennis van financiën vooral theoretisch is, denkt 

Lars het goed in praktijk te kunnen brengen. Daarnaast kijkt hij ernaar uit om onderdeel 

van een bestuur te zijn dat samen de idealen van DWARS verder kan brengen. 

De Kandidatencommissie ziet in Lars een kandidaat die goed overzicht kan houden en 

een erg open leerhouding heeft. Dat gaat ook nodig zijn, want Lars kent de vereniging 

nog niet zo goed. Hij brengt daarnaast ervaring mee vanuit eerdere bestuursfuncties, 

waardoor hij goede organisatorische vaardigheden heeft. Ook weet hij hoe het is om in 

een bestuur te functioneren en heeft goed inzicht in hoe hij met mensen kan 

samenwerken. De Kandidatencommissie ziet dat Lars flexibel is en meegaat in 

voorstellen van anderen, maar hoopt dat hij in een bestuursjaar zijn eigen visie nog kan 

verscherpen.  

De Kandidatencommissie ziet in Lars een geschikte penningmeesterskandidaat met zijn 

nieuwsgierigheid, zelfkennis en organisatorische vaardigheden. 

Kandidaten Secretaris

Gijs Broere 

Lieve DWARSers, 

Ik ben lid geworden van DWARS om de wereld te verbeteren, omdat ik om mij heen en 

in het nieuws veel ellende zag. Maar door met DWARSers samen te werken die net als ik 

een duurzamere, socialere en inclusievere wereld willen, heb ik mijn woede en verdriet 

om kunnen zetten in hoop en strijdlust voor verandering.  

In mijn tijd bij DWARS heb ik namelijk al veel geleerd, GroenLinks in Utrecht groener en 

linkser gemaakt, andere DWARSers helpen ontwikkelen, en bovendien veel plezier gehad 

met de inspirerende mensen waaruit DWARS bestaat! Van penningmeester en voorzitter 

van DWARS Utrecht tot hoofdredacteur en congrescommissielid, ik heb het allemaal 

gedaan. Ik wil mij blijven inzetten voor DWARS, ditmaal als landelijk secretaris.  

In de eerste plaats opdat ik DWARS op deze manier zo goed als mogelijk kan laten 

draaien, waardoor alle DWARSers de kans krijgen om net als ik veel te leren, hun idealen 

te verwezenlijken en plezier te hebben.  

Daarnaast omdat ik zelf ook nog veel wil leren, zoals hoe een organisatie als DWARS op 

een praktische manier werkt. Als ik tijd over houd wil ik ook meehelpen met andere 

bestuursleden. Dit zal mij ook een betere, meer ervaren bestuurder maken. Ook zal ik 

mijn vaardigheden verder ontwikkelen. Zo ben ik van nature erg creatief en wil ik allerlei 

taken oppakken, maar dat slaat af en toe over waardoor ik structuur en overzicht verlies. 

Dat wil ik verbeteren. Mijn secretaristaken hebben eerste prioriteit en plan ik vaste 

uitvoermomenten voor in, eventuele andere zaken doe ik als deze taken goed lopen. 

Als secretaris wil ik behulpzaam zijn voor iedereen in de vereniging en het bestuur. 

Vanuit deze ondersteunende rol wil ik DWARS een nog betere vereniging maken dan het 

al was, zodat we de wereld steeds rechtvaardiger kunnen maken.  

Live, laugh, liefs, 

Gijs 
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Advies Kandidatencommissie 

Gijs is 20 jaar, studeert bestuurs- en organisatiewetenschap in Utrecht en woont in 

Harderwijk. Hij is al bijna drie jaar actief bij DWARS. Eerder was hij Penningmeester, 

Vicevoorzitter en Voorzitter van DWARS Utrecht. Op dit moment is hij hoofdredacteur 

van OverDWARS, Politiek Adviseur Economie en Recht & Democratie. Ook zit hij in de 

Congrescommissie en is hij Kascommissielid bij verschillende afdelingen. Hij is op dit 

moment ook Voorzitter van de Utrecht Debating Society. Als Gijs wordt verkozen bij 

DWARS, gaat hij zijn studie op pauze zetten en komt DWARS op nummer één te staan.  

Gijs is gemotiveerd om nog meer te doen voor DWARS, als Landelijk Secretaris. DWARS 

heeft hem al veel vaardigheden en plezier gegeven en dat wil hij ook graag aan andere 

mensen geven. Het leuke aan Secretaris zijn vindt Gijs dat je andere mensen in je 

bestuur kan helpen. Hij heeft zich bij OverDWARS en de Utrecht Debating Society ook 

beziggehouden met taken zoals het bijhouden van de website en het toezicht houden op 

Statuten en Huishoudelijk Reglement. Op het gebied van privacy heeft hij nog niet veel 

ervaring, maar dat wil hij nog wel graag leren. Dat is precies wat hem motiveert om 

Secretaris te worden: hij wil graag nieuwe dingen leren. Het lijkt hem leuk om naast de 

secretaristaken de andere bestuursleden te ondersteunen en samen met hen projecten 

op te pakken.  

De Kandidatencommissie heeft van Gijs enorm veel motivatie en energie gezien. Ook 

gaat al zijn ervaring bij DWARS goed van pas komen als bewaker van Statuten en als 

ondersteunende rol in het bestuur. De Kandidatencommissie ziet dat Gijs wel nog wat 

kan leren op het gebied van structuur houden, maar heeft er vertrouwen in dat hij zich 

daarin kan ontwikkelen. Daarnaast ziet de Kandidatencommissie dat Gijs breder 

gemotiveerd is dan alleen de secretaristaken, wat een waardevolle toevoeging is aan het 

bestuur. Maar het kan ook een valkuil zijn, dat hij daardoor zijn taken als secretaris 

minder prioriteit geeft.   

De Kandidatencommissie ziet Gijs als geschikte secretariskandidaat die gemotiveerd is 

om al zijn energie voor DWARS in te zetten. 

Renzo Gort 

Heyhoi, ik ben Renzo, ondertussen alweer 21 jaar en woonachtig in Hoorn. In de 

afgelopen paar jaar heb ik al veel mogen en kunnen doen voor DWARS. Zo ben ik actief 

geweest voor de commissie Economie, DWARS Amsterdam (nu Noord-Holland - 

Flevoland), de internationale activiteitencommissie, en nog veel meer plekjes. Het is dan 

ook mijn eer dat ik voor jullie kandidaat mag staan als secretaris. 

In het dagelijks leven ben ik actief als web-developer bij een klein bedrijf in De Goorn. 

Daarnaast besteed ik veel tijd aan boeken lezen (boekentip: a long way to a small angry 

planet), bioscoopjes pakken, (doomscrollen), muziek luisteren en drankjes doen met 

kameraden. Ook mag een demonstratie hier en daar niet ontbreken. 

Als secretaris hoop ik DWARS te kunnen helpen met alle digitale zaken. Vanuit mijn 

werk, interesse en ooit studie hoop ik te kunnen werken, samen met andere DWARSers, 

aan het verbeteren van onze online tools. Minder big tech, meer open-source. 

Verder zou ik graag de vereniging meer willen meenemen, door bijvoorbeeld in de 

notulen meer details en overwegingen mee te nemen. Ook zou ik graag willen zien dat 

we als DWARS nog meer de kennis en enthousiasme binnen de vereniging zouden 

gebruiken, in bijvoorbeeld uitingen of acties. 

Als laatste zou ik iedereen dezelfde ervaringen willen bieden die DWARS mij heeft 

geboden. DWARS is voor mij een plek waar ik mij thuis voel. Waar je nooit een keer niet 

heen wilt. Waar je leuke kameraden en vrienden leert kennen. Waar het niet uitmaakt 

wie je bent of waar je vandaan komt. Waar het niet uitmaakt of je Nederlands spreekt of 
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niet. (Shoot out naar alle internationale studenten/mensen die ondanks alle obstakels 

toch nog actief zijn bij DWARS <3 ) 

Sli Sla Slay, 

Renzo 

Advies Kandidatencommissie 

Renzo is 21 jaar en woont in Hoorn. Hij is sinds 2021 actief bij DWARS. Die is lid van de 

commissie economie en de Internationale Activiteitencommissie waar hij ook de 

Secretaris is. Renzo neemt ook diens ervaring als afdelingsbestuurder van DWARS 

Amsterdam (nu Noord-Holland-Flevoland) mee. Hij werkt in het dagelijks leven in de 

web-development. Diens werk is flexibel in te delen en is goed te combineren met een 

bestuursjaar.  

Als Secretaris wil Renzo zorgdragen voor het informatiebeheer van de vereniging. Zo wil 

hij zorgen dat notulen op tijd klaar zijn, en volledig en eenvoudig leesbaar zijn. Hij ziet 

ook kansen om de informatie op de website beter vindbaar te maken en de website 

verder te verbeteren. Het bewaken van de privacy en het naleven van wetten en regels 

is iets waar Renzo een goed beeld van heeft en veel kennis meebrengt. Zo zet die zich 

bijvoorbeeld binnen de Federation of Young European Greens (FYEG) in voor het voeren 

van digitale campagneacties voor de Europese verkiezingen. Binnen een bestuur wil hij 

ook aandacht hebben voor de persoonlijke verhoudingen en het welzijn van 

bestuursleden. 

De Kandidatencommissie ziet Renzo als een kandidaat met een buitengewoon 

ontwikkelde kennis over privacy en een goed beeld van de vereniging. Hij heeft een 

duidelijke visie op hoe je moet samenwerken en ondersteunen in een bestuur. We raden 

Renzo echter aan om nog wel te letten op hoe hij soms opmerkingen kan brengen. We 

vinden het belangrijk dat hij ook voldoende tijd neemt voor ontspanning naast het werk 

en bestuurslid zijn maar zien dat Renzo dit zelf ook erkent en daar ervaring mee heeft. 

De Kandidatencommissie vindt Renzo een geschikte secretariskandidaat die veel ervaring 

voor de functie met zich meebrengt. 

Kandidaten Voorzitter 

Amine Amraoui 

Lieve DWARS-leden, 

Met oprechte vastberadenheid en een diepgewortelde passie voor links-progressieve 

idealen, stel ik me met trots voor als kandidaat voor het voorzitterschap van DWARS. 

Mijn naam is Amine, een vechter tegen bureaucratie en een stem voor degenen die het 

moeilijk hebben gehad. Als voormalig dakloze jongere en jeugdzorgcliënt heb ik de 

worstelingen van het leven aan den lijve ondervonden, maar mijn ervaring heeft mijn 

vastberadenheid alleen maar versterkt.  Als Voorzitter van DWARS wil ik deze ervaring 

gebruiken om een inclusieve en empowerende omgeving te creëren voor iedereen, 

ongeacht hun achtergrond. 

Mijn visie voor DWARS is er een van hoop en actie. Ik wil het aantal actieve leden 

verdubbelen door outreach-programma's te ontwikkelen die specifiek gericht zijn op 

onze doelgroepen, maar ook kwetsbare gemeenschappen, zoals jongeren die in armoede 

leven en die de politiek als ontoegankelijk ervaren. Ik zal mij inzetten voor een 

organisatie die niet alleen praat, maar ook doet - een organisatie die echt het verschil 

maakt in het leven van mensen.  

Als voorzitter zal ik mijn ervaringsdeskundigheid en mijn betrokkenheid bij diverse 

(politieke) organisaties gebruiken om DWARS te leiden naar nieuwe hoogten. Ik ben 

vastbesloten om te luisteren naar jullie feedback en behoeften, en om samen te werken 
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aan een toekomst waarin iedereen meer dan gehoord en vertegenwoordigd wordt. Ik 

ben me ervan bewust dat ik nog veel te leren heb, maar ik ben een snelle leerling en 

bereid om mezelf continu te ontwikkelen, door middel van trainingen, ervaringen en 

terugkoppeling.  

Laat ons vuur niet doven voordat onze collectieve leiderschap is ontstoken. Laten we 

samen werken aan een toekomst die rechtvaardig, inclusief en hoopvol is. Alleen samen 

kunnen we DWARS maken tot een organisatie die echt het verschil maakt. 

Met strijdbare groet, 

Amine Amraoui 

Advies Kandidatencommissie 

Amine is 24 jaar en woont in Dordrecht. Hij is sinds eind 2023 actief bij DWARS. Eerder 

zette hij zich al in bij verschillende andere politieke jongerenorganisaties, onder andere 

als Voorzitter en Penningmeester van RADICAAL, jongeren van BIJ1. Als Amine verkozen 

wordt als Voorzitter van DWARS, zal hij zich volledig op DWARS richten.  

Amine is een gemotiveerde kandidaat. Als Voorzitter van DWARS vindt hij het belangrijk 

om zichtbaar te zijn. Zowel binnen als buiten de vereniging. Hij wil het aantal actieve 

leden van DWARS verdubbelen, onder andere door veel nieuwe leden binnen te halen 

door langs te gaan op scholen. Hij wil een inclusiever en diverser ledenbestand en denkt 

dat ook te kunnen behalen. Ook wil hij zich sterker uitspreken richting GroenLinks over 

Palestina, asiel, klimaat en LHBTQI+. Hij vindt het belangrijk om de DWARSe idealen in 

stand te houden, ook in verdere samenwerking met de JS en andere linkse PJO’s.  

In Amine zien we een gemotiveerde persoon met sterke meningen die goed passen bij 

DWARS. Hij heeft een activistisch hart en wil dat graag meebrengen naar DWARS. Hij is 

iemand die openstaat voor andere meningen, ook binnen DWARS. De 

Kandidatencommissie twijfelt of Amine echter de politieke verhoudingen binnen DWARS 

en GroenLinks goed genoeg kan aanvoelen voor de functie van Voorzitter.  

Ook voorspellen we moeilijkheden in zijn voorzitterschap omdat Amine de vereniging 

nog niet goed kent. Als Voorzitter ben je het gezicht van de vereniging, wat vraagt om 

een goede kennis van de leden en de gang van zaken. Hij heeft veel ambitieuze plannen, 

maar nog geen goed beeld van wat het is om Landelijk Bestuur te zijn van DWARS, en 

hoe het bestuur zich verhoudt tot andere organen binnen DWARS. Ook ziet de 

Kandidatencommissie dat Amine nog niet over de vaardigheden beschikt om leiding te 

geven aan een bestuur, bijvoorbeeld in het voorzitten van vergaderingen.  

De Kandidatencommissie vindt Amine op dit moment daarom een ongeschikte kandidaat 

voor het voorzitterschap van het Landelijk Bestuur. We moedigen Amine aan eerst de 

vereniging beter te leren kennen door op andere plekken binnen DWARS actief te 

worden.  

Benide Bolumba 

Hoi allemaal! 

Mijn naam is Benide maar de meeste van jullie kennen mij gewoon als Bennie. Ik ben 21 

jaar en ik woon al mijn hele leven in Assen, de allerleukste stad van Drenthe! Dit is mijn 

4e jaar als DWARS lid en momenteel ben ik voorzitter van DWARS Groningen. Ook ben ik 

sinds maart vorig jaar ook commissielid voor GroenLinks Drenthe. 

Ik heb me gekandideerd voor een paar redenen. De eerste reden is vooral omdat jullie 

als leden DWARS maken tot wat het is. Ik heb in de afgelopen jaren heel veel leuke, 

lieve linkse mensen leren kennen die ik nu echt met recht mijn familie kan noemen en 

met wie ik de leukste herinneringen heb opgedaan. 
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Ook heb ik hier bij DWARS erg veel kunnen leren en heb ik mezelf kunnen ontwikkelen 

tot wie ik nu ben. En daar ben ik iedereen super dankbaar voor. Ik kan DWARS echt niet 

meer wegdenken uit mijn leven en wil als voorzitter daarom ook wat terugdoen voor de 

vereniging en ervoor zorgen dat iedereen net zo gelukkig kan worden bij DWARS als ik. 

De tweede reden voor mijn kandidatuur is politiek. 

Ik ken DWARSers als idealistische, activistische mensen. Zelf ben ik niet anders. En met 

de klimaatcrisis en de opkomst van extreemrechts staat ons genoeg te doen. Juist als we 

daar wat aan willen doen, moeten we voor onze waarden blijven staan, zeker wanneer 

GroenLinks dat soms lijkt te vergeten. 

En daarvoor moeten we onszelf laten zien in de media, maar ook bij GroenLinks. Ik hoop 

dat ik mijn ervaring met politiek en media kan gebruiken om DWARS op dat gebied naar 

een hoger plan te tillen. 

Niet alles over mij paste zo in een kort voorstelstukje, dus als je nog meer wil weten 

spreek ik je graag op het congres! 

Met DWARSe groetjes, 

Benide Bolumba 

Advies Kandidatencommissie 

Benide is op het congres 22 jaar en woont in Assen. Hij is al drie jaar actief bij DWARS, 

en commissielid bij GroenLinks Drenthe. Hij is momenteel Voorzitter van DWARS 

Groningen, en is actief geweest als redactielid bij OverDWARS. Als hij verkozen wordt, 

zal Benide naast zijn voorzitterschap van DWARS ook zijn werkzaamheden als 

commissielid bij GroenLinks Drenthe voortzetten. 

Benide heeft een duidelijke visie op wat hij wil bereiken binnen DWARS. Als Voorzitter 

zou hij meer zichtbaarheid voor DWARS in de media willen. Bijvoorbeeld door meer met 

ingezonden brieven te werken. DWARS mag van Benide een minder braaf en netjes 

karakter krijgen. Hij is niet bang om kritiek te uiten op GroenLinks, maar heeft ook een 

goed gevoel voor welke toon je moet gebruiken en weet wanneer je dingen soms beter 

intern kan bespreken. Hij wil graag stappen zetten in het diverser en inclusiever maken 

van DWARS en ziet dat als één van zijn grootste doelen als Voorzitter. 

De Kandidatencommissie ziet Benide als een geschikte Voorzitterskandidaat. Hij heeft 

duidelijke ideeën over de onderwerpen die hij meer op de agenda wil zetten, zoals de 

situatie in Palestina. Hij heeft ervaring met publiek spreken en is niet bang om stevig 

van zich te laten horen. Benide wil relaties opbouwen met journalisten om als DWARS 

meer op de kaart te staan bij de media. 

Benide kan binnen een team de leiding pakken. Zijn valkuil is dat hij het lastig vindt om 

een structuur aan te houden. Benide geeft ook zelf aan dat hij chaotisch is, maar de 

Kandidatencommissie ziet nog niet dat hij hier een passende oplossing voor heeft. Zeker 

voor een Voorzitter is het belangrijk dat je overzicht kunt houden en je goed voorbereidt. 

Daarnaast vindt Benide het belangrijk om de andere bestuursleden te helpen hun 

kwaliteiten en talenten zo goed mogelijk te gebruiken. De Kandidatencommissie 

adviseert hem erop te letten anderen daar genoeg de ruimte voor te geven. Hij wil een 

toegankelijke Voorzitter zijn, door bijvoorbeeld regelmatig gesprekken met zijn 

medebestuursleden in te plannen. 

De Kandidatencommissie vindt Benide een geschikte Voorzitterskandidaat. Hij heeft laten 

zien een duidelijke visie te hebben voor DWARS en is zich bewust van zijn valkuilen, 

maar moet hier wel nog aan werken. 
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Minne van der Mast 

Lieve DWARSers, 

Met veel enthousiasme stel ik me kandidaat als voorzitter van het Landelijk Bestuur. Ik 

ben Minne (zij/haar), 20 jaar oud en kom uit Zutphen. Ik woon inmiddels al even in 

Utrecht vanwege mijn studie Liberal Arts & Sciences, met als richting Internationale 

Betrekkingen. Hierbinnen focus ik vooral op mensenrechten, migratie en conflicten. 

Verder hou ik erg van lezen, schrijven en hardlopen. 

Twee jaar geleden werd ik lid van DWARS. Ik was toen al veel bezig met politiek, maar ik 

wist nog niet zo goed hoe ik dit een plek kon geven. Bij DWARS voelde ik me gelijk thuis, 

omdat ik voor het eerst mensen vond die net zo idealistisch zijn als ik. Omdat ik 

iedereen deze ervaring gun, wil ik me graag inzetten voor DWARS. Op mijn eerste 

wintercongres werd ik Politiek Adviseur op de portefeuille Internationaal, wat ik nu 

anderhalf jaar met veel plezier doe. Ook ben ik afgelopen jaar voorzitter van de 

prachtige afdeling Utrecht geweest. 

Ik wil me inzetten voor een DWARS waar iedereen zich veilig voelt om ideeën en idealen 

te ontwikkelen en hier actief voor te strijden. En dat is belangrijk, nu meer dan ooit. Als 

DWARS moeten we blijven strijden voor een radicaal gelijke, rechtvaardige en inclusieve 

samenleving. We moeten dit verhaal actief blijven vertellen door de straat op te gaan, de 

media op te zoeken en inhoudelijke campagnes te voeren. Op deze manier kunnen we 

ons verhaal verspreiden en ons inzetten voor een meer diverse en inclusieve vereniging. 

Dit kan alleen plaatsvinden als iedereen zich veilig voelt om ideeën, ervaringen en 

idealen te delen en daarom vind ik het zo enorm belangrijk om naar iedereen binnen 

DWARS te luisteren. Als jullie mij verkiezen, wil ik me volop inzetten voor al jullie 

idealen.  

Als jullie vragen hebben, stel ze vooral! 

Liefs, 

Minne 

Advies Kandidatencommissie 

Minne is 20 jaar en woont in Utrecht, waar ze Liberal Arts & Sciences studeert. Ze heeft 

bestuur gedaan bij haar studievereniging. Ze is sinds 2022 actief bij DWARS. Op dit 

moment is ze Voorzitter van de afdeling DWARS Utrecht. Ook is ze anderhalf jaar Politiek 

Adviseur Internationaal. Minne is van plan om, als ze verkozen wordt, zich volledig op 

DWARS te richten.  

Minne heeft veel geleerd bij DWARS en voelt zich thuis in de vereniging. Daarom wil ze 

zich graag een jaar inzetten als Voorzitter. Ze vindt het belangrijk om een toegankelijke 

leider te zijn richting de leden. Ook wil ze naar mensen binnen haar bestuur luisteren 

naar wat zij belangrijk vinden en hen de ruimte geven. Ook geeft ze aan goed te kunnen 

aanvoelen hoe mensen zich binnen haar bestuur voelen. Daarnaast hakt ze graag 

knopen door op momenten dat het moet. Minne vindt het belangrijk om als DWARS een 

duidelijker standpunt in te nemen richting GroenLinks, bijvoorbeeld over de situatie in 

Palestina en een menselijker vluchtelingenbeleid. En ook duidelijker te communiceren 

richting leden over de inbreng van DWARS bij GroenLinks. 

De Kandidatencommissie ziet Minne als een uitstekende voorzitterskandidaat. Ze heeft 

een duidelijke visie op welke thema’s we ons als DWARS steviger moeten uitspreken. 

Daarnaast kan ze ook goed de rust bewaren als ze spreekt, maar de 

Kandidatencommissie ziet dat ze nog kan groeien in haar zelfvertrouwen. Ook heeft ze 

een goed strategisch gevoel voor de verhoudingen tussen DWARS, GroenLinks en andere 

organisaties.  
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Minne is een enthousiaste kandidaat die zich graag wil inzetten voor DWARS en haar 

leden. Ze heeft al ervaring opgedaan bij de afdeling Utrecht met voorzitterschap en de 

Kandidatencommissie ziet dat ze een Voorzitter is die mensen continu betrekt. Ook pakt 

ze het voortouw wanneer dit nodig is. Ze heeft een duidelijke visie op hoe een team 

moet samenwerken. De Kandidatencommissie vindt wel dat ze moet werken aan haar 

visie op de interne doelen van DWARS.  

De Kandidatencommissie vindt Minne een uitstekende voorzitterskandidaat met een goed 

beeld hoe ze leiding moet geven aan een bestuur en met duidelijke ideeën over welke 

thema’s DWARS hoger op de politieke agenda moet zetten. 

Hieronder vind je de kandidaatstellingen voor de Raad van Advies. Dit bestaat per 

kandidaat uit een voorstelstukje wat ze zelf geschreven hebben en uit een advies, 

geschreven door de Kandidatencommissie. De kandidaten geven ook nog een speech van 

2 minuten op het congres. 

Voor de Raad van Advies wordt er gestemd door middel van een instemmingsverkiezing. 

Hierover kan je meer lezen onder het kopje stemmingsprocedures. 

Kandidaten Raad van Advies 

Jeppe Bandringa 

Lieve DWARSers, 

Aankomend jaar ben ik geen student meer en ga ik werken. Voor mij zal de RvA 

daarnaast mijn hoogste prioriteit zijn. Om me kort voor te stellen: ik houd van bord- & 

rollenspellen, en verder zijn mijn grote liefdes de Japanse taal en cultuur. 

De Raad van Advies (RvA) heeft binnen DWARS een grote verantwoordelijkheid. Het lijkt 

mij daarom een eer om deze uit te mogen voeren. Met mijn ervaring op verschillende 

vlakken binnen DWARS hoop ik een waardevolle toevoeging te zijn bij de RvA. Daarnaast 

denk ik dat ik in de RvA zelf een sterke organisatorische rol kan vervullen zodat ook de 

andere leden van de RvA zo effectief mogelijk de vereniging en het landelijk bestuur 

kunnen ondersteunen. 

Ik zie de RvA als een groep met twee belangrijke taken. Ten eerste ondersteunt de RvA 

het landelijk bestuur, ziet erop toe dat het goed gaat in het bestuur en staat klaar om 

het bestuur te adviseren, het liefst op een regelmatige manier in een persoonlijke, 

vertrouwelijke omgeving. Ten tweede is de RvA er voor de vereniging als het om wat 

voor reden niet lekker gaat met het bestuur, of als het bestuur zich misdraagt (hoe 

zelden dit ook voorkomt). De grote verantwoordelijkheid die de RvA daarom heeft is iets 

waar ik me goed bewust van ben. 

Als bestuurslid heb ik zelf de samenwerking met de RvA meegemaakt. Over het 

algemeen ben ik tevreden met hoe de RvA nu werkt, maar ik sta ook altijd open voor 

discussie en verandering. Verder moet de RvA wat mij betreft altijd met een kritische blik 

naar de rest van de vereniging kijken, maar ook neutraal zijn en het bestuur laten 

besturen. Als oud-bestuurslid heb ik hier in mijn relatie met het bestuur van afgelopen 

jaar ook al enige ervaring mee. 

Advies Kandidatencommissie 

Jeppe is 24 jaar en woont in Den Haag. Hij is sinds 2017 lid van DWARS en heeft in die 

tijd verschillende functies bekleed. Zo was hij Secretaris in het Landelijk Bestuur van 

DWARS, is hij Voorzitter van de commissie Internationaal geweest en is hij momenteel 

trainer bij de DWARS Academy. Al sinds zijn bestuursjaar weet hij dat hij zich nog zo 

veel mogelijk in wil zetten voor DWARS en één van die dingen is de Raad van Advies. 

Het komende jaar is daar volgens hem precies de juiste tijd voor. Jeppe wil als lid van de 
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Raad van Advies erop toezien dat het goed gaat binnen het Landelijk Bestuur. Hij vindt 

dat je vooral op de achtergrond actief bent, maar op sommige momenten ook proactief 

het bestuur tegemoet komt.  

Jeppe zou graag met name de organisatorische en secretariële taken binnen de Raad van 

Advies op zich willen nemen en geeft aan vooral bij te kunnen dragen aan de 

portefeuilles Kaderbegeleiding, Participatie & Democratie en de taken van 

Penningmeester en Secretaris. Ook heeft hij veel kennis over het congres. Volgens Jeppe 

is het belangrijk dat de Voorzitter van het Landelijk Bestuur en de Raad van Advies goed 

contact hebben en een band hebben die op vertrouwen gebaseerd is. Door Jeppe’s 

ervaringen binnen DWARS en de visie die hij heeft op zijn rol als lid van de Raad van 

Advies, heeft de Kandidatencommissie er vertrouwen in dat hij deze rol goed zal 

vervullen. De Kandidatencommissie denkt dat Jeppe ervaring vanuit het landelijk bestuur 

mee kan brengen, goed kan luisteren en veel kennis heeft over DWARSe reglementen.  

De Kandidatencommissie ziet Jeppe als een uitstekende kandidaat voor de Raad van 

Advies die een stabiele factor binnen de Raad van Advies kan zijn. 

Jasper van Boven 

Lieve DWARSers! 

Ik ben Jasper (hij/hem), 27 jaar oud en ik woon in Rotterdam. Ik werk als 

informatiespecialist bij het Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport. Daar 

vertegenwoordig ik een team informatiespecialisten (zoekdeskundigen en mensen 

daaromheen) in de samenwerking met de juridische afdeling. Ik heb Filosofie 

gestudeerd, daardoor heb ik nog steeds een kleine obsessie met taalfilosofie en formele 

logica. Ik lees en schrijf graag fictie, repareer graag spullen, en zoek hard naar de beste 

vegan kapsalon. 

Eind 2019 kwam ik bij DWARS. Ik ben een tijd erg actief geweest bij commissie Privacy 

& Technologie, en ben met gepaste trots op-één-na-meest-ervaren redactielid bij het 

ledenblad OverDWARS. De afgelopen jaren heb ik bij DWARS veel geleerd, allerlei leuke 

mensen ontmoet, en altijd plezier beleefd. Ik hoop dat anderen nu en in de toekomst 

hetzelfde mogen ervaren. Daarom zou ik in mijn laatste jaar bij DWARS graag zelf een 

steentje bijdragen, als lid van de Raad van Advies. Ik heb nu een aantal jaar 

werkervaring in complexe bestuurlijke omgevingen. Die ervaring zet ik graag in om 

DWARS nog een stukje leuker en sterker te maken. Ik denk dat je als RvA-er niet al te 

veel op de voorgrond moet staan, maar goed moet ondersteunen en bijsturen waar 

nodig. Daarin zoek ik graag de samenwerking op met het Landelijk bestuur, en natuurlijk 

met alle andere leden die dat willen. Benader me vooral als je verdere vragen hebt. 

Groetjes Jasper! 

Advies Kandidatencommissie 

Jasper is 27 jaar en werkt voor het Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport als 

informatiespecialist. Hij is sinds 2019 actief bij DWARS. Zo is hij een paar jaar actief 

geweest binnen de commissie Privacy & Technologie, en schrijft bij OverDWARS stukken 

over deze thema’s. Hij ziet een functie in de Raad van Advies als een mooie afsluiting 

van zijn tijd bij DWARS.  

Hij ziet de rol van de Raad van Advies als een stabiele steunpilaar voor de vereniging die 

goed overzicht houdt, om te zorgen dat de vereniging stabiel, krachtig en gezellig blijft. 

Hoewel Jasper geen bestuurservaring heeft binnen DWARS, heeft Jasper tijdens zijn 

werk veel ervaring opgedaan met bestuurlijke vraagstukken, en kan daardoor goed 

inschatten wanneer hij terughoudend of proactief moet zijn. Hij vindt het belangrijk dat 

de vereniging veel vertrouwen heeft in de Raad van Advies, en dat de drempel laag is 

om hen te benaderen. Ook vindt Jasper het belangrijk dat het bestuur goed ondersteund 
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wordt, zeker gezien het actuele vraagstuk over de werkdruk binnen de vereniging. 

Binnen de Raad van Advies vindt Jasper het belangrijk dat er een goede taakverdeling en 

werkbalans is, zo blijft het werk leuk en kwalitatief.  

De Kandidatencommissie ziet in Jasper een uitstekende kandidaat voor de Raad van 

Advies. Door zijn ervaringen binnen en buiten DWARS vertrouwen wij erop dat hij zijn rol 

serieus neemt en goed advies geeft. Binnen de Raad van Advies denken wij dat hij een 

verantwoordelijke en stabiele kracht zal zijn, en goed waakt over het werkproces. De 

Kandidatencommissie ziet Jasper als een uitstekende kandidaat voor de Raad van Advies 

die goed over processen kan waken. 

Oscar Lawson 

Hoi DWARSers! 

Ik ben Oscar, nu ik dit schrijf nog 21 jaar oud, en ik sta kandidaat voor de Raad van 

Advies. Ik ben het liefst buiten, planten en beestjes aan het bekijken. Verder ben ik gek 

op films, muziek en quizshows. DWARSe onderwerpen die ik persoonlijk belangrijk vind 

zijn het bieden van een veilige sfeer, inclusie en toegankelijkheid en activisme. 

Ik ben al heel lang lid van DWARS, ondertussen al meer dan 6 jaar! Ik heb me altijd met 

veel plezier ingezet voor afdelingen en commissies, en zou dat dit jaar graag doen in de 

Raad van Advies. DWARS is voor mij altijd een veilige fijne omgeving geweest, waar ik 

me heb ontwikkeld en me thuis voel. Dat gevoel moet iedere DWARSer kunnen ervaren! 

Ik ken de vereniging en onze leden ondertussen goed, die kennis en ervaring zou ik 

graag meenemen naar de Raad van Advies. 

Ik ben het afgelopen jaar actief geweest als secretaris van commissie Energie, 

Duurzaamheid en Mobiliteit, en als lid van de Congrescommissie. Ook ben ik bestuurslid 

geweest in Overijssel en Gelderland, en ben ik een jaar lid van de Zoekcommissie 

geweest. In mijn sollicitatiegesprek heb ik heel bewust aangegeven dat ik een goede 

relatie tussen de RvA (Raad van Advies) en het Landelijke Bestuur heel belangrijk vind. 

Dit is ook iets waar ik mijn best voor zal doen als ik verkozen zou worden. 

Door het creëren van een vriendelijke sfeer met wederzijds vertrouwen denk ik dat de 

RvA en het bestuur op de beste manier samen kunnen werken. Ook het controleren van 

het Landelijke Bestuur zou in mijn ogen het best gaan door een goede band op te 

bouwen. 

Dankjewel voor het lezen! En tot op het congres! 

Linkse groetjes, Oscar 

Advies Kandidatencommissie 

Oscar is op het congres 22 jaar en studeert Ecologie in Velp, waar ze ook woont. Zij is 

een actief lid met veel ervaring binnen de vereniging. Oscar heeft afdelingsbestuur van 

DWARS Gelderland en Overijssel gedaan, en is lid geweest van vele commissies. Op dit 

moment is hen actief bij de Congrescommissie, OverDWARS, en commissie Energie, 

Duurzaamheid en Mobiliteit. 

Oscar wil lid worden van de Raad van Advies omdat hen een verlangen heeft naar 

vernieuwing. Daarnaast wil ze ook haar ervaring in zetten voor nieuwe uitdagingen en 

een gezonde motivatie om haar ervaring in te zetten voor het nieuwe bestuur. Oscar 

heeft in hun jaren bij de verenigingen bewezen een waardevolle bijdrage te kunnen 

leveren aan DWARS. 

Oscar vindt het belangrijk om een veilige en kritische sfeer te hebben tegenover het 

bestuur. Ze is overtuigd dat streng zijn op de inhoud, maar vriendelijk tegenover de 

persoon, cruciaal is voor effectieve samenwerkingen. Hun vermogen om persoonlijke 

interacties aan te gaan, in combinatie met haar populariteit binnen de vereniging, maakt 
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hen een geschikte kandidaat voor het handhaven van een positieve samenwerking 

tussen Raad van Advies en het bestuur. Haar toewijding en vermogen om een positieve 

samenwerking te bevorderen zien we een waardevolle kandidaat voor de Raad van 

Advies. 

De Kandidatencommissie ziet Oscar als een geschikte kandidaat voor de Raad van Advies 

vanwege hun betrokkenheid bij DWARS en haar uitgebreide ervaring binnen de 

vereniging. 

Frank Lemmers 

Hallo allemaal, 

Eerst even voorstellen: mijn naam is Frank Lemmers (hij of die) en ik woon in het mooie 

Weesp. In het dagelijks leven ben ik secretaris van FNV Young & United. Rond dit 

congres zwaai ik ook af als lid van de Inclusiecommissie en bestuurslid Internationaal & 

Digitale Zaken van DWARS Noord-Holland – Flevoland. Verder zing ik wereldmuziek bij 

het Zwaluwkoor in Amsterdam Nieuw-West. Je kunt me wakker maken met een goede 

Disney- of sciencefictionserie. En uiteraard is net als bij jullie DWARS een uit de hand 

gelopen hobby van me. 

Als lid van de Raad van Advies wil ik de vereniging en het bestuur verder brengen met 

mijn ervaring en kennis. Er is geen ontkomen aan dat DWARS als vereniging veel te 

maken heeft met privacy, technologie en recht (= regels en wetten). Ook is het 

ontzettend belangrijk dat DWARS vooruit gaat op het gebied van inclusie, zodat iedereen 

mee kan doen. Hierbij helpt de inbreng vanuit de Inclusiecommissie. Verder heb ik 

ervaring met het opzetten en uitvoeren van activiteiten en campagnes. 

Ik wil graag een toegankelijk lid zijn van de Raad van Advies: (bestuurs)leden kunnen 

aankloppen als ze advies nodig hebben of als ze iets opmerken. Hierbij vind ik het 

belangrijk om uit te stralen dat we bij DWARS zitten om te groeien. We zijn namelijk een 

politieke jongerenorganisatie en we werken samen aan hetzelfde doel. Ook is de Raad 

van Advies er om te controleren en hier komen mijn oplettende blik en kennis van regels 

goed van pas. Ik vind het juist wegen van mogelijke keuzes belangrijk, met de 

vereniging en de menselijke maat voorop. 

Ik hoop jullie op het congres te spreken! Je kunt me eerder ook mailen op 

f.j.s.lemmers@eterrius.net. 

Met DWARSe groeten, 

Frank Lemmers 

Advies Kandidatencommissie 

Frank is 27 jaar en woont in Weesp. Hij is een ervaren DWARS lid die verschillende 

functies heeft bekleed, zoals bestuurslid Internationaal bij DWARS Noord-Holland 

Flevoland en Sectoraatslid FNV Young & United gedaan. Naast een passie voor zingen in 

een koor en sporten ziet hij de functie als Raad van Advies lid als een leuke uitdaging. 

Frank’s betrokkenheid bij DWARS ziet hij als een mooie afsluiting en kans om diens 

ervaring ten goede te komen aan de vereniging. Hij gelooft dat hij op thema’s privacy, 

technologie en inclusie waardevol advies kan leveren. Diens sterke punten liggen in het 

adviseren van leden en bestuursleden, waarbij hij zichzelf ziet als een echte teamspeler 

die anderen graag ondersteunt. Die erkent dat die soms te diplomatiek kan zijn en 

streeft ernaar om proactiever te worden en ruimte te geven voor meningsverschillen. 

De kandidatencommissie ziet Frank als geschikte kandidaat voor de Raad van Advies. 

Zijn achtergrond als DWARSer en FNV Young & United-bestuurslid zou een waardevolle 

toevoeging zijn voor DWARS. Bovendien waarderen we zijn diepgaande kennis van 

technologie, privacy en inclusie, en zijn vermogen om deze over te brengen op leden. 

mailto:f.j.s.lemmers@eterrius.net
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Wel heeft de Kandidatencommissie twijfels bij Franks communicatievaardigheden in een 

team. De Kandidatencommissie moedigt Frank aan om zich verder te ontwikkelen in het 

samenwerken in teamverband in de Raad van Advies. 

Frank lijkt ons een geschikte kandidaat voor de Raad van Advies met een groot hart voor 

de vereniging. 

Deniz Sözeri 

Lieve DWARSers, 

Mijn naam is Deniz, ik ben 21 jaar en woon in Rotterdam. Mogelijk kennen jullie mij nog 

van het bestuur van vorig jaar! 

Na een periode wat minder actief te zijn geweest bij DWARS, wil ik me komend jaar weer 

volledig inzetten voor onze vereniging. Dit wil ik graag doen door onze RvA te 

versterken, daarom stel ik me op dit congres kandidaat! 

Als oud-bestuurslid heb ik ervaring met waar een bestuur mee te maken heeft, welke 

belangen er zijn en hoe moeilijk de te maken afwegingen soms zijn. Deze ervaring wil ik 

graag meenemen en inzetten als RvA lid. 

Ik weet hoe stressvol, emotioneel en intens een bestuursjaar kan zijn en wil dan ook 

inzetten op goede communicatie met het bestuur, zodat er rekening gehouden kan 

worden met ieders gevoelens en ervaringen. 

De rol van de RvA zie ik als ondersteunend aan het bestuur. Het is aan ons om in de 

juiste woorden hulp te bieden. Hiervoor is het belangrijk dat we elkaar goed kennen en 

elkaar weten te vinden. 

Mocht je voor het congres al vragen hebben die je me graag persoonlijk zou willen 

stellen, stuur me dan vooral gewoon een berichtje, dan zal ik ze beantwoorden! 

Ik hoop dat ik dit avontuur met jullie mag aangaan! 

Liefs Deniz  

Advies Kandidatencommissie 

Deniz is 21 jaar en woont in Rotterdam. Ze is sinds vier jaar lid van DWARS. Ze is 

algemeen bestuurslid geweest in het Landelijk Bestuur. Ook was ze lid van de 

Campagnecommissie, Inclusiecommissie en trainer bij de DWARS Academy. Ze studeert 

bestuurs- en organisatiewetenschappen in Utrecht en Politicologie in Amsterdam. 

Komend jaar hoeft ze alleen nog maar haar scriptie voor één van haar twee studies en 

daarmee denkt ze dat ze genoeg tijd over heeft voor de Raad van Advies. 

Deniz heeft veel gehad aan de Raad van Advies in haar eigen bestuursjaar. Na een 

halfjaar afstand van DWARS wil ze graag nu het volgende bestuur ondersteunen met 

goed advies van buitenaf. Zij ziet de rol van de Raad van Advies als adviserend en 

ondersteunend en ziet ook een belangrijke rol van het buddysysteem met het Landelijk 

Bestuur. Deniz wil komend jaar meer actief zijn in DWARS en zo op de hoogte blijven van 

wat er in de vereniging speelt om ook daar goed advies op te kunnen geven. 

De Kandidatencommissie ziet Deniz als een uitstekende kandidaat voor de Raad van 

Advies. Met haar bestuurservaring kan ze goed aanvoelen hoe je het best een bestuur 

kan adviseren, bijvoorbeeld over de toon van het advies. Deniz kan haar mening goed 

onderbouwen, maar moet wel opletten dat ze de andere leden van de Raad van Advies 

de ruimte geeft om ook hun mening te geven. En daarnaast ook het bestuur de ruimte 

geeft om eigen keuzes te maken. Maar de Kandidatencommissie heeft er vertrouwen in 

dat Deniz dit kan. 
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De Kandidatencommissie ziet Deniz als een uitstekende kandidaat voor de Raad van 

Advies met een duidelijke visie op DWARS. 

Hieronder vind je de kandidaatstellingen voor Hoofdredacteur van OverDWARS. Dit 

bestaat per kandidaat uit een voorstelstukje wat ze zelf geschreven hebben en uit een 

advies, geschreven door de kandidatencommissie. De kandidaten geven ook nog een 

speech van 2 minuten op het congres.  

Voor de hoofdredacteur OverDWARS wordt er gestemd door middel van Instant Run-Off 

Voting. Hierover kan je meer lezen onder het kopje stemmingsprocedures. 

Kandidaten Hoofdredacteur OverDWARS 

Isabel Hepp 

Lieve DWARSers, 

Ik ben Isabel (zij/haar) en ik ben kandidaat voor de hoofdredacteur van OverDWARS 

voor het komende jaar. Ik ben 20 jaar oud en ik studeer Latijns-Amerikastudies aan de 

Universiteit Leiden. Daarnaast begin ik in september ook met een minor in journalistiek 

en nieuwe media. Vanwege mijn studie ben ik momenteel in Santiago, Chili maar ik ben 

weer terug in juli. Hier heb ik me onder andere gerealiseerd dat ik ontzettend van nasi 

goreng houd, en dan vooral met vegakip uit de supermarkt, iets wat hier niet 

verkrijgbaar is. Verder houd ik veel van sporten en musea bezoeken. 

Momenteel ben ik lid van de commissie Internationaal en de OverDWARS redactie. In 

beiden ben ik nu iets minder actief vanuit Santiago maar dat gaat natuurlijk veranderen 

wanneer ik terug ben. 

Ik ben super enthousiast om hoofdredacteur van OverDWARS te worden. Ik hoop 

hiermee ook de redactie te motiveren en samen het blad nóg beter te maken. 

Daarom hoop ik op jullie stem tijdens het congres. 

Veel liefs, 

Isabel 

Advies Kandidatencommissie 

Isabel is 20 jaar oud en studeert Latijns-Amerika studies aan de Universiteit Leiden. 

Daarom bevindt ze zich op dit moment in Santiago, Chili. Ze is al langer actief bij 

OverDWARS als redactielid en wil zich nu inzetten als hoofdredacteur. 

In de tijd dat ze actief is bij OverDWARS heeft ze veel geleerd. Ze haalt veel motivatie 

uit het ondersteunen van andere redactieleden zodat zij hun verhaal kunnen doen. Haar 

doelen zijn om ook minder actieve leden meer te betrekken bij OverDWARS. Ook wil 

Isabel meer artikelen laten schrijven door leden die nu niet zo vaak aan bod komen. Ze 

wil ervoor zorgen dat OverDWARS doorgaat met de goede media die ze nu al opleveren 

zoals de artikelen en podcasts en wil daar meer regelmaat in brengen. Verder wil ze een 

betere balans zoeken tussen inhoudelijke en diepgaande artikelen (zoals over Israël-

Palestina) en lichtere artikelen die ook van waarde zijn; bijvoorbeeld met uitleg over 

DWARS. 

De kandidatencommissie is onder de indruk van Isabel. Ze heeft goed zicht op de 

verhouding tussen OverDWARS als onafhankelijk platform en het Landelijk Bestuur. Ook 

laat ze merken veel kennis te hebben over journalistiek en media en ze heeft een 

duidelijke visie op leiderschap. De Kandidatencommissie denkt dat de kwaliteit van 

OverDWARS met haar als hoofdredacteur behouden blijft en dat ze ook met vernieuwing 

zal komen. 
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De Kandidatencommissie ziet Isabel als een uitstekende kandidaat voor het 

hoofdredacteurschap. 

Nordin Kole 

Lieve DWARSers, 

Mijn naam is Nordin Kole, ik ben 25 jaar en kom oorspronkelijk uit Goes in Zeeland, 

maar woon sinds ik ben begonnen met studeren in Breda. Momenteel ben ik bezig met 

het afronden van mijn master in filosofie aan de Universiteit van Tilburg. Daarvoor heb ik 

een HBO studie Communicatie en Multimedia Design gedaan met een minor creatief 

schrijven. Daar heb ik een liefde voor grafische vormgeving en schrijven ontwikkeld. 

Sinds vorig jaar ben ik bestuurslid van DWARS Brabant-Zeeland, en sinds daarvoor 

penningmeester en interim-voorzitter van GroenLinks Breda. 

Ik heb me vorig jaar meteen na het zomercongres gemeld bij de redactie. Toentertijd 

was ik net begonnen met het schrijven van opiniestukken, een paar daarvan eindigden 

uiteindelijk in het Parool. Het was een format dat ik fijn vond om in de diepte 

standpunten uit te dragen, iets dat ik ook bij wilde dragen aan DWARS via OverDWARS. 

We kunnen immers allemaal wat meer diepgang in onze discussies gebruiken. De 

hoeveelheid artikelen is dan ook opgeschroefd, en ik vind het mooi om te zien dat 

mensen OverDWARS weer weten te vinden om hun opinies de wereld in te slingeren. 

Ik wil het idee van OverDWARS als leerschool verder kracht bij zetten. Een leerschool 

waar je je mening leert uit te dragen, maar ook in andere handige vaardigheden, zoals 

grafische vormgeving en layout design. Zo wil ik zorgen dat dit voor meer mensen 

toegankelijk wordt. Mensen die wellicht nog niet helemaal zeker zijn in hun 

schrijfkunsten wil ik begeleiden zodat ook zij artikelen durven bij te dragen. Dit wil ik 

samendoen met de redactie, die het afgelopen jaar flink is gegroeid en waar we nu veel 

enthousiaste, talentvolle redactieleden hebben. Een goede leerschool heeft structuur en 

open communicatie nodig. Als hoofdredacteur hoop ik dat aan de redactie te kunnen 

bijdragen. 

Voor vragen mag je me altijd een berichtje sturen, ik beantwoord ze met liefde. 

Nordin Kole 

Advies Kandidatencommissie 

Nordin is 25 jaar en woont in Breda. Hij is sinds 2022 actief bij DWARS. Hij is momenteel 

bezig met het afronden van zijn master Filosofie. Daarnaast is Nordin Penningmeester bij 

GroenLinks Breda en is bestuurslid Ledenbinding & Ledenwerving en Activiteiten bij 

DWARS Brabant-Zeeland. 

Nordin sloot zich in 2023 aan bij de redactie van OverDWARS. Hij werkte onder andere al 

mee aan de DWARS Top 100, de podcast en het fysieke magazine van OverDWARS. 

Nordin wil ernaar streven dat OverDWARS minstens twee artikelen per maand publiceert, 

door een voorsprong van een maand op te bouwen, hoopt hij dit tempo hoog te kunnen 

houden. Nordin vindt het belangrijk dat OverDWARS ook een plek is om te leren. Hij ziet 

het als belangrijke taak van de hoofdredacteur om redactieleden te begeleiden en te 

helpen hun artikelen te verbeteren. Hij ziet OverDWARS als een belangrijke plek waar 

leden de discussie met elkaar kunnen aangaan en waar voldoende ruimte is om echt de 

diepte in te gaan. 

De Kandidatencommissie vindt Nordin een geschikte kandidaat voor hoofdredacteur. De 

Kandidatencommissie is positief over zijn focus op het leren binnen de OverDWARS 

redactie. Nordin geeft daarnaast aan te streven naar een hoog niveau van artikelen en 

regelmatige publicatiemomenten. De Kandidatencommissie vindt dit goed, maar wil aan 

hem meegeven dat hij moet oppassen dat hij de lat niet té hoog legt voor zowel zichzelf 
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als zijn redactieleden. De Kandidatencommissie raadt Nordin aan zijn visie op de 

samenwerking binnen de redactie nog verder te ontwikkelen. 

De Kandidatencommissie ziet Nordin als een geschikte kandidaat. Hij is enthousiast en 

heeft heldere ideeën over zijn plannen voor OverDWARS. 

Manuela Smit 

Hoi lieve DWARSers! 

Toen ik zes jaar geleden lid werd van DWARS, heb ik dit als het warmste bad ooit 

ervaren. Als student journalistiek raakte ik meteen enthousiast toen ik hoorde dat 

DWARS zelfs een eigen ledenblad heeft. OverDWARS was voor mij als nieuw lid met een 

interesse in schrijven en interviewen een hele fijne leerplek. Dat vind ik het belangrijkste 

om op te focussen als hoofdredacteur: een leerplek bieden voor het journalistieke talent 

binnen DWARS. 

In mijn tijd bij OverDWARS ben ik tweemaal adjunct-hoofdredacteur geweest en heb ik 

OverDWARS sterk zien groeien. Ik heb het geluk gehad dat ik betrokken ben geweest bij 

het vormgeven van OverDWARS de afgelopen jaren vanuit een ondersteunende rol. Nu 

zou ik hier graag mee doorgaan vanuit een leidinggevende rol. Ik wil graag het 

leerproces bij redactieleden begeleiden, bijvoorbeeld als het aankomt op het schrijven 

van artikelen en het interviewen van gasten. Daarnaast wil ik ook mensen van buiten de 

redactie betrekken bij OverDWARS, bijvoorbeeld door schrijf- of interviewcursussen te 

geven aan afdelingen. 

Ik heb al veel mogen bijdragen aan de invulling van OverDWARS: zo heb ik onder andere 

namens OverDWARS een activiteit georganiseerd met journalisten, interviews gehouden 

en schrijfcursussen gegeven. Met de extra tijd en verantwoordelijkheid die ik heb als 

hoofdredacteur wil ik hier graag mee door. 

Maar dat zou ik zeker niet alleen doen, er is al een fantastische en altijd groeiende 

redactie waar ik heel gehecht aan ben. Ik wil graag iedereen actief betrekken en een 

fijne sfeer behouden waarbij we van elkaar kunnen leren. Zo zijn er genoeg 

(toekomstige) projecten die mensen kunnen oppakken om zich te hechten aan 

OverDWARS. 

Ik hou van DWARS, ik hou van OverDWARS en wil graag samen met alle andere lieve 

DWARSers een fijne journalistieke leerschool creëren die toffe kansen biedt. 

Veel liefs, 

Manuela 

Advies Kandidatencommissie 

Manuela is 23 jaar en woont in Zeist. Ze heeft Journalistiek gestudeerd, en is nu bezig 

met het afronden van haar bachelor European Studies. Volgend jaar wil ze een master in 

deze richting doen. Ze is al 6 jaar actief bij DWARS, waaronder bij de commissies 

Internationaal, Kunst, Cultuur en Media en de Zoekcommissie. Ze is sinds haar start bij 

DWARS al actief bij OverDWARS, en is al 2 jaar adjunct-hoofdredacteur geweest. Ook 

schrijft ze artikelen voor haar lokale krant.  

In haar tijd bij OverDWARS heeft ze vaak een ondersteunende rol gehad, nu is ze klaar 

om een leidinggevende rol te pakken. Omdat ze al een langere tijd actief is bij 

OverDWARS heeft ze deels de lijn van de redactie gevormd, deze wil ze dan ook 

doorzetten. Wel wil ze graag, in afstemming met het bestuur, meer gevoelige thema’s 

bespreken en kritischere stukken publiceren. Ze wil meer aandacht besteden aan het 

fysieke OverDWARS magazine. Ze vindt het belangrijk dat OverDWARS een 

discussieplatform is, maar ook een plek om te leren. Zo is ze van plan om ook actief 

mensen te benaderen om stukken te schrijven. Binnen de redactie is Manuela van plan 
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een controlerende rol op zich te nemen, om zo de interne samenwerking en sfeer te 

bewaken. Manuela geeft aan dat ze goed is in structuur aanbrengen, dus vindt ze het fijn 

als de adjunct het creatieve proces kan ondersteunen en out-of-the-box ideeën kan 

inbrengen.  

Manuela’s ervaring en kennis van de vereniging en de redactie geven ons vertrouwen dat 

ze de functie goed kan vervullen. Ze heeft uitstekende kennis over journalistiek en de 

verhoudingen en dynamieken binnen DWARS. Ze geeft aan dat ze een adjunct nodig 

heeft die creatieve ideeën oppert. We willen aan Manuela meegeven dat het belangrijk is 

dat OverDWARS nieuwe dingen blijft proberen, en OverDWARS zich blijft ontwikkelen.  

De Kandidatencommissie vindt Manuela een geschikte kandidaat voor hoofdredacteur 

OverDWARS die veel stabiliteit met zich meebrengt 

Politiek Adviseurs worden verkozen op het zomercongres. In het geval van lege plekken 

kan de Raad van Advies besluiten om leden interim tot Politiek Adviseur te benoemen. 

Volgens de regelementen moet dit besluit op het zomercongres bekrachtigd worden. 

Voor de bekrachtiging van de Interim Politiek Adviseurs stemmen we door middel van 

groene briefjes over de hele lijst. Hierover kan je meer lezen onder het kopje 

stemmingsprocedures. 

Te Bekrachtigen Interim Politiek Adviseurs 
o Job van Hussen - Economie 

o Tessa Dool – Energie, Duurzaamheid en Mobiliteit 

o Srishagon Abraham – Inclusie, Emancipatie & Diversiteit 

o Liva Francken – Inclusie, Emancipatie & Diversiteit 

o Yeline Hoogmans – Inclusie, Emancipatie & Diversiteit 

o Bart Sebastiaan Gabriel - Internationaal 

o Dees de Jong - Internationaal 

o Simon Osnabrugge - Internationaal 

o Quinten Coret – Privacy & Technologie 

o Titus Hommels – Recht & Democratie 

o Felix Ooteman – Recht & Democratie 

Hieronder vind je de personen uit de voordracht voor de voorzitter en secretaris van het 

DWARS International Representatives Team (DIRT). Dit bestaat per kandidaat uit een 

voorstelstukje wat ze zelf geschreven hebben. 

Voor het presidium van DIRT stemmen we door middel van groene briefjes over de 

gehele voordracht. Hierover kan je meer lezen onder het kopje stemmingsprocedures. 

De benoeming van het presidium van DIRT is afhankelijk van het aannemen van 

wijzigingsvoorstel ‘HR4: Meer Mandaat voor DIRT’. Wordt deze niet aangenomen, dan 

vervalt deze voordracht. 

Voordracht 

Martina Michielan voor Voorzitter 

My name is Martina, I'm 21 and I am from Italy. I came to the Netherlands to study 

Global Sustainability Science at Utrecht University and right now I am at the end of my 

third and last year, but I will be here for another 2 years for my master's.  

Within the sustainability field, I am passionate about justice matters, especially within 

the European context. For example, in my thesis I am currently analysing the energy 

transition in the EGD through the combined lenses of coloniality, green growth and green 
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extractivism. I have been active with FYEG as part of the Green Base for the electoral 

campaign, and I try to get every opportunity to join fellow activists in person. For 

instance, recently I have been in Brussels as a FYEG representative for a capacity-

building event and for the electoral rally. I am a very energetic person and I enjoy 

leading and coordinating group work, as well as networking and making friends during 

international events! 

Nederlandse Versie 

Mijn naam is Martina, ik ben 21 en kom uit Italië. Ik ben naar Nederland verhuisd voor 

mijn studie Global Sustainability Sciences aan de Universiteit Utrecht, en ik zit nu in de 

afrondende fase van mijn Bachelor. Ik ben van plan de komende twee jaar nog in 

Nederland te blijven voor mijn Master. 

Binnen het thema duurzaamheid heb ik een passie voor rechtvaardigheid, specifiek in de 

Europese context. Zo gaat mijn scriptie over het bekijken van de energie transitie in de 

EGD door de lens van kolonialiteit, green growth en groene extractie. Ik heb me 

aangesloten bij de Green Base van FYEG voor de EU24 verkiezingen, en ik probeer bij 

zoveel mogelijk fysieke evenementen aanwezig te zijn. Zo was ik bijvoorbeeld laatst in 

Brussel als een vertegenwoordiger van FYEG voor campagne evenementen. Ik heb veel 

energie, en vind het leuk om groepen te coördineren en te leiden. Ook houd ik van 

netwerken, en vrienden tijdens op internationale evenementen!  

Cerisa van Kesteren voor Secretaris 

Hallo, mijn naam is Cerisa, ik ben 22 jaar oud en studeer culturele antropologie en 

ontwikkelingssociologie aan de Universiteit van Amsterdam. Ik ben een paar jaar 

geleden lid geworden van DWARS en ben toen vrij snel lid geworden van de commissie 

internationaal. Ondertussen ga ik daar binnenkort alweer mijn tweede jaar als secretaris 

afronden. In die tijd heb ik flink wat geleerd over huidige internationale relaties en 

vraagstukken, maar ook het een en ander over defensie en internationale 

bestuursorganen. Het lijkt mij ontzettend leuk om mijn ervaring als secretaris verder te 

kunnen laten groeien binnen DIRT en op een andere manier kennis te maken met 

internationale politiek. 

English Version 

Hi, my name is Cerisa, I am a 22-years old Cultural Anthropolgy student at the 

University of Amsterdam. I became a member of DWARS a few years ago and quite 

quickly joined the committee International. In the meanwhile I am close to finishing for 

second year as secretary for that comittes. In that time I have learned a lot about 

current international relations and topics of discussion, but also some things about 

defense and international state- and powerstructures. I would love to be able to grow my 

experience as secretary within DIRT and get to know international politics from a 

different point of view. 

Hieronder vind je de personen uit de voordracht en de opdracht voor de Zoekcommissie. 

De voordracht bestaat per kandidaat uit een voorstelstukje wat ze zelf geschreven 

hebben. De opdracht is de taak die de commissie meekrijgt van het congres. 

Voor de Zoekcommissie stemmen we door middel van groene briefjes over de gehele 

voordracht, en daarna over de opdracht. Hierover kan je meer lezen onder het kopje 

stemmingsprocedures. 

Voordracht 

Rens Calis 

Lieve DWARSers, 
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Ik ben Rens, inmiddels alweer twee jaar lid van DWARS, en bijna een jaar bestuurslid bij 

DWARS Noord-Holland – Flevoland. Ik studeer psychologie, doe op meerdere plekken 

vrijwilligerswerk, volg het (politieke) nieuws op de voet en zit graag met m’n neus in de 

boeken. 

Graag wil ik me gaan inzetten voor de ZoekCommissie. Ik had een goede eerste 

kennismaking met DWARS, en ben door direct actief te worden voor een commissie op 

een leuke manier de vereniging ingerold. Dat gun ik iedereen! Lid worden doe je 

helemaal zelf, maar actief word je door elkaar te stimuleren :) Daarnaast vind ik het heel 

belangrijk dat er een grote ZoekCie is, zodat je elkaar goed kunt aanvullen en er zoveel 

mogelijk perspectieven worden belicht. 

Groetjes, 

Rens 

Pim Duijmelinck 

Voor de mensen die mij nog niet kennen. Ik ben Pim Duijmelinck, 22 jaar en actief in de 

afdeling Brabant-Zeeland, waar ik deze zomer afzwaai als afdelingsbestuurder 

(Campagne en Activisme). Hiernaast ben ik binnen DWARS ook actief als Politiek 

Adviseur met de portefeuille Onderwijs. Naast DWARS ben ik student Leisure en Events 

Management bij BUas in Breda en ben ik werkzaam als Ride Operator bij Attractiepark 

Toverland.  

De Zoekcommissie stond eigenlijk niet op mijn to do-lijst. Mijn eigenlijke plan was om na 

een bestuursjaar het iets rustiger aan te gaan doen door mij te kunnen focussen op mijn 

werk als PA. Maar ik ben benaderd door mijn geweldige afdelingsbuddy of ik misschien 

wilde aansluiten bij de Zoekcommissie. En eigenlijk klonk het wel als een best leuke 

volgende stap. Het lijkt mij een leuke manier om bezig te zijn met wat er binnen DWARS 

en de afdelingen speelt, en om mijn steentje bij te dragen aan de vereniging. Hiernaast 

is het ook een interessante, en voor mij nieuwe, manier om kennis te maken met 

DWARSers die ik zelf nog niet ken. En misschien ook een leuke uitdaging om nieuwe 

DWARSers actief te krijgen binnen onze toffe PJO. 

Het congres is dan misschien wel op 25 minuutjes rijden van mijn huis, maar ik kan er 

helaas zelf niet bij zijn. Dus mochten jullie vragen hebben voor mij, stuur me dan een 

appje! 

Doetje van Engelen  

Hallo allemaal, 

Mijn naam is Doetje van Engelen op het moment van schrijven 24 jaar jong en ik stel me 

hierbij verkiesbaar voor de ZoekCie. 

Voor de mensen die mij niet (goed) kennen zal ik natuurlijk even iets over mijzelf 

vertellen. 

Momenteel ben ik nog voorzitter van de afdeling Overijssel en daarnaast ook secretaris 

van de Incluco (diversiteit en inclusie commissie). 

Dit doe ik met veel plezier voor onze leuke en mooie vereniging. Nu lopen mijn termijnen 

af en was ik al even aan het nadenken over hoe ik mijn DWARSe carrière wil voortzetten, 

ik zat in de bus terug van Straatsburg (de lange reis van DWARS) toen ik een berichtje 

kreeg met de vraag “He Doetje, is de zoekcie niet iets voor jou?” daar ging mijn 

DWARSe hart sneller van kloppen. Nu hoefde ik ten eerste niet meer zelf na te denken 

over wat ik nou eigenlijk voor de vereniging verder wil gaan doen, maar ik merkte ook 

direct weer hoe leuk het is om voor iets gevraagd te worden. Het gevoel te krijgen dat 

mensen zien dat je je wilt inzetten en je daarvoor benaderen. Dat is wat ik ook voor 

andere wil gaan doen. 
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Bovendien vind ik het heel leuk om met DWARSers te praten over DWARS maar ook over 

hunzelf, dus dat ik dat hopelijk in functie kan gaan doen is voor mij alleen maar een 

excuus om meer vrienden te maken en zorgen dat iedereen een leuk plekje heeft. 

Thijme Hoffmann 

Hey allemaal, ik ben Thijme, 23 jaar en ik woon in het prachtige Elst! Het afgelopen jaar 

ben ik druk geweest met het landelijk bestuur van DWARS, als algemeen bestuurslid 

Nationale Politiek en Scholing. En ondanks het heftige jaar dat we achter de rug hebben, 

ben ik nog steeds niet klaar met DWARS functies verzamelen, dus hier zijn we: 

voorgedragen voor de ZoekCommissie! Het lijkt me hartstikke leuk om het volgend jaar 

bezig te gaan met het zoeken naar enthousiaste leden die misschien wel hun eerste 

functie binnen DWARS op zich willen nemen, of juist nog eentje willen toevoegen aan 

hun verzameling. Tijdens mijn bestuursjaar heb ik gemerkt hoe belangrijk het is dat 

functies gevuld worden, niet alleen omdat het natuurlijk super leuk is als mensen actief 

worden in de vereniging, maar ook omdat het landelijk bestuur ondersteund kan worden 

door goed gevulde commissies, die toffe activiteiten kunnen organiseren of het bestuur 

juist inhoudelijk ondersteunen. Bovendien is het dit jaar weer gelukt om een 

scholingstraject te organiseren, namelijk DWARS Op Weg, en het lijkt me leuk om het 

komend jaar te kunnen helpen met deelnemers daarvoor vinden, net als DWARS 101. 

Goed, da’s wel weer genoeg gepraat vanuit mij, het komt erop neer dat de ZoekCie me 

super leuk lijkt! Ik zie jullie op het congres        

Job van Hussen 

DWARS is een plek waar we iedereen de kans willen geven om zichzelf te ontdekken, 

verder te ontwikkelen en een bijdrage te leveren aan een mooiere wereld. Dat doen we 

door ons harde en leuke werk in commissies, de tomeloze inzet van het Landelijk 

Bestuur en al het moois wat daarnaast gebeurt. Al die posities moeten natuurlijk wel 

bemenst worden! 

Ik vind het super leuk om me naast mijn studies natuurkunde en bestuurskunde, en mijn 

werk bij GroenLinks Gelderland in te kunnen zetten voor DWARS en al onze idealen. De 

afgelopen twee jaar ben ik actief (geweest) als vicevoorzitter en later voorzitter van 

DWARS Gelderland, voorzitter van de Economie Commissie en door gewoon rond te 

hangen bij allemaal andere DWARS activiteiten. Zo heb ik de vereniging toch wel aardig 

leren kennen en heb ik ook veel over mezelf geleerd. Ook andere leden wil ik helpen een 

plekje te vinden waar ze zich fijn voelen, hun ei kwijt kunnen en hun ambities waar 

kunnen maken. 

Samen maken we DWARS nog mooier en energieker dan die al is! Ik kijk ernaar uit je te 

zoeken! 

Groetjes Job (hij/hem) 

Sjoerd Pol 

Hoihoi, ik ben Sjoerd (hij/hem), 21 jaar en woonachtig in het prachtige Utrecht.  

Op dit moment ben ik secretaris bij DWARS Utrecht en daarnaast ben ik PA  

onderwijs en een trouw bezoeker van de onderwijscommissie. Ik ben ongeveer  

twee jaar geleden bij deze prachtige vereniging gekomen en ik werd direct door  

de ZoekCie op de onderwijs commissie gewezen, wat een gouden zet was!  

Omdat ik zelf heb ervaren hoe waardevol de ZoekCie kan zijn en omdat ik mij  

graag wil inzetten voor deze mooie vereniging wil ik graag bij de ZoekCie. Ik houd 

ervan om nieuwe mensen te leren kennen en ik streef ernaar een persoon te zijn  

waar je makkelijk mee kan praten. Ook heb ik in de afgelopen twee jaar dat ik lid  

ben van DWARS de mogelijkheid gehad om veel DWARSers te ontmoeten en te  

leren kennen. Daarom denk ik dat ik een goede toevoeging zou zijn aan de  

ZoekCie. 
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Opdracht 
De Zoekcommissie zoekt en benadert mensen voor de volgende functies binnen DWARS:  

o Het landelijk bestuur 

o De hoofdredacteur van OverDWARS  

o De leden van de Raad van Advies  

o Trainers van de Academy  

o Commissiepresidiumleden  

o Leden van organisatorische commissies  

o Politiek Adviseurs  

Daarbij is de Zoekcommissie verantwoordelijk voor het zoeken naar en voordragen van 

Kascommissie leden. 

Daarnaast kan het landelijk bestuur ook de zoekcommissie om hulp vragen bij het 

zoeken naar leden voor bijzondere commissies, scholingstrajecten of activiteiten.  

Voor al deze functies zoekt de Zoekcommissie naar mensen die geïnteresseerd zijn in 

deze functies binnen DWARS; de zoekcommissie is niet verantwoordelijk voor het 

beoordelen van de geschiktheid van kandidaten. Om mensen te vinden, onderneemt de 

Zoekcommissie tenminste de volgende stappen: 

o Bezoeken van landelijke activiteiten, afdelingsactiviteiten of activiteiten van 

andere organisaties om leden te leren kennen talent te scouten;  

o Leden informeren over de posten die beschikbaar zijn;  

o Aanspreekpunt zijn voor leden die een plek binnen DWARS zoeken en dus in 

gesprek gaan met (geïnteresseerde) leden over functieprofielen;  

o Het in de gaten houden van openstaande vacatures zodat er mensen voor 

gezocht kunnen worden.  

o Leden doorsturen die zich willen kandideren voor een verkozen functie naar de 

Kandidatencommissie, zodat zij van een geschreven advies voor het congres 

worden voorzien;  

o Het doorsturen van de leden die geïnteresseerd zijn in een aan te stellen functie 

naar het verantwoordelijke landelijk bestuurslid/ een vacature;  

o Het organiseren van een bestuursinteresseavond voor leden die geïnteresseerd 

zijn in een bestuursfunctie of in het hoofdredacteurschap van OverDWARS. 

Om de diversiteit in functies te verbeteren, doet de Zoekcommissie het volgende:  

o Bij het zoeken en benaderen van mensen letten op diversiteit in vaardigheden en 

achtergrond;  

o Kritisch zijn op de eigen vooroordelen en stereotypes bij functies en mensen en 

daar regelmatig op reflecteren 

De Zoekcommissie gaat vertrouwelijk om met de informatie die zij krijgt. Daarnaast blijft 

de Zoekcommissie actief letten op de toegankelijkheid richting leden. Het is belangrijk 

om te blijven zoeken naar manieren om toegankelijker en inclusiever te worden. De 

Zoekcommissie rapporteert aan het congres over:  

o De manier waarop zij hebben gezocht naar geschikte kandidaten.  

De Zoekcommissie wijst uit haar midden een voorzitter aan die verantwoordelijk is voor:  

o De agenda en het voorzitten van vergaderingen; - De communicatie met het 

bestuur en de kandidatencommissie;  

o De samenwerking en verdeling van taken binnen de zoekcommissie.  

De Zoekcommissie wijst uit haar midden een secretaris aan die verantwoordelijk is voor: 

o Het op de juiste manier verwerken van persoonsgegevens;   

o Het helpen van andere commissieleden bij privacyvraagstukken; 

o Het notuleren van vergaderingen. 
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Hieronder vind je de personen uit de voordracht voor de Kandidatencommissie. Dit 

bestaat per kandidaat uit een voorstelstukje wat ze zelf geschreven hebben.  

Voor de Kandidatencommissie stemmen we door middel van groene briefjes over de 

gehele voordracht. Hierover kan je meer lezen onder het kopje stemmingsprocedures. 

Voordracht 

Sheila Guha Thakurta 

Hi allemaal, ik ben Sheila, 26 jaar oud en ik loop inmiddels alweer een tijd rond bij 

DWARS. Zo ben ik voorzitter geweest van de Commissie Internationaal, bestuurslid 

Politiek bij de Afdeling Utrecht, lid van de Programma Commissie en lid van de Raad van 

Advies. Graag zet ik mij met deze opgedane ervaring komend jaar in voor de 

kandidatencommissie. Laat het vooral weten je nog vragen hebt! 

Groetjes! 

Iris Vergeer 

Hi lieve DWARSers!  

Ik ben Iris, 23 jaar oud en studeer rechten in Utrecht. Met veel plezier zou ik me volgend 

jaar weer willen gaan inzetten voor DWARS bij de kandidatencommissie.                                        

Ik was voorzitter van het landelijk bestuur in 2022-2023 en heb daardoor een goed 

beeld wat de (bestuur)functies bij DWARS inhouden. In een voor hen misschien stressvol 

en spannend proces hoop ik kandidaten dezelfde fijne ervaring te geven als die ik zelf 

heb gehad en ze alles uit zichzelf te laten halen. Over de andere kant van zo’n proces 

heb ik het afgelopen jaar veel geleerd in de kandidatencommissie van GroenLinks voor 

de Europese verkiezingen.  

Tot snel <3 

Marieke Zomerdijk 

Hii DWARS’ers! 

Ik ben Marieke (Zij/haar), 22 jaar oud en woonachtig in Leiden. Hier ben ik momenteel 

bezig met het afronden van mijn bachelor Criminologie en ben ik naast DWARS actief in 

de medezeggenschap van mijn faculteit en de locale denktank. Ook werk ik bij de LSVb, 

samen met nog een paar andere leuke verenigingsgenootjes. Als ik daarnaast nog tijd 

over heb vind ik ook altijd nog wel dingen om me mee te vermaken, zo doe ik 

binnenkort mee aan de Leidse versie van Ter land, ter zee en in de lucht (heeft iemand 

nog een bitje over??). 

In 2020 werd ik door een paar mensen die ik vaag kende via Twitter betrokken bij 

DWARS en inmiddels alweer vier jaar lid! Ik begon als lid van de ScholingsCommissie 

(voor altijd in m’n hartje) en werd daarna gestrikt als secretaris voor Leiden-Haaglanden 

in 2022-2023. Daarna moest ik m’n prioriteiten bij andere dingen leggen en ben ik alleen 

nog bezig met het organiseren van het tweede lustrum van de allerleukste afdeling. Ik 

geniet altijd van DWARS, ook als consumerend lid, maar het voelt als tijd om me weer in 

te gaan zetten! 

Door ervaring te hebben met het organisatorische level van DWARS en veel mee te 

krijgen van vrienden, denk ik dat ik goed kan inschatten wat kandidaten nodig hebben. 

Toch kan ik een frisse en onpartijdige blik houden, nu ik ook veel mensen niet zal 

kennen. Daarnaast heb ik op m’n werk als coördinator en als oud-secretaris genoeg 

ervaring met overzicht houden, iets dat me toch ook wel van pas lijkt te komen in deze 

commissie. Hopelijk heb ik zo een beetje een beeld geschetst van mijzelf, mocht je nog 

vragen hebben mag je me altijd appen! 
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Hieronder vind je de personen uit de voordracht en de opdracht voor de Commissie 

Werkdruk. De voordracht bestaat per kandidaat uit een voorstelstukje wat ze zelf 

geschreven hebben. De opdracht is de taak die de commissie meekrijgt van het congres. 

Voor de Commissie Werkdruk stemmen we door middel van groene briefjes over de 

gehele voordracht, en daarna over de opdracht. Hierover kan je meer lezen onder het 

kopje stemmingsprocedures. 

Voordracht 

Jeanine Goossens 

Hallo iedereen!   

Mijn naam is Jeanine en ik ben sinds afgelopen november lid van DWARS. Ik ben actief 

bij DWARS als voorzitter van de commissie internationale betrekkingen, redactielid van 

overDWARS en lid van de commissie Zorg & Welzijn.   

Momenteel werk ik op de redactie van het RIVM en zit daarnaast in een 

schrijverscollectief. In mijn vrije tijd doe ik graag aan lezen, DnD spelen en dansen.   

Omdat ik nog niet zo lang bij DWARS zit, hoop ik een 'frisse blik' te kunnen werpen op 

de verwachtingen die LB, leden en kaderleden van elkaar hebben en zo de werkdruk 

goed onder de loep te nemen.  

Groetjes, Jeanine 

Jimke Laarhuis 

Mijn naam is Jimke en ik ben inmiddels 5 jaar in meerdere of mindere mate actief. In 

mijn eerste jaar DWARS ben ik Algemeen Bestuurslid geweest bij DWARS Gelderland, 

wat voor mij een warm bad was en waar ik heel veel heb geleerd. Tijdens dit 

bestuursjaar ben ik overspannen geworden. Dit heeft een diepe indruk op mij gemaakt 

en heeft mijn denken over werkdruk en werkgrenzen gevormd. Op het moment van 

schrijven ben ik lid van de ZoekCommissie en voorzitter van de commissie Kunst, 

Cultuur en Media. Mijn ervaring maakt dat ik DWARS zowel op afdelingsniveau als op 

landelijk niveau goed ken, wat ik mee kan nemen naar het nadenken over de werkdruk 

binnen DWARS. DWARS is een uitgebreide vereniging met veel enthousiaste en 

talentvolle mensen en ik geloof dat we dit nog meer kunnen inzetten dan nu al gedaan 

wordt, en ik verwacht dat dit onder andere een belangrijke oplossing kan zijn voor de 

hoge werkdruk voor onder andere het Landelijk Bestuur. Daarnaast heb ik journalistieke 

vaardigheden en ben ik vanuit mijn universitaire opleiding bekend met onderzoek, wat 

ook goed van pas zou komen bij de Werkdrukcommissie.Neele Boelens 

Hallo lieve DWARSers, 

Als echte DWARSe oma zonder ruggengraat heb ik besloten 'dit is écht mijn laatste 

congres' nog 1 congres uit te stellen tot het wintercongres. En dus plaats te nemen in 

deze fantastische commissie voor minder werkdruk in het DWARS bestuur. Helemaal zin 

om allemaal werkdruk te hebben samen met deze fantastische mensen in de 

werkdrukcommissie (weco? wedruco? wat wordt onze afkorting heeelllpp). Hopelijk krijg 

ik nog 1 keertje jullie vertrouwen :) 

Groetjes, 

Neele 

Pepijn van Leeuwen 

Daar ben ik weer!  
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Zoals jullie eerder in deze congreskrant hebben kunnen lezen, heb ik het afgelopen jaar 

de eervolle taak gehad van landelijk bestuurslid. Hierbij heb ik helaas ook gemerkt dat 

de druk en verwachtingen van kaderleden ontzettend hoog zijn, wat ook serieus impact 

heeft op mensen. Kijk bijvoorbeeld naar het vrij hoge aantal uitvallers bij LBers. 

Nu is klagen altijd heel makkelijk, maar niet heel nuttig. Na al mijn gezanik over de 

werkdruk wil ik mij daarom toch ook nog inzetten om het voor toekomstige besturen en 

kaderleden iets makkelijker te maken. Ik denk dat ik het afgelopen jaar ontzettend veel 

hoekjes van de vereniging heb mogen begeleiden en leren kennen en dat zoiets 

natuurlijk ontzettend van pas kan komen in deze commissie!  

Mocht je vragen hebben over mijn kandidatuur, moet je op het congres zoeken naar die 

gast die waarschijnlijk enigszins gestrest rond aan het rennen is. Tot dan! 

Max Rietberg 

Hoihoi! 

Voor degenen die mij niet kennen, ik ben Max (hij/hem), 24 jaar oud. Binnen DWARS 

heb ik in de congres- en invoeringscommissie gezeten, ben ik politiek adviseur en 

afdelingssecretaris van Overijssel geweest, en zwaai ik dit congres af als lid van de Raad 

van Advies. 

Vanuit verschillende perspectieven heb ik mogen meemaken hoe wij als vereniging vaak 

te hoge verwachtingen hebben van het Landelijk Bestuur, en tegelijk maar beperkte 

waardering geven in ruil daarvoor. Hoewel ik denk dat het leuk is om een soort jaarlijkse 

dag-van-de-LB-waardering te organiseren, zit dit probleem dieper. Binnen deze 

commissie zou ik graag willen helpen met nadenken over wijzigingen die blijvend leiden 

tot een gezondere verenigingscultuur.  

Als je vragen hebt hoor ik het graag! 

Tikkertje, jij bent ‘m,  

(zonder terugtiks) 

Max 

Iris Vergeer 

Hoi lieve DWARSers!  

Ik ben Iris, een 23-jarige Utrechtse rechtenstudent. Ik was afdelingsbestuurslid, actief in 

commissies en voorzitter van het landelijk bestuur. Daar zag ik hoe belangrijk het is te 

blijven nadenken over manieren om de werkdruk van het landelijk bestuur onder 

controle te krijgen, en om deze functies zo toegankelijk mogelijk te houden. Hier hoop ik 

in deze commissie een bijdrage aan te mogen leveren.  

Tot snel <3 

Iris 

Anne Wentink 

Hoi lieve DWARSers! 

Ik ben Anne, bijna 22 jaar oud en woon in Den Haag. Afgelopen jaar was ik secretaris 

van de zoekcommissie en het jaar daarvoor was ik vicevoorzitter en algemeen 

bestuurslid van het landelijk bestuur. Dit was misschien wel het mooiste jaar van mijn 

leven, maar ik heb hier ook ervaren hoe hoog de werkdruk ligt binnen DWARS. In 

gesprekken met mede-DWARSers heb ik vaak het argument op horen komen dat zij ook 

wel bestuur zouden willen doen, maar hier van afzien door deze hoge werkdruk en 

tijdsbesteding. Ik wil graag dat meer mensen de kans krijgen om het landelijk bestuur in 
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te gaan en kijk er daarom naar uit om het komende jaar aan deze opdracht mee te 

werken! 

Liefs Anne 

Opdracht 
DWARS kent de afgelopen jaren vaak uitval van Landelijk Bestuursleden en een gevoel 

van onderwaardering bij sommige kaderleden. Daarbij is de werkdruk van het bestuur de 

afgelopen jaren alleen maar meer toegenomen, waardoor bestuursleden in de praktijk 

veel meer uren draaien dan de bedoeling is.  

Omdat wij als vereniging willen staan voor een prettige en toegankelijke sfeer voor 

kaderleden en ook de functies van het Landelijk bestuur toegankelijk en leuk moeten 

blijven, gaat deze commissie aan de slag met een onderzoek.  

Dit onderzoek gaat over:  

o Welke taken moet een LB echt uitvoeren? En welke taken worden alleen 

verwacht? 

o Welke taken moeten bij het bestuur liggen? En welke taken kunnen ook door 

leden uitgevoerd worden? 

o Hoe kunnen we de verwachtingen voor het bestuur en kaderleden vanuit de 

vereniging beter kunnen managen? 

o Hoe kunnen we de waardering voor LB en kaderleden opnieuw weer uitvinden? 

o Hoe zorgen we dat de waardering ook constant blijft en niet afneemt naar het 

einde?  

o De commissie presenteert de resultaten en aanbevelingen op het volgende 

wintercongres. 

De commissie bestaat uit zes leden. De leden van de commissie worden voorgedragen 

door het bestuur en kiezen zelf een presidium. 
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Het congres stemt over wijzigingsvoorstellen op de Statuten, het Huishoudelijk 

Reglement, de Gedragscode, het Beginselprogramma en het Politiek Programma. De 

indieners kunnen het voorstel in de toelichting verdedigen of verder uitleggen. Het 

Landelijk Bestuur geeft bij elk wijzigingsvoorstel een stemadvies, met toelichting. De 3 

opties zijn: 

• Overnemen. Het bestuur vindt het een goed voorstel die het document 

verbeterd. Het bestuur licht deze redenen toe. 

• Oordeel congres. Het bestuur heeft geen duidelijke voorkeur over het voorstel, 

en moedigt het congres aan om hierover in discussie te gaan. Om dit eerlijk te 

maken geeft het bestuur zowel argumenten voor als tegen. Ook bij voorstellen 

vanuit het bestuur, of waar zij aan heeft meegewerkt wordt er een ‘oordeel 

congres’ gegeven.  

• Ontraden. Het bestuur heeft bezwaren tegen het voorstel en vindt het geen 

goede of nuttige wijziging. Het bestuur licht deze redenen toe. 

Over wijzigingsvoorstellen wordt gestemd door middel van groene stembriefjes. 

Wijzigingsvoorstellen op de Statuten, het Huishoudelijk Reglement of het 

Beginselprogramma hebben een twee derde meerderheid nodig. Voorstellen op de 

Gedragscode of het Politiek Programma hebben een gewone meerderheid nodig om 

aangenomen te worden. Hierover kan je meer lezen onder het kopje 

stemmingsprocedures. 

Er zijn geen wijzigingsvoorstellen ingediend op de statuten. 

HR1: Een Écht Gewone Meerderheid 
Indieners: Joshua Paans, Gijs Broere, Anne Wentink en Deniz Sözeri; Frank Lemmers 

Hoofdstuk 1, Artikel 1 | Begripsbepalingen 

Huidige tekst: 

1. In dit huishoudelijk reglement wordt verstaan onder: 

(...) 

e. gewone meerderheid: de helft plus één van de uitgebrachte stemmen. 

(...) 

Vervangen door: 

1. In dit huishoudelijk reglement wordt verstaan onder: 

(...) 

e. gewone meerderheid: meer dan de helft (>50%) van de uitgebrachte 

stemmen. 

(...) 

Toelichting: 

Bij stemmingen waar een gewone meerderheid wordt gebruikt heb je twee scenario’s: 

een even aantal stemmen, en een oneven aantal stemmen. 

Bij een even aantal stemmen (stel 100 stemmen) zorgt ‘de helft plus één’ ervoor dat 51 

stemmen wel een meerderheid is (51-49) en 50 niet (50-50). Zoals het hoort. 
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Bij een oneven aantal stemmen (stel 99 stemmen) zou 50 stemmen ook een 

meerderheid moeten zijn (want het meer dan 49, en het is 50,5%). Maar vanwege ‘de 

helft plus één’ heb je 51 stemmen (99/2 = 49,5 | 49,5 + 1 = 50,5 | 50,5 afgerond is 51) 

nodig, een verschil van 3 stemmen (51-48). 

Ofwel 50 is een meerderheid van 99, maar volgens ons huishoudelijk reglement niet. 

Door deze verwoording aan te passen wordt een gewone meerderheid teruggebracht 

naar simpelweg meer dan de helft van de stemmen. 

Ter verduidelijking, dit gaat dus niet over een eventuele discussie of er een grotere of 

kleinere marge zou moeten zijn om iets aan te nemen, dit is simpelweg om onze 

stemmingen kloppend te maken. 

Daarnaast zou dit al effect hebben op de andere stemmingen die dit weekend 

plaatsvinden, aangezien een HR-wijziging bij aannemen direct ingaat. 

Bestuursadvies: Overnemen. Met dit wijzigingsvoorstel wordt er een, in de mening 

van het bestuur, logischere manier gebruikt om een meerderheid te tellen. Zoals de 

indieners zelf aangeven kan er met het HR zoals het er nu is wel meer dan 50% van de 

stemmen voor iets zijn, zonder dat het volgens het HR een meerderheid is. Dit voorstel 

verandert dat. 

HR2: H(e)R(nummering) 
Indieners: Joshua Paans, Gijs Broere, Anne Wentink en Deniz Sözeri; Frank Lemmers 

Hoofdstuk 7, Artikel 20-21 

Huidige tekst: 

Artikel 20 | Werkzaamheden Politiek Adviseurs 

De primaire taak van Politiek Adviseurs is het bijhouden van actuele politieke 

ontwikkeling op het onderwerp waarop zij verkozen zijn. 

3. De Politiek Adviseurs adviseren het bestuur over hun onderwerp en zijn nauw 

betrokken bij het formuleren en uitdragen van de politieke strategie van DWARS 

op hun gebied. 

Artikel 21 | Adviseursoverleg 

4. Het adviseursoverleg heeft als doel het uitwisselen van ervaringen en het 

ontwikkelen van strategie op inhoudelijke onderwerpen. 

5. Het Adviseursoverleg bestaat uit in ieder geval één adviseur per onderwerp, en 

afgevaardigden van het bestuur. 

Vervangen door: 

Artikel 20 | Werkzaamheden Politiek Adviseurs 

1. De primaire taak van Politiek Adviseurs is het bijhouden van actuele politieke 

ontwikkeling op het onderwerp waarop zij verkozen zijn. 

2. De Politiek Adviseurs adviseren het bestuur over hun onderwerp en zijn nauw 

betrokken bij het formuleren en uitdragen van de politieke strategie van DWARS 

op hun gebied. 

Artikel 21 | Adviseursoverleg 

1. Het adviseursoverleg heeft als doel het uitwisselen van ervaringen en het 

ontwikkelen van strategie op inhoudelijke onderwerpen. 

2. Het adviseursoverleg bestaat uit in ieder geval één adviseur per onderwerp, en 

afgevaardigden van het bestuur. 
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Toelichting: 

Simpele wijziging om de nummering, en een onterechte hoofdletter, kloppend te maken. 

Omdat het om wijziging van de tekst van het HR gaat moet het via het congres. 

Bestuursadvies: Overnemen. 

HR3: Geen Kaasbroodjes voor het Landelijk Bestuur 
Indieners: Joshua Paans, Gijs Broere, Anne Wentink en Deniz Sözeri; Frank Lemmers 

Hoofdstuk 11, Artikel 40 | Tjoek tjoek, vroem vroem, katsjing katsjing 

Huidige tekst: 

2. Leden van het bestuur kunnen kosten achteraf bij DWARS declareren als deze in 

verband staan met: 

(...) 

d. Bestuursleden mogen onkosten van het eten voor de bestuursvergadering 

declareren, maar alleen wanneer er geen gebruik is gemaakt van vlees- en 

vishoudende producten. 

(...) 

Vervangen door: 

2. Leden van het bestuur kunnen kosten achteraf bij DWARS declareren als deze in 

verband staan met: 

(...) 

d. Bestuursleden mogen onkosten van het eten voor de bestuursvergadering 

declareren, volgens artikel 41 van het huishoudelijk reglement. 

(...) 

Toelichting: 

• Het schrappen van ‘bestuursleden mogen (...) declareren’ is zodat het goed staat 

in de opsomming, en is puur taaltechnisch. 

• Het is onnodig om twee keer te benoemen dat we plantaardig willen eten. 

• De originele tekst laat nog ruimte voor dierlijke producten in bestuursdeclaraties, 

wat artikel 41 (inhoudelijk, niet letterlijk) tegen spreekt.  

• De originele tekst zorgt voor een reglementair verschil tussen het Landelijk 

Bestuur en de rest van de vereniging, wat op dit onderwerp niet zo zou moeten 

zijn. Dus, op dit onderwerp zouden de regels tussen het LB en de rest van de 

vereniging gelijk moeten zijn. 

• Er van anonieme bronnen in de omgeving van het Landelijk Bestuur vernomen is 

dat een niet nader te noemen Landelijk Voorzitter een kaasbroodje heeft 

proberen te declareren. 

Bestuursadvies: Overnemen. Het bestuur heeft geen andere positie als het gaat over 

diervriendelijkheid dan andere leden. Hierdoor is het goed dat die uitzonderingspositie 

eruit wordt gehaald met dit voorstel.  

PS: Volgens die niet nader genoemde voorzitter is er nooit echt een kaasbroodje 

gedeclareerd en stond het alleen op het bonnetje, de rest van het bestuur weet niet wat 

ze moeten geloven. 

HR4: Meer Mandaat voor DIRT 
Indieners: Pepijn van Leeuwen, Judith Dekker, Ruben Bals, Rick Timmermans, Thijme 

Hoffmann, Tony van der Linden, Luna Heijdendael en Merlijn de Bruin 

Geamendeerd door: De Indieners en Frank Lemmers 

Hoofdstuk 12, Na Artikel 46 
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Nieuw artikel: 

Artikel 47 | DWARS International Representatives Team 

1. DWARS International Representatives Team (DIRT) ondersteunt het bestuurslid 

met de portefeuille internationale politiek in de voorbereiding van internationale 

congressen. 

2. DIRT bestaat uit een voorzitter, een secretaris en leden. 

a. De voorzitter van DIRT wordt voorgedragen door het bestuur en 

verkozen op het zomercongres. De voorzitter is belast met het voorzitten 

van vergaderingen en het regelen van externe contacten voor DIRT. De 

voorzitter van DIRT kan DWARS vertegenwoordigen op internationale 

congressen. 

b. De secretaris van DIRT wordt voorgedragen door het bestuur en 

verkozen op het zomercongres. De secretaris is belast met het notuleren 

van vergaderingen en het onderhouden van de administratie. De secretaris 

van DIRT kan DWARS vertegenwoordigen op internationale congressen. 

c. Leden kunnen zich melden bij het presidium van DIRT, waarna het 

presidium beslist over toelating. 

3. Het bestuurslid met de portefeuille internationale politiek is verantwoordelijk 

voor DIRT. 

Toelichting: 

[Redactioneel: Bij het aannemen van dit voorstel worden de punten na het ingevoegde 

punt hernummerd. Eventuele verwijzingen naar deze artikelen worden bijgewerkt.] 

Het afgelopen jaar heeft het Landelijk bestuur flink nagedacht over de rol en plek van 

DIRT. In het verleden is DIRT altijd een organisatorische commissie geweest die het 

bestuur ondersteunt in de voorbereiding van internationale congressen van bijvoorbeeld 

Federation of Young European Greens of de Europese Groene Partij. Het probleem is 

alleen dat leden van DIRT zo dus wel meehelpen met inhoudelijke voorbereiding en mee 

konden gaan naar een congres om zo ook DWARS te vertegenwoordigen, zonder 

verkozen te zijn op het congres. 

Met dit wijzigingsvoorstel wordt dat probleem opgelost: nu wordt het presidium namelijk 

wel verkozen op het congres, waardoor zij die vertegenwoordigende rol op zich kunnen 

nemen, terwijl het verder voor andere leden nog steeds makkelijk is om bij DIRT aan te 

sluiten. Ook willen we met dit voorstel duidelijk maken dat internationale politiek hoog 

op de agenda moet blijven staan binnen DWARS, door DIRT duidelijk in het HR te 

noemen. 

Bestuursadvies: Overnemen. Dit wijzigingsvoorstel is ingediend door het bestuur. 

HR5: DWARS <3 Privacy 
Indieners: Frank Lemmers en Joshua Paans 

Hoofdstuk 12, Artikel 48 

Huidige tekst: 

Artikel 48 | Verwerken van persoonsgegevens 

1. DWARS, afdelingen, commissies en andere organen:  

a. slaan persoonsgegevens van leden uitsluitend op op servers in de 

Europese Unie;  

b. laten persoonsgegevens van leden uitsluitend verwerken door bedrijven 

in de Europese Unie. 
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2. Het bestuur kan besluiten een uitzondering te maken op het eerste lid van dit 

artikel als hier goede reden voor is. 

Vervangen door: 

Artikel 48 | Verwerken van persoonsgegevens 

1. DWARS laat persoonsgegevens uitsluitend verwerken in de Europese 

Economische Ruimte. 

2. Het bestuur kan besluiten een uitzondering te maken op het voorgaande lid als 

hier een goede reden voor is en er geen goed alternatief bestaat. Uitzonderingen 

worden opgenomen in de privacyverklaring. 

Toelichting: 

Dit is een min of meer technische, niet-inhoudelijke wijziging. Toelichting per punt: 

- Het spreekt voor zich dat de hele DWARSe organisatie zich moet houden aan 

privacyregels. Het apart noemen van afdelingen, commissies en andere organen is dus 

niet per se nodig. 

- Onderdelen a en b in lid 1 zijn dubbelop. Opslaan op servers is namelijk een voorbeeld 

van 'verwerken' (privacytaal voor omgaan met persoonsgegevens). 

- 'Europese Economische Ruimte' i.p.v. 'Europese Unie': de privacywet AVG is van 

toepassing in de hele Europese Economische Ruimte. Hierbij horen alle landen van de 

Europese Unie plus Noorwegen, IJsland en Liechtenstein. Leuk om te weten: Kahoot 

(bekend van de quizzen bij activiteiten of lessen) komt uit Noorwegen. 

- 'Van leden' is weggehaald omdat bijvoorbeeld ook deelnemers aan activiteiten of 

geïnteresseerde nieuwsbrieflezers die geen lid zijn dezelfde privacy verdienen. 

- 'Bedrijven' is onnodig specifiek. Naast bedrijven kunnen bijvoorbeeld ook 

nonprofitorganisaties gegevens verwerken. 

- 'Geen goed alternatief' is toegevoegd om duidelijk te maken dat wij een voorkeur 

hebben voor persoonsgegevens verwerken in de Europese Economische Ruimte. Alleen 

als er geen goed alternatief is, willen we een uitzondering kunnen maken. 

- Het noemen van uitzonderingen in de privacyverklaring (die op de website van DWARS 

staat) is eigenlijk al de bedoeling. Hierdoor weten leden en andere betrokkenen wanneer 

hun gegevens worden verwerkt buiten de Europese Economische Ruimte en waarom. 

Bestuursadvies: Overnemen. Met dit voorstel moet het bestuur meer vertellen over 

de reden achter keuzes die minder privacy vriendelijk zijn. Het bestuur vindt dit een 

goed idee, omdat de keuzes zo duidelijk toegelicht kunnen worden en er voor 

toekomstige keuzes zo ook goed nagedacht wordt door een bestuur. 

GC1: Geen Links, Wel Links 
Indieners: Joshua Paans, Gijs Broere, Anne Wentink en Deniz Sözeri; Frank Lemmers 

Huidige tekst: 

Wil je een overtreding van de Gedragscode melden? 

Dit kan bij de organisatie van een evenement, verantwoordelijke organen, het landelijk 

bestuur of, indien het over een landelijk bestuurslid gaat, de raad van advies. Kijk voor 

meer duidelijkheid naar het ‘Stappenplan Incidentenbeleid’. 

Wil je graag een vertrouwelijk gesprek over iets dat is gebeurd? 

Dan kun je terecht bij één van de vertrouwenspersonen van GroenLinks. De complete 

lijst van deze vertrouwenspersonen is te vinden op de website van GroenLinks. 
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Vervangen door: 

Wil je een overtreding van de Gedragscode melden? 

Dit kan bij de organisatie van een evenement, verantwoordelijke organen, het landelijk 

bestuur of, indien het over een landelijk bestuurslid gaat, de raad van advies. Kijk voor 

meer duidelijkheid naar het ‘Stappenplan Incidentenbeleid’. 

Wil je graag een vertrouwelijk gesprek over iets dat is gebeurd? 

Dan kun je terecht bij één van de vertrouwenspersonen van GroenLinks. De complete 

lijst van deze vertrouwenspersonen is te vinden op de website van GroenLinks. 

Toelichting: 

De gedragscode is een van de belangrijkste documenten om van DWARS een veilige en 

inclusieve vereniging te maken, en om de drempel zo laag mogelijk te houden voor 

leden als zij iets naars meemaken of zien gebeuren. Om die drempel nog net iets te 

verlagen willen wij het makkelijker maken voor leden om op de plekken terecht te 

komen waarin de gedragscode naar wordt verwezen. 

De toegevoegde links zijn: 

• https://dwars.org/bestuur/  

• https://dwars.org/raad-van-advies/   

• https://dwars.org/wp-content/uploads/2021/11/2021-11-06-Incident-visueel.pdf  

• https://groenlinks.nl/contact 

Bestuursadvies: Overnemen. Links in het document zetten helpt ermee dat mensen 

sneller op de goede plek terecht kunnen komen. 

Er zijn geen wijzigingsvoorstellen ingediend op het beginselprogramma. 

PP1: Outside of the Box 
Indieners: Jimke Laarhuis namens Commissie Kunst, Cultuur en Media 

Geamendeerd door: Frank Lemmers 

Hoofdstuk 2, na Punt 27 

Nieuw Punt:  

28. Bij zowel het Rijk, de provincies als de gemeenten wordt een vast percentage van de 

begroting uitgegeven aan overstijgende projecten, zowel structureel als eenmalig. Deze 

projecten dienen meerdere doelen, zoals het bestrijden van eenzaamheid en het kennis 

laten maken met cultuur. 

Toelichting: 

[Redactioneel: Bij het aannemen van dit voorstel worden de punten na het ingevoegde 

punt hernummerd. Eventuele verwijzingen naar deze artikelen worden bijgewerkt.] 

Initiatieven die nu tussen beleidsterreinen invallen hebben veel moeite om structurele 

subsidie te ontvangen. Afdelingen zijn heel beschermend over hun eigen pot geld en 

verwijzen projecten waarvan ze denken dat deze ook ergens anders financiering kunnen 

krijgen daarom vaak door. Veel projecten vallen hierdoor buiten de boot, of ontvangen 

hoogstens eenmalig subsidie uit tijdelijke regelingen. Dit is heel erg zonde, omdat er 

veel waardevolle projecten zijn die hierdoor verloren gaan. Om een voorbeeld te geven; 

een initiatief dat in het kader van eenzaamheid van jongeren kunstprojecten opzet om 

ervoor te zorgen dat jongeren dichter tot elkaar komen. Om deze samenwerkingen te 

bevorderen willen we een vast percentage van de begroting dat bedoeld is voor dit type 

projecten, zodat deze gemakkelijker subsidie kunnen ontvangen.  

https://dwars.org/bestuur/
https://dwars.org/bestuur/
https://dwars.org/raad-van-advies/
https://dwars.org/wp-content/uploads/2021/11/2021-11-06-Incident-visueel.pdf
https://groenlinks.nl/contact
https://dwars.org/bestuur/
https://dwars.org/raad-van-advies/
https://dwars.org/wp-content/uploads/2021/11/2021-11-06-Incident-visueel.pdf
https://groenlinks.nl/contact
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Bestuursadvies: Overnemen. Veel projecten van de overheid proberen problemen op 

te lossen die niet eenzijdig zijn en beter kunnen worden opgelost door verschillende 

disciplines. Door geld te begroten voor interdisciplinaire projecten, is hier meer ruimte 

voor. 

PP3: Wonen Doe Je Niet op de Markt 
Indieners: Renzo Gort en Wessel Fonck namens Commissie Economie 

Hoofdstuk 6, Punt 4 

Huidige tekst: 

4. DWARS vindt dat iedereen een gelijke kans op de woningmarkt moet hebben. Daarom 

wordt de familiehypotheek afgeschaft. Van deze constructie kunnen alleen rijke 

Nederlanders gebruikmaken, dit wakkert ongelijkheid op de woningmarkt aan. 

Vervangen door:  

4. DWARS vindt dat iedereen een gelijke kans op een woning moet hebben. Daarom 

wordt de familiehypotheek afgeschaft. Van deze constructie kunnen alleen rijke 

Nederlanders gebruikmaken, dit wakkert ongelijkheid op de woningmarkt aan. 

Toelichting: 

We hebben op het programma congres een grove fout begaan door het woord 

woningmarkt op te nemen in het politiek programma. We erkennen deze fout en dienen 

daarom nu een voorstel in om onze fout recht te zetten. Wonen doe je namelijk niet op 

de markt. Op de markt haal je appels, geen woningen. 

Bestuursadvies: Overnemen. Wonen is een recht en iedereen verdient een dak boven 

diens hoofd. Het woord ‘woningmarkt’ laat het lijken alsof woningen iets zijn om winst op 

te maken en waarover je moet kunnen speculeren. Daarom is het goed dat het wordt 

verwijderd! 

PP4: Niet Elke School Heeft Alle Middelen 
Indieners: Merel Buizer namens Commissie Onderwijs 

Geamendeerd door: Merel Buizer en Frank Lemmers 

Hoofdstuk 10, Punt 5 

Huidige tekst: 

5. Leerlingen en docenten mogen nooit geweigerd worden op basis van artikel 1 van de 

grondwet. 

Toevoegen:  

5. Leerlingen en docenten mogen nooit geweigerd worden in strijd met artikel 1 van de 

Grondwet. Scholen moeten transparant zijn over hun geschiktheid in het geval van 

speciale onderwijsbehoeften of nodige medische zorg. 

Toelichting: 

Iedereen zal het erover eens zijn dat veel scholen niet alle (complexe) zorg kunnen 

bieden die een kind nodig heeft. Op dit moment mag een school een kind weigeren als 

ze kunnen aantonen dat ze niet geschikt zijn, en met dit programmapunt haal je dat 

weg: 'handicap' staat immers ook vermeld in artikel 1 van de Grondwet. Dit punt zou 

daarom een onhaalbare situatie voor scholen creëren. 

Bestuursadvies: Overnemen. Leerlingen met speciale onderwijsbehoeftes of een 

behoefte voor medische zorg moeten een goeie keuze kunnen maken over naar welke 

school ze gaan. Daarom is het belangrijk dat scholen hier transparant over zijn. 

PP5: Pak het Aan Bij de Wortels 
Indieners: Merel Buizer namens Commissie Onderwijs 

Hoofdstuk 10, Punt 16 
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Huidige tekst: 

16. Schooladviezen mogen niet beïnvloed worden door vooroordelen, daarom worden 

leerkrachten geholpen bij het begrijpen van wanneer vooroordelen kunnen voorkomen 

en hoe deze vooroordelen voorkomen kunnen worden. 

Toevoegen:  

16. Schooladviezen mogen niet beïnvloed worden door vooroordelen, daarom worden 

leerkrachten en studenten van de lerarenopleiding geholpen bij het begrijpen van 

wanneer vooroordelen kunnen voorkomen en hoe deze vooroordelen voorkomen kunnen 

worden. 

Toelichting: 

Wij willen verduidelijken dat het een integraal onderdeel van de opleiding moet zijn en 

dat leerkrachten niet voor de klas moeten staan zonder dit te hebben geleerd. Het 

huidige programmapunt is hierin niet duidelijk genoeg. 

Bestuursadvies: Overnemen. Om vooroordelen bij schooladviezen tegen te gaan, is 

het goed dat ook studenten van de lerarenopleiding daar al in worden getraind. 

PP6: Overbodig Geformuleerd 
Indieners: Merel Buizer namens Commissie Onderwijs 

Hoofdstuk 10, Punt 17 

Huidige tekst: 

17. Tijdens de basisschool moet meer aandacht komen voor relationele voorlichting. 

Relationele voorlichting bestaat bijvoorbeeld uit wat je moet zeggen als je iets niet wilt. 

Het doel van relationele voorlichting is om sociale veiligheid op jonge leeftijd aan te 

leren. 

Verwijderen:  

17. Tijdens de basisschool moet meer aandacht komen voor relationele voorlichting. 

Relationele voorlichting bestaat bijvoorbeeld uit wat je moet zeggen als je iets niet wilt. 

Het doel van relationele voorlichting is om sociale veiligheid op jonge leeftijd aan te 

leren. 

Toelichting: 

Dit is overbodig geformuleerd: de zin erna, 'Het doel van relationele voorlichting is om 

sociale veiligheid op jonge leeftijd aan te leren.', dekt de lading wel, en het past niet in 

het politiek programma om voorbeelden te geven. Als het politiek programma een 

definitie wil geven van een term zoals 'relationele voorlichting' dan kan dit in de 

begrippenlijst. 

Bestuursadvies: Oordeel congres. Het bestuur snapt de indieners dat het voorbeeld 

misschien overbodig is opgeschreven, maar ziet ook wel het voorbeeld in van een korte 

uitlegzin. 

PP7: Gelijke Rechten Gelijke Kosten 
Indieners: Merel Buizer namens Commissie Onderwijs 

Geamendeerd door: Frank Lemmers 

Hoofdstuk 10, Punt 31 

Huidige tekst: 

31. Alle studenten hebben dezelfde rechten. Faciliteiten en kortingen moeten voor alle 

studenten toegankelijk zijn binnen de gemeente waar de student staat ingeschreven.  
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Toevoegen:  

31. Alle studenten hebben dezelfde rechten. Faciliteiten en kortingen moeten voor alle 

studenten toegankelijk zijn binnen de gemeente waar de student staat ingeschreven. 

Ook wordt de basisbeurs gelijkgetrokken voor mbo-studenten. 

Toelichting: 

Dat dit nog steeds niet zo is vinden we een schande. Het belangrijkste argument om dit 

niet te doen is vaak dat mbo’ers vaker thuiswonen, maar er zijn al aparte bedragen voor 

thuiswonenden en uitwonenden. Bij echte gelijkheid hoort ook het ontvangen van even 

veel geld; we bedoelen hierin natuurlijk wel vanaf dat iemand 18 is. 

Bestuursadvies: Overnemen. MBO-studenten hebben vaak nog niet dezelfde rechten 

als andere studenten. Daarom is het goed dat duidelijk wordt benadrukt dat ook zij recht 

hebben op de basisbeurs. 

PP8: Minder Studenten Lijkt Ons Niet het Doel 
Indieners: Merel Buizer namens Commissie Onderwijs 

Hoofdstuk 10, Punt 36 

Huidige tekst: 

36. Onderwijsorganisaties dragen zorg voor studentenhuisvesting, zij zijn verplicht om 

aangenomen studenten te helpen aan een woonruimte. 

Vervangen door:  

36. De overheid maakt studentenhuisvesting beschikbaar voor onderwijsorganisaties. 

Zodra deze organisaties meer studenten aannemen dan dat er woningen beschikbaar 

zijn, dan zijn zij verplicht om aangenomen studenten te helpen aan een woonruimte voor 

studenten die daar behoefte aan hebben. 

Toelichting: 

De wooncrisis oplossen is in de eerste plaats een taak van de overheid, niet van 

onderwijsinstellingen. De argumentatie om het de verantwoordelijkheid van de 

onderwijsinstellingen te maken was dat studies dan het aantal mensen dat ze aannamen 

er ook op zouden baseren. Wij denken dat mensen afwijzen bij een studie omdat ze niet 

in hun stad naar keuze kunnen wonen niet doelmatig is. Onderwijsinstellingen hebben 

niet de middelen om huisvesting te regelen voor al hun studenten tenzij ze een stuk 

duurder worden, gelukkig ligt deze taak dan ook bij de overheid. 

Bestuursadvies: Overnemen. Onderwijsorganisaties moeten in staat worden gesteld 

om voldoende woningen te regelen voor studenten.Mensen zouden niet dakloos moeten 

raken, en de overheid speelt een rol om voldoende huisvesting te regelen voor 

onderwijsorganisaties.  

PP9: Niet Onderschatten Wat Je Leert op de PABO 
Indieners: Merel Buizer namens Commissie Onderwijs 

Hoofdstuk 10, Punt 48 

Huidige tekst: 

48. Voor professionele kunstvakdocenten wordt het makkelijker om in te stromen bij de 

pabo. Deze kunstvakdocenten krijgen vrijstelling van kunstvakken, en van pedagogische 

en didactische vakken. Ervaren kunstvakdocenten kunnen op aanvraag vrijstelling van 

stage krijgen, zodat zij naast hun opleiding door kunnen blijven werken. 

Toevoegen:  

48. Voor professionele kunstvakdocenten wordt het makkelijker om in te stromen bij de 

pabo. Deze kunstvakdocenten krijgen vrijstelling van kunstvakken, en van pedagogische 

en didactische vakken als ze soortgelijke vakken al gevolgd hebben. Ervaren 
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kunstvakdocenten kunnen op aanvraag vrijstelling van stage krijgen, zodat zij naast hun 

opleiding door kunnen blijven werken. 

Toelichting: 

We moeten niet onderschatten hoe belangrijk en veelomvattend de pedagogische en 

didactische vakken op de pabo zijn. Mocht iemand die willen overslaan moeten er al 

soortgelijke vakken zijn gevolgd; wij denken ook dat het originele puntje dit bedoelde 

maar het staat er absoluut niet. 

Bestuursadvies: Overnemen. Het is logisch dat kunstvakdocenten een vrijstelling 

krijgen voor bepaalde vakken. Om ervoor te zorgen dat ze wel de juiste pedagogische en 

didactische vaardigheden hebben, moeten ze wel soortgelijke vakken hebben gevolgd. 

PP10: Nooit Voor een Basisschoolklas Hebben Gestaan? 
Indieners: Merel Buizer namens Commissie Onderwijs 

Hoofdstuk 10, Punt 48 

Huidige tekst: 

48. Voor professionele kunstvakdocenten wordt het makkelijker om in te stromen bij de 

pabo. Deze kunstvakdocenten krijgen vrijstelling van kunstvakken, en van pedagogische 

en didactische vakken. Ervaren kunstvakdocenten kunnen op aanvraag vrijstelling van 

stage krijgen, zodat zij naast hun opleiding door kunnen blijven werken. 

Toevoegen:  

48. Voor professionele kunstvakdocenten wordt het makkelijker om in te stromen bij de 

pabo. Deze kunstvakdocenten krijgen vrijstelling van kunstvakken, en van pedagogische 

en didactische vakken. Ervaren kunstvakdocenten kunnen op aanvraag vrijstelling van 

eerste- en tweedejaars stage krijgen, zodat zij naast hun opleiding door kunnen blijven 

werken. 

Toelichting: 

Minder stage omdat deze kunstvakdocenten eerder al voor de klas hebben gestaan 

begrijpen wij maar in sommige gevallen geen ervaring hebben met voor 

basisschoolleerlingen staan en nooit getoetst zijn op hoe je je gedraagt voor de klas 

zorgen ervoor dat er essentiele onderdelen van de opleiding worden overgeslagen. 

Bestuursadvies: Overnemen. Om ervoor te zorgen dat kunstvakdocenten wel de 

juiste pedagogische en didactische vaardigheden hebben, moeten ze wel ervaring 

hebben met voor de klas staan. Daarom is een gedeeltelijke vrijstelling logisch. 

PP11: Slordigheidsfoutje 
Indieners: Merel Buizer namens Commissie Onderwijs 

Hoofdstuk 10, Punt 63 

Huidige tekst: 

63. Kinderopvang gaat over de ontwikkeling van kinderen, niet over de mogelijkheid 

voor ouders om te werken. Daarom valt onderwijs wat ons betreft onder het ministerie 

van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap in plaats van het ministerie van Sociale Zaken. 

Vervangen door:  

63. Kinderopvang gaat over de ontwikkeling van kinderen, niet over de mogelijkheid 

voor ouders om te werken. Daarom valt onderwijs kinderopvang wat ons betreft onder 

het ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap in plaats van het ministerie van 

Sociale Zaken. 

Toelichting: 

Geen toelichting vereist, we denken dat dit verkeerd is neergezet. Er moet duidelijk 

kinderopvang staan. 
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Bestuursadvies: Overnemen. is een tekstuele aanpassing, die een slordigheidsfoutje 

verbetert, dus positief. 

PP12: Eenzijdige Wetenschap 
Indieners: Merel Buizer namens Commissie Onderwijs 

Geamendeerd: Fenna Bink 

Hoofdstuk 10, Punt 67 

Huidige tekst: 

67. Wetenschappelijk onderzoek is belangrijk. Daarom: 

a. Moet de publicatiedruk worden verminderd. Publicatiedruk is het gevoel dat je 

nadat je wetenschappelijk onderzoek hebt gedaan wel iets moet 

uitbrengen/publiceren, omdat je anders geen goed onderzoek zou hebben 

gedaan. Dit brengt veel werkdruk met zich mee onder hoogleraren. 

b. Hoeft onderzoek niet maatschappelijk belangrijk te zijn om betaald te worden 

door de overheid. 

c. Worden wetenschappelijke publicaties voor iedereen beschikbaar. 

d. Komen er meer hulpmiddelen beschikbaar voor uitwisseling van kennis binnen 

de wetenschap. Journalisten en wetenschappers mogen hiervan in ieder geval 

gebruik van maken. 

Vervangen en Toevoegen:  

67. Wetenschappelijk onderzoek is belangrijk. Daarom: 

a. Moet de publicatiedruk worden verminderd. Publicatiedruk gaat over de druk 

om zoveel mogelijk onderzoek te publiceren aangezien de kwaliteit van een 

onderzoeker daaran gemeten wordt. Dit brengt veel werkdruk met zich mee 

onder hoogleraren. 

(...) 

e. Wordt er aangemoedigd om wetenschappelijk onderzoek te publiceren 

onafhankelijk van het resultaat, tenzij dat ethisch niet verantwoord is. Dit is 

bedoeld om openheid van wetenschappelijk onderzoek te bevorderen. 

Toelichting (Aangepast): 

Binnen de wetenschap wordt een druk ervaren waarbij alleen interessante resultaten 

gepubliceerd worden. Dit zorgt ervoor dat een groot deel van de onderzoeken nooit 

algemene kennis worden en dus ontstaat er een scheef beeld over hoe iets in elkaar zit. 

Daarnaast zou het de wetenschap helpen om zoveel mogelijk te publiceren, zodat 

onderzoekers zich op nieuwe onderzoeken kunnen richten als er al veel bewijs is tegen 

een bepaald fenomeen. 

Bestuursadvies: Oordeel congres. 

PP13: Stop de Regeldrift! 
Indieners: Jimke Laarhuis namens Commissie Kunst, Cultuur en Media 

Geamendeerd door: Frank Lemmers 

Hoofdstuk 11, na Punt 22 

Nieuw Punt:  

23. Binnen de Omgevingswet komt er meer ruimte voor creatieve uitingen in de 

openbare ruimte. De Omgevingswet moet zorgen voor het beschermen van de kwaliteit 

van wonen, natuur en cultuur. Daarbij is er aandacht voor afwisseling. Hierdoor wordt de 

kwaliteit van de omgeving verbeterd. Niet-commerciële projecten hebben hierbij een 

extra belangrijke rol. 
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Toelichting: 

[Redactioneel: Bij het aannemen van dit voorstel worden de punten na het ingevoegde 

punt hernummerd. Eventuele verwijzingen naar deze artikelen worden bijgewerkt.] 

Door alle regeldrift is er geen ruimte meer voor creativiteit. De publieke ruimte moet van 

iedereen zijn, niet van niemand. Op dit moment zijn sommige omgevingsplannen heel 

erg specifiek, waardoor er geen ruimte is voor creativiteit. Door een specifiek 

bestemmingsplan kan het soms moeilijk zijn om echt in te spelen op de behoeftes in een 

wijk en organisch contact mogelijk te maken. 

Bestuursadvies: Overnemen. Goeie toevoeging die meer ruimte laat voor creatieve 

uitingen in openbare ruimte.   
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Het congres stemt over moties die (een) bepaald(e) orgaan/organen oproept om iets te 

zeggen of te doen. Het Landelijk Bestuur geeft bij elke motie een advies, met toelichting. 

De 3 opties zijn: 

• Overnemen. Het bestuur vindt het een goede motie. Het bestuur licht deze 

redenen toe. 

• Oordeel congres. Het bestuur heeft geen duidelijke voorkeur over de motie, en 

moedigt het congres aan om hierover in discussie te gaan. Om dit eerlijk te 

maken geeft het bestuur zowel argumenten voor als tegen.  

• Ontraden. Het bestuur heeft bezwaren tegen de motie en vindt het geen goede 

of nuttige oproep. Het bestuur licht deze redenen toe. 

Moties worden niet verdedigd op het congres, er is dus geen mondelinge toelichting. De 

dagvoorzitter leest de oproep of uitspraak en de toelichting van elke motie voor, waarna 

er ruimte is voor vragen. 

Ook mogen er amendementen worden ingediend. Dit zijn aanpassingen aan de motie. 

Als de originele motie-indiener een amendement overneemt is de motie aangepast en 

wordt de aangepaste motie verder behandeld. Als de motie-indiener een amendement 

niet overneemt wordt het amendement eerst besproken en over gestemd, voordat de 

motie verder wordt behandeld. 

Als verschillende moties of amendementen elkaar tegenspreken worden de 

verstrekkende/ingrijpende motie of amendement als eerst behandeld. Als die wordt 

aangenomen, vervallen de andere moties/amendementen.  

Over moties wordt gestemd door middel van groene briefjes en is er een gewone 

meerderheid nodig om aangenomen te worden. Hierover kan je meer lezen onder het 

kopje stemmingsprocedures. 

Motie 1: Groen Moet Je Doen, dus Benoem de Klimaatkampioen 
Indieners: Gijs Broere, Joshua Paans, Anne Wentink en Deniz Sözeri 

Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, constaterende dat: 

o Klimaatverandering een van de meest urgente kwesties van onze tijd is, waarbij 

actie en leiderschap van cruciaal belang zijn voor het behoud van onze planeet en 

haar bewoners, 

o Mensen die zich inzetten voor het klimaat vaak onderbelicht blijven, 

Overwegende dat:  

o Mensen die zich buitengewoon inzetten voor klimaatbescherming en het 

aanpakken van klimaatverandering erkenning en aanmoediging verdienen, 

o Het erkennen en belonen van inzet voor het klimaat anderen kan inspireren om 

ook actie te ondernemen, 

Roept het Landelijk Bestuur op: 

o Tot de instelling van een jaarlijkse traditie waarbij een Klimaatkampioen wordt 

benoemd, die wordt gekozen op basis van diens uitzonderlijke bijdragen aan het 

bevorderen van klimaatbewustzijn, het nemen van acties om de uitstoot van 

broeikasgassen te verminderen, en het bevorderen van duurzame praktijken op 

lokaal, nationaal of internationaal niveau. Deze klimaatkampioen heeft een 

onderbelicht verhaal en is bovendien geen DWARSer. 
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En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 

We hadden ooit de Politieke Sukkel van het jaar, die in 2018 nog naar toenmalig VVD-

fractievoorzitter Klaas Dijkhoff ging. Dat was vanwege zijn ongrondwettelijke voorstellen 

om misdaden in achterstandswijken zwaarder te bestraffen en demonstraties tijdens 

Sinterklaas te verbieden. Dit idee willen we terugbrengen, maar dan met een positieve 

lading. Andere politieke jongerenorganisaties hebben ook dit soort prijzen die zij 

uitreiken aan individuen die zich inzetten voor de waardes die zij nastreven, zoals de 

'Engel van het jaar' van PerspectieF (ChristenUnie), en de 'Liberaal van het jaar' van de 

JOVD (VVD). Hieruit kwam de inspiratie om deze motie in te dienen. 

Het is namelijk duidelijk dat het klimaatvraagstuk een van de meest urgente kwesties 

van onze tijd is. De wetenschap is duidelijk: klimaatverandering vormt een bedreiging 

voor onze planeet en haar bewoners, met verstrekkende gevolgen voor ecosystemen, 

economieën en gemeenschappen wereldwijd. Het is dan ook van cruciaal belang dat we 

actie ondernemen en leiderschap tonen om deze uitdaging aan te pakken. 

Helaas blijven individuen die zich inzetten voor het klimaat vaak onderbelicht. Deze 

motie roept op tot het instellen van een jaarlijkse traditie waarbij een "Klimaatkampioen" 

wordt benoemd, die wordt gekozen op basis van diens uitzonderlijke bijdragen aan het 

bevorderen van klimaatbewustzijn en het nemen van concrete acties om de uitstoot van 

broeikasgassen te verminderen. 

Het benoemen van een Klimaatkampioen is niet alleen een blijk van erkenning en 

aanmoediging voor degenen die zich buitengewoon inzetten voor het klimaat, maar het 

kan ook anderen inspireren om zelf actie te ondernemen. Door het publiekelijk belonen 

van klimaatleiderschap hopen we een cultuur van betrokkenheid en verantwoordelijkheid 

te stimuleren, waarbij iedereen wordt aangemoedigd om bij te dragen aan een duurzame 

toekomst voor onze planeet. 

Bestuursadvies: Overnemen. DWARS kende in het verleden al prijzen die uitgereikt 

werden aan bekende figuren, een traditie die een beetje is weggevallen de afgelopen 

jaren. Dat terwijl het een leuke toevoeging is op het politieke jaar, waardoor het 

terugbrengen een idee is dat gesteund wordt door het bestuur. 

Motie 2: DWARS Tegen Fusie 
Indieners: Dees de Jong, Aislinn Hughes, Merel Buizer, Stein Jonker, Jona Berkers en 

Fenna Bink 

Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, constaterende dat: 

o De Partij van de Arbeid en GroenLinks op 20 april een motie hebben aangenomen 

die oproept tot een intensievere samenwerking tussen de partijen. 

o Er nog een stemming in 2026 zal komen over of de partijen gaan fuseren, een 

nieuwe partij gaan oprichten of dat zij blijven bestaan als onafhankelijke partijen. 

o De Partij van de Arbeid zich vaak niet in lijn met de linkse, progressieve en 

groene idealen van GroenLinks gedraagt. 

Overwegende dat:  

o Een fusie tussen de Partij van de Arbeid en GroenLinks op deze termijn het linkse, 

progressieve en groene gedachtegoed van GroenLinks in Nederland schaadt. 

Roept het Landelijk Bestuur op: 

o Zich uit te spreken tegen een fusie en zich sterk te maken voor het behoud van 

GroenLinks als onafhankelijke politieke partij. 
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En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 

De indieners van deze motie vinden dat de linkse, progressieve en groene idealen waar 

GroenLinks voor staat niet veilig zijn in een fusie partij met een PvdA die zich hard heeft 

gemaakt voor de inhumane migratiedeal met Turkije, die in de Senaat voor het 

handelsverdrag CETA hebben gestemd en die zich in provinciale staten door Nederland 

opstelt tegen het plaatsen van windmolens. Als DWARS moeten wij ons juist sterk 

maken voor deze idealen. Deze motie roept het bestuur op om deze idealen te 

beschermen door zich uit te spreken tegen een fusie en zich binnen GroenLinks sterk te 

maken voor het behoud van een onafhankelijk GroenLinks. 

Bestuursadvies: Ontraden. Het huidige standpunt van DWARS ten opzichte van min of 

meer alle aspecten van samenwerking tussen GroenLinks en de PvdA is bepaald in een 

ledenraadpleging gehouden in bestuursjaar 2022/2023. In die raadpleging was een 

meerderheid van de leden positief over de fusie. Sinds die raadpleging hebben we de 

linkse samenwerking meer in de praktijk gezien en het bestuur heeft gemerkt dat het 

onderwerp erg leeft onder leden. Vandaar dat het bestuur in principe positief staat om 

opnieuw in de vereniging het gesprek aangaan over dit onderwerp, maar een motie op 

het congres is in de mening van het bestuur de verkeerde vorm. 

Op een congres zijn gemiddeld zo’n 110 leden aanwezig terwijl de raadpleging uit 2023 

is ingevuld door 635 leden, bijna zes keer zoveel. Het standpunt van DWARS tegenover 

fusie is een standpunt dat ook gaat over het voorbestaan van de vereniging, een 

gefuseerde partij kan namelijk maar 1 PJO hebben. Als dit standpunt dus heroverwogen 

wordt, moet elk lid hierover mee kunnen stemmen. Alleen al in het werven van 

dagpresidia of een stemtelcommissie hoort het bestuur vaak dat mensen er gewoon niet 

bij kunnen zijn op een congres: soms heeft iemand een weekend weg gepland ver van 

tevoren, een belangrijk tentamen of deadline in de week erna of verplichtingen vanuit 

een baan. Door dit zo via een motie te behandelen op het congres, ontneem je iedereen 

die niet op het congres kan zijn het recht om hierover mee te praten, terwijl dit 

onderwerp zo belangrijk is voor DWARS als vereniging. Daarbij zijn er zoals eerder 

gezegd gemiddeld een stuk minder mensen op het congres dan zijn meegenomen in de 

online raadpleging, waardoor het ook simpelweg minder representatief is voor de hele 

vereniging. 

Zoals eerder gezegd is het bestuur dus wel voor een nieuw ledeninspraak traject over dit 

onderwerp, die eindigt met een online raadpleging. In dit traject kan er sowieso ook 

meer ruimte zijn voor inhoudelijke discussie over meerdere aspecten van linkse 

samenwerking, bijvoorbeeld door middel van discussieavonden waarbij een bestuur ook 

bestuurs-en-fractieleden van GroenLinks kan uitnodigen. Het bestuur heeft deze optie 

ook voorgelegd een de indieners met het advies om een motie in te dienen die opriep 

voor een nieuw traject, waarbij er ook gezegd is dat de indieners mee mochten helpen 

bij het vormgeven van dit traject, maar de indieners hebben besloten de motie aan te 

houden.  

Het bestuur blijft van mening dat dit onderwerp via motie op een congres behandelen te 

weinig ruimte geeft voor inhoudelijke discussie over de vele aspecten en overwegingen 

die meespelen in linkse samenwerking, het simpelweg minder vertegenwoordigend is 

dan een grote online raadpleging zoals een jaar geleden gehouden is en het tot slot 

mensen die toevallig niet op dit congres kunnen komen het recht ontneemt om hierover 

te kunnen stemmen. Vandaar dat het bestuur deze motie ontraadt. 

Motie 3: Bijzonder Belangrijk B1 
Indieners: Anne Wentink, Deniz Sözeri, Gijs Broere en Joshua Paans 
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Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, merkt op dat: 

o DWARS als doel heeft om voor iedereen open te staan 

o De website van DWARS veel documenten heeft die niet in B1-taalgebruik zijn 

geschreven 

o Er geen vast beleid is voor het schrijven van teksten in B1 

Weet dat:  

o Elk lid alle teksten van DWARS zou moeten kunnen begrijpen 

o Niet elk beleidsstuk in B1-taalgebruik kan worden geschreven 

o Het toevoegen van een bijsluiter met uitleg wel kan helpen voor de 

toegankelijkheid 

Vraagt het Landelijk Bestuur van DWARS: 

o Om een beleidsstuk op te stellen waarin de regels voor toegankelijk taalgebruik 

staan uitgelegd. 

En gaat verder met het congres. 

Toelichting: 

We zeggen al jaren dat iedereen bij DWARS mee moet kunnen doen. Toch zijn veel 

teksten heel technisch en moeilijk te begrijpen. B1-taalgebruik is basis Nederlands en 

daarom voor de meeste mensen te begrijpen. Wij weten dat het niet voor alle 

documenten mogelijk is om ze in B1 te schrijven. Zo zijn er woorden die geen B1-versie 

hebben omdat ze bijvoorbeeld vaktaal zijn. In dit geval kan het toevoegen van 

woordenlijsten wel helpen om deze woorden te snappen. Door het landelijk bestuur te 

vragen om een beleidsstuk te schrijven over dit onderwerp kan er opnieuw gekeken 

worden naar dit thema. Zo hopen we DWARS weer een stukje inclusiever te maken :) 

Bestuursadvies: Overnemen. Vaak is het nog onduidelijk wat nou precies de regels en 

verwachtingen zijn rondom B1 taalgebruik. Een beleidsstuk kan hier een goed handvat 

bieden, waardoor iedereen binnen de vereniging hier actiever en beter mee bezig kan 

zijn. Zo kan er inderdaad weer een stapje gemaakt worden qua inclusiviteit en 

toegankelijkheid, dus is het bestuur positief over dit idee! 

Motie 4: Passend Politiek Programma 
Indieners: Anne Wentink, Deniz Sözeri, Gijs Broere en Joshua Paans 

Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, merkt op dat: 

o DWARS als doel heeft om voor iedereen open te staan 

o Het nieuwe politiek programma veel woorden gebruikt die niet in B1-taalgebruik 

geschreven zijn 

o Niet al deze worden nu zijn uitgelegd in de woordenlijsten 

Weet dat:  

o Elk lid alle teksten van DWARS zou moeten kunnen begrijpen 

o Niet elk woord in B1-taalgebruik kan worden geschreven 

o Het toevoegen van een woordenlijst wel kan helpen voor de toegankelijkheid 

Vraagt het Landelijk Bestuur van DWARS: 

o Om alle woordenlijsten in het politiek programma te controleren en te zorgen dat 

deze compleet zijn. 

En gaat verder met het congres. 

Toelichting: 

In ons politiek programma staat dat wij ons inzetten voor een inclusieve wereld. Toch is 

ons eigen politiek programma helaas niet voor iedereen te begrijpen. B1-taalgebruik is 

basis Nederlands en daarom voor de meeste mensen te begrijpen. Wij weten dat het niet 

voor alle woorden mogelijk is om ze in B1 te schrijven. Zo zijn er woorden die geen B1 
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versie hebben omdat ze bijvoorbeeld vaktaal zijn. Deze woorden moeten worden 

toegevoegd aan de woordenlijsten na elk hoofdstuk. In de woordenlijsten staan nu niet 

alle woorden die niet B1 zijn. Zie bijvoorbeeld ‘pacifisme’ op pagina 92. We vragen het 

landelijk bestuur om het politiek programma te controleren en de woordenlijsten 

compleet te maken. Om de druk niet te veel bij het landelijk bestuur te leggen, zouden 

inhoudelijke commissies en politiek adviseurs hierbij ook kunnen helpen. Zo kunnen we 

onze standpunten met zoveel mogelijk mensen delen. 

Bestuursadvies: Ontraden. Het bestuur wil voorop laten staan dat het voor 

toegankelijk taalgebruik staat. Toch ontraden we deze motie.  

In de discussie over de werkdruk is het vaak gegaan over wat nou precies taken zijn die 

bij het bestuur horen en wat de vereniging kan oppakken. Voor het bestuur is dit 

voorstel iets wat echt in die tweede categorie hoort: Het Politiek Programma is een 

verenigingsdocument die aangepast kan worden door alle leden, het is niet iets wat 

alleen bij het bestuur ligt. Daarbij is het een document van meer dan 100 pagina’s, geen 

enkel bestuurslid heeft de tijd om zo’n groot document na te lezen en goed te checken. 

De indieners proberen dit op te vangen door in de toelichting te noemen dat Politiek 

Adviseurs en Inhoudelijke commissies hierbij kunnen helpen, maar de ervaring leert 

helaas toch dat als het bestuur officieel eindverantwoordelijke is leden toch vooral naar 

het bestuur kijken om het toch maar te doen. In plaats daarvan zou het bestuur graag 

elk lid aansporen om bijvoorbeeld een werkgroep te starten die hiermee aan de slag 

gaat, waarna een volgend bestuur ongetwijfeld met alle liefde een uitgebreidere 

woordenlijst die uit een werkgroep kan komen zou overnemen. 

Motie 5: Efficiëntere Verkiezing Politiek Adviseurs 
Indieners: Joshua Paans, Gijs Broere, Anne Wentink en Deniz Sözeri; Jeppe Bandringa, 

Wessel Fonck en Frank Lemmers 

Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, constaterende dat: 

o Er nu twee keer een Politiek Adviseurs verkiezing is gehouden, 

o Er voor 11 thema’s aparte verkiezingen worden gehouden, 

o Dit op beide congressen een groot deel van de agenda innam, 

o Er minstens 11x110 A6-formaat stembriefjes nodig zijn voor deze verkiezingen, 

Overwegende dat:  

o Er op congressen vaak tijdsnood is, 

o Het belangrijk is dat er zoveel mogelijk op een congres besproken en 

bediscussieerd kan worden, 

o Politiek Adviseurs een belangrijke rol spelen binnen DWARS, 

o Verkiezingen zorgvuldig en efficiënt moeten verlopen, en dit bij de PA-

verkiezingen moeilijker vast te houden is, 

o Activiteiten zo duurzaam mogelijk organiseren belangrijk is, en onnodig 

papierverbruik zowel niet-duurzaam als onnodig duur is, 

Roept het Landelijk Bestuur en de Congrescommissie op: 

o Om vanaf het volgende wintercongres andere stembriefjes te gebruiken om de 

verkiezing sneller te laten verlopen, door op 1 biljet alle verkiezingen in een keer 

plaats te laten vinden. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 

Politiek Adviseurs zijn een belangrijke functie binnen de vereniging, maar de 

verkiezingen nemen te veel tijd in beslag, kosten te veel papier, en brengen onnodig 

werk en chaos in de verkiezing en bij de Stemtelcommissie. Deze motie roept op tot een 

simpelere, snellere, goedkopere en duurzamere verkiezing voor iedereen. Het voorstel 
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van de indieners is 1 briefje waarop het stemmend lid alle kandidaten en thema’s in 

tabelvorm ziet, waarbij het mogelijk is om in een keer voor elk thema te stemmen. 

Bijgevoegde afbeelding is een ruwe schets van wat de indieners voorstellen. Qua tijd 

scheelt het in de congreszaal 10 keer briefjes uitdelen en ophalen, en scheelt het voor de 

Stemtelcommissie 10 keer stemmen tellen. Qua papier (en inkt) kan dit honderden A4-

vellen schelen. Dit had in theorie niet via een motie gehoeven, maar gezien het gaat om 

een verkiezing op het congres vonden de indieners het belangrijk dit alsnog te doen. 

 

Bestuursadvies: Overnemen. Iedereen die aanwezig is geweest bij een congres 

waarbij Politiek Adviseurs verkozen zijn heeft ongetwijfeld gemerkt dat het nogal een 

uitdaging is, mede door de vele briefjes. Zoals de indieners zelf noemen is dit bovendien 

ook nog een niet bepaald duurzame optie. Vandaar dat het bestuur het een goed idee 

vindt om met het voorgestelde briefje te werken. 

Motie 6: Laat afdelingen zelf kiezen hoe ze samenwerken met de 

JS (Baas in eigen Afdeling) 
Indiener: Ilse Martens; Benide Bolumba, Hendrik Boven, Pieter Kranenborg en Daniël 

Rijfkogel namens DWARS Groningen; Frederiek de Bruine, Rick Ploeg, Bert Bremer, 

Gosse Kamminga, Sophie Nuberg 
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Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, constaterende dat: 

o GroenLinks-PvdA een gezamenlijke lijst heeft bij de Europese verkiezingen van 

2024 

o DWARS en JS landelijk geen gezamenlijke campagne hadden 

o DWARS landelijk een campagneboek heeft opgesteld waar de afdelingen zich aan 

moesten houden 

o De richtlijn stelt dat alleen GroenLinks kandidaten gepromoot mogen worden 

o Die richtlijn ook stelt dat er bij campagneactiviteiten niet alleen een PvdA 

kandidaat als spreker mogen hebben 

o Er geen gedeelde huisstijl was om samen met de JS te gebruiken voor de 

Europese verkiezingen 

Overwegende dat:  

o Meer stemmen op PvdA kandidaten zijn ook meer stemmen op de gezamenlijke 

lijst, ofwel, meer stemmen zijn meer stemmen 

o Het ingewikkeld is om een gezamenlijke campagne met de JS vorm te geven die 

gelijkwaardig voelt wanneer wij geen PvdA kandidaten mogen promoten en het 

promotiemateriaal in onze huisstijl moet 

o Als de samenwerking met de JS goed loopt, heb je als afdeling meer actieve 

leden om campagne mee te voeren 

o Het zonde is om niet samen te werken tijdens de campagne als dit goed werkt 

voor een afdeling 

o Het niet voor iedere afdeling mogelijk is om een goede samenwerking met de JS 

aan te gaan 

Roept het Landelijk Bestuur op om: 

o Afdelingsbesturen vrij te laten zelf te kiezen hoe en of ze campagnes met de JS 

aangaan, zeker als er een gezamenlijke campagne is van GL-PvdA 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 

Komt op het congres. 

Bestuursadvies: Ontraden. Het bestuur houdt graag rekening met afdelingen als het 

over campagne gaat, maar bij landelijke en Europese verkiezingen blijft het landelijk 

bestuur wel eindverantwoordelijke. In deze motie is het mogelijk om zonder 

gezamenlijke landelijke campagne, wel samen te werken op lokaal niveau, ook als er 

geen gedeelde lijsten zijn. Dat is volgens het bestuur niet wenselijk, omdat we wel 

degelijk nog steeds twee losse verenigingen zijn.   

In de moties van de DWARS-JS samenwerkingscommissie wordt opgeroepen om altijd de 

samenwerking op te zoeken met de JS en daarbij rekening te houden met de flexibiliteit 

voor afdelingen. Wij denken dat hiermee hetzelfde doel bereikt wordt als in deze motie. 

Denk aan gezamenlijk campagnebeeld, gezamenlijk drukwerk en het promoten van 

elkaars kandidaten.  

Echter, in plaats van het oproepen tot meer gezamenlijke campagnes, richt deze motie 

zich specifiek op het door afdelingen kunnen afwijken van de landelijke lijn. Op welke 

manier afdelingen dan kunnen afwijken, wordt in deze motie volgens het bestuur niet 

duidelijk afgebakend. Bijvoorbeeld: volgens de motie zou het mogelijk zijn dat er tijdens 

een campagne door DWARS afdelingen voornamelijk of zelfs alleen maar PvdA/JS 

kandidaten worden gepromoot. Deze motie sluit daarnaast ook niet uit dat er een eigen 

campagneboodschap en drukwerk moeten kunnen worden ontworpen, waarbij er 

mogelijk van de op dat moment geldende huisstijlregels moet kunnen worden 

afgeweken.  
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Het bieden van mogelijkheden zoals hierboven benoemd vinden wij, zeker in het geval 

van landelijke en Europese campagnes, echt aan landelijke besturen. Immers zijn zij 

uiteindelijk eindverantwoordelijk voor het tot stand brengen van een goede balans 

tussen DWARS en de JS in campagneperiode, maar ook voor het effectief uitdragen van 

een campagneboodschap die aansluit op de politieke context, het meest breed gedragen 

gevoel binnen de vereniging en de doelstelling van de campagne van dat moment. 

Motie 7: Maak een optionele DWARS-JS huisstijl 
Indiener: Ilse Martens; Benide Bolumba, Hendrik Boven, Pieter Kranenborg en Daniël 

Rijfkogel namens DWARS Groningen; Frederiek de Bruine, Rick Ploeg, Bert Bremer, 

Gosse Kamminga, Sophie Nuberg 

Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, constaterende dat: 

o GroenLinks-PvdA een gezamenlijke lijst heeft bij de Europese verkiezingen van 

2024 

o DWARS en JS landelijk geen gezamenlijke campagne hadden 

o Er geen gedeelde huisstijl was om samen met de JS te gebruiken voor de 

Europese verkiezingen 

Overwegende dat:  

o Afdelingen de vrijheid hebben om samen met de JS campagne te voeren 

o Daarbij gezamenlijke activiteiten worden georganiseerd 

o Zonder een gezamenlijke huisstijl tussen DWARS en JS elke activiteit apart 

gepromoot moet worden 

o Dit onnodig extra tijd kost en posts op Instagram meer mensen bereiken als je ze 

op beide accounts kan promoten 

Roept het Landelijk Bestuur op om: 

o Te onderzoeken of er een huisstijl ontwikkeld kan worden die we kunnen 

gebruiken als we samenwerken, naast de huidige huisstijl. Net als er nu een GL 

en GL-PvdA huisstijl bestaat. 

o Als dit mogelijk is, een nieuwe huisstijl te ontwikkelen die gebruikt kan worden 

door zowel DWARS als de JS.  

En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 

Komt op het congres. 

Bestuursadvies: Oordeel Congres. De kans dat GroenLinks en de PvdA opeens 

stoppen met samenwerken is vrij klein, wat betekent dat ook DWARS en de JS nog wel 

even kunnen samenwerken. Het bestuur ziet daardoor de toegevoegde waarde van een 

“extra” huisstijl, maar wil wel de kanttekening plaatsen dat de kosten die hierbij komen, 

de wensen van de JS en de verhouding tot de huidige huisstijl nogal een struikelblok 

kunnen zijn. Onderzoeken wat de kansen zijn kan dan echter geen kwaad, als het 

congres daar behoefte aan heeft. 

Motie 8: Laat alle afdelingen vrij, en de huisstijl voor gezamenlijke 

statements *soms* vallen 
Indiener: Ilse Martens; Benide Bolumba, Hendrik Boven, Pieter Kranenborg en Daniël 

Rijfkogel namens DWARS Groningen; Frederiek de Bruine, Rick Ploeg, Bert Bremer, 

Gosse Kamminga, Sophie Nuberg 

Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, constaterende dat: 

o Er een huisstijlhandboek is waar alle afdelingen zich aan moeten houden 

o DWARS landelijk dit jaar een gezamenlijk statement heeft gemaakt dat niet in de 

huisstijl was 
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Overwegende dat:  

o Een huisstijl belangrijk is voor consistentie en de uitstraling van DWARS, 

o DWARS soms gezamenlijke statements met meerdere PJO’s en/of organisaties wil 

maken 

o Het wenselijk is dat DWARS gezamenlijke statements kan maken 

o Er op dit moment geen vrijheid is voor afdelingen om van de huisstijl af te wijken 

in het geval van een gezamenlijk bericht 

Roept het Landelijk Bestuur op om: 

o Te onderzoeken in hoeverre afdelingen de vrijheid kunnen krijgen om in het geval 

van een gezamenlijk politiek statement af te wijken van de huisstijl, voor 

gezamenlijke post met verschillende PJO’s 

o De mogelijke vrijheid ook te gunnen aan afdelingen  

En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 

Komt op het congres. 

Bestuursadvies: Oordeel Congres. Net zoals bij  motie 7, snapt het bestuur dat het 

soms handig kan zijn voor afdelingen om af te wijken voor de huisstijl voor grote 

statements. Opnieuw moet hier dan dus wel onderzocht worden wat de ruimte is, maar 

dat kan nooit kwaad. Wel wil het bestuur meegeven dat een huisstijl voor een goede 

gedeelde uitstraling zorgt, maar als het de wens van het congres is dat er meer ruimte 

komt kan daarnaar worden gekeken. 

Motie 9: DWARS is een cultuur van het leven, laat de wereld dat 

ook weten 
Indiener: Gosse Kamminga, Benide Bolumba, Frederiek de Bruine, Hendrik Boven, 

Pieter Kranenborg, Daniël Rijfkogel, Bert Bremer 

Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, constaterende dat: 

o Er binnen de Verenigde Naties speciale rapporteurs worden ingesteld als 

deskundigen die onderzoek uitvoeren en verslag doen naar thema’s of gebieden 

o De speciale rapporteur voor de Palestijnse gebieden niet alleen apartheid 

constateert, maar ook vermoedt dat de Israëlische staat genocide pleegt, 

o Naast deze beschuldiging vele andere deskundigen onderstrepen dat de 

Israëlische staat een systematische poging doet tot het uitroeien van de 

Palestijnse bevolking. 

Overwegende dat:  

o De reactie vanuit de GroenLinks-PVDA fractie hierop niet daadkrachtig is en aan 

urgentie ontbreekt 

o Om echte verandering te creëren daadkracht nodig is 

o Frans Timmermans een aantal harde uitspraken zoals “cultuur van de dood” nog 

niet heeft teruggenomen 

o Er weinig bereidheid lijkt bij Frans Timmermans om die woorden terug te nemen 

o De indiener(s) van mening zijn dat het goed is dat er vanuit DWARS al veel 

(interne) kritiek is geleverd op de partijlijn 

Roept het Landelijk Bestuur op om: 

o De bestaande koers door te zetten 

o Er bij Frans Timmermans op aan te dringen dat hij zijn woorden van “cultuur van 

de dood” terugneemt. 

o Actief openlijke kritiek te geven op de partijlijn gezien de urgentie om de partijlijn 

bij te corrigeren (naar de mening van DWARS) 
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En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 

We zijn blij dat DWARS zich kritisch uit richting GroenLinks en dat is ook zeker nodig. 

Want de uitspraken van Frans Timmermans zakken echt door een morele ondergrens en 

passen niet bij de Linkse en Pro-Palestina lijn die wij als DWARS aan willen hangen. 

Daarom vragen wij het bestuur om erop aan te dringen bij Frans Timmermans dat hij die 

woorden publiekelijk terugneemt. 

Bestuursadvies: Ontraden. Wij ontraden deze motie, hoewel wij de frustratie van de 

indieners heel erg begrijpen en ook voelen.  

Allereerst hebben wij, zoals in de motie al is aangegeven, hier al meerdere keren intern 

iets over gezegd, en hebben ook DWARS-leden dit gedaan tijdens een gesprek met Kati 

Piri. Dit heeft tot nu geen enkele invloed gehad. Wij hebben uiteindelijk de afweging 

gemaakt dat alleen maar vastzitten op deze uitspraak onze invloed binnen de fractie 

sterk zal verminderen, vooral omdat dit een uitspraak is van ondertussen zeven 

maanden geleden en er inmiddels veel grotere problemen zijn over dit onderwerp die we 

moeten aankaarten. Ook lijkt het ons nu veel effectiever te lobbyen op onderwerpen die 

nu veel relevanter zijn, zoals het eindelijk benoemen dat Israël een apartheidstaat is, of 

het erkennen van de genocide.   

Over het laatste verzoek willen we graag zeggen dat we over de algemene lijn elke keer 

stapjes hebben bereikt omdat we het juist intern aankaarten. We hebben daarmee de 

som gemaakt dat we intern meer bereiken dan door het via de buitenwereld te doen. 

Maar we blijven deze uitspraak veroordelen en blijven ons er intern tegen uitspreken. 

We willen als laatst toevoegen dat we het jammer vinden dat er in het voorstadium van 

deze motie geen enkel overleg is geweest, over onze inzet omdat wij de gedachte achter 

de motie zeker wel steunen. 

Tot slot willen wij nog meegeven dat als er vragen zijn over wat wij inbrengen in de 

fractie, bijvoorbeeld over dit onderwerp, het bestuur altijd bereikbaar is via mail. 

Motie 11: Brede Linkse Samenwerking 
Indiener: Lara Verdam, Benide Bolumba 

Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, constaterende dat: 

o De partijdemocratie binnen GroenLinks verslechterd is sinds het hebben van een 

gezamenlijke kieslijst met de PvdA bij de Eerste Kamerverkiezingen van 2023, 

o De groei van GroenLinks-PvdA bij de afgelopen Tweede Kamerverkiezingen 

kleiner was dan het totale verlies van linkse/ progressieve partijen bij elkaar, 

o Er op het GL-PvdA congres van 20 april een motie is aangenomen die een 

routekaart uitzet over de samenwerking tot het punt van besluit over een fusie, 

o Andere linkse partijen hierbij vergeten worden, 

Overwegende dat:  

o GroenLinks het klimaat op de eerste plek hoort te zetten, iets wat in de 

samenwerking naar de achtergrond is gevallen, 

o Er andere linkse partijen zijn die op dit onderwerp beter aansluiten bij ons 

radicale DWARSe geluid, net zoals bij andere thema’s als de aanhoudende 

genocide in Gaza, de opvangcrisis en humaan migratiebeleid, 

o GroenLinks als taak heeft stevige oppositie te voeren tegen radicaal- en 

extreemrechts en hierin faalt, 

Roept het Landelijk Bestuur op om: 

o Binnen DWARS ruimte te bieden voor debat over brede linkse samenwerking en 

hierover een nieuwe ledenraadpleging te houden, 
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o Tot die tijd GroenLinks aan te sporen om ook hun blik te richten op samenwerking 

met partijen zoals Partij voor de Dieren, BIJ1 en de Groenen. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 

Vorig jaar is er een ledenraadpleging gehouden over de samenwerking tussen GL en 

PvdA. Sindsdien hebben we twee verkiezingen gehad en is er veel veranderd. We zijn 

persoonlijk ontevreden over hoe snel en onvoorzichtig deze samenwerking is verlopen en 

ik merk dat een aanzienlijke groep DWARSers deze mening deelt. Daarnaast hebben we 

het gevoel dat de samenwerking andere linkse partijen en geluiden in de steek laat. 

Bestuursadvies: Ontraden. Brede linkse samenwerking is iets waar DWARS al op 

aanspoort, zowel binnen GroenLinks als in contact met andere PJOs. Zodra er een 

statement gemaakt wordt die we gezamenlijk willen doen, benaderen we alle andere 

linkse en progressieve PJOs. Het feit is echter zo dat GroenLinks-PvdA op het moment in 

een traject zitten waar een routekaart wel voor nodig is, terwijl dat met andere linkse 

partijen niet zo is. Het is daarbij ook belangrijker om mee te nemen dat die partijen daar 

niet per se behoefte aan hebben, maar zoals eerder gezegd wij als DWARS uiteraard 

altijd aandringen op een zo breed mogelijke groep aan partijen te benaderen die achter 

onze idealen staan.  

In de ledenraadpleging van mei vorig jaar was er ook een vraag over verdere linkse 

samenwerking. Het bestuur heeft niet het idee dat deze meningen erg verandert zijn 

sindsdien en ziet daarom niet het nut in van een nieuwe ledenraadpleging die zou gaan 

over 1 enkele vraag. Omdat het bestuur de tweede oproep toch al uitvoert en het nut 

niet inziet van de eerste oproep, ontraadt het bestuur daarom deze motie. 

Actuele Motie 1: Op Onze Money 
Indiener: JS-DWARS Samenwerkingscommissie, Emma de Klein, Merlijn de Bruin, 

Pepijn van Leeuwen, Stein Jonker en Wessel Fonck. 

Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, constaterende dat: 

o Er onderzoek is gedaan om de wenselijkheid van samenwerking tussen DWARS 

en JS in kaart te brengen. 

o De meeste invullers van de enquête hebben geantwoord dat ze financiële lasten 

van gezamenlijke activiteiten liever eerlijk willen verdelen. 

Overwegende dat:  

o Leden en Afdelingen hun mening hebben gegeven over de financiële 

samenwerking tussen DWARS en de JS in te toekomst 

o De meeste invullers van de enquête het met elkaar eens zijn over samenwerking 

op het gebied van financiën. 

o Afdelingsbestuurders hebben aangegeven flexibiliteit op het gebied van financiële 

samenwerking te waarderen. 

Roept het Landelijk Bestuur op om: 

o Samen met het bestuur van de Jonge Socialisten afspraken en richtlijnen op te 

stellen voor de financiële samenwerking. 

o Hierbij rekening te houden met het verschil in financiële middelen tussen de 

verenigingen. 

o Hierbij specifiek aandacht te besteden aan de afdelingen van zowel DWARS als de 

Jonge Socialisten. 
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En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 

De DWARS-JS samenwerking heeft recentelijk onderzoek gedaan naar de wenselijkheid 

van samenwerking tussen DWARS en de Jonge Socialisten. Deze motie is opgesteld aan 

de hand van de onderzoeksresultaten. DWARSe leden en dubbelleden hebben een 

enquête ingevuld waarin zij hun mening konden geven over het onderwerp.  

De meerderheid (64%) heeft naar budget van de verenigingen geantwoord op de vraag: 

“Hoe moeten de kosten worden verdeeld bij gezamenlijke uitgaven?” 

De motie is dus gebaseerd op de resultaten van het onderzoek, waarin de DWARSe 

mening duidelijk naar voren is gekomen. De mening van de JS is ook belangrijk, maar 

deze is helaas nog onbekend. We hopen dat het onderzoek hierover zo snel mogelijk 

rondkomt. De motie geldt dan ook alleen voor DWARS. De motie blijft belangrijk, omdat 

het DWARSers de mogelijkheid geeft om te stemmen over wat zij belangrijk vinden. 

Daarom dienen we deze motie in. 

Bestuursadvies: Oordeel Congres. Het vorige congres heeft de 

samenwerkingscommissie ingestemd om met dit onderwerp aan de slag te gaan, op 

basis van de meningen van leden. Het Landelijk Bestuur geeft daarom geen advies. De 

kanttekening hier is dat er twee leden van het Landelijk Bestuur in de 

Samenwerkingscommissie hebben plaatsgenomen.  

Actuele Motie 2: Op de A12 Staan Doe je Samen 
Indieners: DWARS-JS Samenwerkingscommissie, Emma de Klein, Merlijn de Bruin, 

Pepijn van Leeuwen, Stein Jonker en Wessel Fonck. 

Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, constaterende dat: 

o Er onderzoek is gedaan om de wenselijkheid van samenwerking tussen DWARS 

en JS te onderzoeken. 

o De meeste invullers van de enquête hebben geantwoord dat ze samen met de JS 

campagne willen voeren op specifieke thema’s. 

o De meeste invullers van de enquête hebben geantwoord dat ze samen met de JS 

campagne willen voeren voor commentaar op de actualiteit binnen de 

moederpartijen. 

Overwegende dat:  

o Leden en Afdelingen hun mening hebben gegeven over hoe wenselijk zij 

samenwerking op het gebied van campagne vinden. 

o De meeste invullers van de enquête het met elkaar eens zijn over samenwerking 

op het gebied van campagne. 

o Het Landelijk Bestuur zelf kan beslissen over de precieze invulling van een 

gezamenlijke campagne. 

Roept het Landelijk Bestuur op om: 

o Gezamenlijk campagne te voeren op specifieke thema’s. 

o Gezamenlijk campagne te voeren voor commentaar op de actualiteit binnen de 

moederpartijen. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 

De DWARS-JS samenwerking heeft recentelijk onderzoek gedaan naar de wenselijkheid 

van samenwerking tussen DWARS en de Jonge Socialisten. Deze motie is opgesteld aan 

de hand van de onderzoeksresultaten. DWARSe leden en dubbelleden hebben een 

enquête ingevuld waarin zij hun mening konden geven over het onderwerp. 
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De meerderheid (72%) heeft positief geantwoord op de vraag: “In hoeverre ben je het 

ermee eens dat de JS en DWARS gezamenlijke campagnes organiseren voor 

commentaar op de actualiteit binnen de moederpartijen?” 

De meerderheid (83%) heeft positief geantwoord op de vraag: “In hoeverre ben je het 

ermee eens dat de JS en DWARS gezamenlijke campagnes organiseren om aandacht te 

vragen voor een specifiek onderwerp?” 

De motie is dus gebaseerd op de resultaten van het onderzoek, waarin de DWARSe 

mening duidelijk naar voren is gekomen. De mening van de JS is ook belangrijk, maar 

deze is helaas nog onbekend. We hopen dat het onderzoek hierover zo snel mogelijk 

rond komt. De motie geldt dan ook alleen voor DWARS. De motie blijft belangrijk, omdat 

het DWARSers de mogelijkheid geeft om te stemmen over wat zij belangrijk vinden. 

Daarom dienen we deze motie in. 

Bestuursadvies: Oordeel Congres. Het vorige congres heeft de 

samenwerkingscommissie ingestemd om met dit onderwerp aan de slag te gaan, op 

basis van de meningen van leden. Het Landelijk Bestuur geeft daarom geen advies. De 

kanttekening hier is dat er twee leden van het Landelijk Bestuur in de 

Samenwerkingscommissie hebben plaatsgenomen.  

Actuele Motie 3: Samen Europapa 
Indieners: DWARS-JS Samenwerkingscommissie, Emma de Klein, Merlijn de Bruin, 

Pepijn van Leeuwen, Stein Jonker en Wessel Fonck. 

Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, constaterende dat: 

o Er onderzoek is gedaan om de wenselijkheid van samenwerking tussen DWARS 

en JS te onderzoeken. 

o De meeste invullers van de enquête hebben geantwoord dat ze samen met de JS 

campagne willen voeren in het geval van een gedeelde EU kandidatenlijst. 

Overwegende dat:  

o leden en Afdelingen hun mening hebben gegeven over hoe wenselijk zij 

samenwerking op het gebied van campagne vinden. 

o de meeste invullers van de enquête het met elkaar eens zijn over samenwerking 

op het gebied van campagne. 

o het Landelijk Bestuur zelf kan beslissen over de precieze invulling van een 

gezamenlijke campagne. 

Roept het Landelijk Bestuur op om: 

o Gezamenlijke campagne met de Jonge Socialisten te voeren in het geval van een 

gezamenlijke Europese kandidatenlijst van GroenLinks met de PvdA, waarbij de 

partijen in één fractie plaatst nemen. 

o Hierbij gezamenlijk jonge kandidaten te promoten 

o Rekening te houden met de wensen van afdelingen over flexibiliteit bij het 

opstellen van gezamenlijke campagnerichtlijnen. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 

De DWARS-JS samenwerking heeft recentelijk onderzoek gedaan naar de wenselijkheid 

van samenwerking tussen DWARS en de Jonge Socialisten. Deze motie is opgesteld aan 

de hand van de onderzoeksresultaten. DWARSe leden en dubbelleden hebben een 

enquête ingevuld waarin zij hun mening konden geven over het onderwerp. 

Op de stelling: “De JS en DWARS moeten een gezamenlijke campagne voor de Europese 

verkiezingen organiseren als de partijen niet in een fractie plaatsnemen (de situatie bij 
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de aankomende verkiezingen)” hebben 43% van de invullers postief geantwoord en 

hebben 48% negatief geantwoord. 

De meerderheid (70%) heeft positief geantwoord op de stelling: “De JS en DWARS 

moeten een gezamenlijke campagne voor de Europese verkiezingen organiseren als de 

partijen in een fractie plaatsnemen” 

De meerderheid (83%) heeft positief geantwoord op de vraag: “In hoeverre ben je het 

ermee eens dat de JS en DWARS gezamenlijke campagnes organiseren voor steun aan 

jonge kandidaten bij verkiezingen?” 

De motie is dus gebaseerd op de resultaten van het onderzoek, waarin de DWARSe 

mening duidelijk naar voren is gekomen. De mening van de JS is ook belangrijk, maar 

deze is helaas nog onbekend. We hopen dat het onderzoek hierover zo snel mogelijk 

rond komt. De motie geldt dan ook alleen voor DWARS. De motie blijft belangrijk, omdat 

het DWARSers de mogelijkheid geeft om te stemmen over wat zij belangrijk vinden. 

Daarom dienen we deze motie in. 

Bestuursadvies: Oordeel Congres. Het vorige congres heeft de 

samenwerkingscommissie ingestemd om met dit onderwerp aan de slag te gaan, op 

basis van de meningen van leden. Het Landelijk Bestuur geeft daarom geen advies. De 

kanttekening hier is dat er twee leden van het Landelijk Bestuur in de 

Samenwerkingscommissie hebben plaatsgenomen. 

Actuele Motie 4: Samen Met de JS Tegen Extreem Rechts 
Indieners: DWARS-JS Samenwerkingscommissie, Emma de Klein, Merlijn de Bruin, 

Pepijn van Leeuwen, Stein Jonker en Wessel Fonck. 

Het DWARS Congres bijeen op 9 juni 2024, constaterende dat: 

o Er onderzoek is gedaan om de wenselijkheid van samenwerking tussen DWARS 

en JS te onderzoeken. 

o De meeste invullers van de enquête hebben geantwoord dat ze niet een 

gezamenlijke campagne willen als er geen gezamenlijke landelijke lijst is voor de 

Tweede Kamerverkiezingen. 

o De meeste invullers van de enquête hebben geantwoord dat ze wel een 

gezamenlijke campagne willen voor steun aan jonge kandidaten bij verkiezingen. 

o De meeste invullers van de enquête hebben geantwoord dat ze wel vinden dat 

gezamenlijke campagnes door een gezamenlijke commissie van de twee 

verenigingen moeten worden georganiseerd. 

o Alle geïnterviewde afdelingsvoorzitters hebben geantwoord dat het ze een goed 

idee lijkt als er een landelijke richtlijn wordt uitgezet over gezamenlijke 

campagne, als flexibiliteit hierin mogelijk is. 

Overwegende dat:  

o Leden en Afdelingen hun mening hebben gegeven over hoe wenselijk zij 

samenwerking op het gebied van campagne vinden. 

o De meeste invullers van de enquête het met elkaar eens zijn over samenwerking 

op het gebied van campagne. 

o Het Landelijk Bestuur zelf kan beslissen over de precieze invulling van een 

gezamenlijke campagne. 

Roept het Landelijk Bestuur op om: 

o Niet gezamenlijk campagne te voeren voor de Tweede Kamerverkiezingen als er 

geen gezamenlijke landelijke lijst is. 

o Wel gezamenlijk campagne te voeren voor steun aan jonge kandidaten bij 

verkiezingen. 
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o Rekening te houden met de wensen van afdelingen over flexibiliteit bij het 

opstellen van gezamenlijke campagne richtlijnen. 

o Samen met het Landelijke Bestuur van de Jonge Socialisten een gezamenlijke 

campagnecommissie in het leven roepen die beide besturen kan ondersteunen 

met het voeren van gezamenlijke campagnes. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 

De DWARS-JS samenwerking heeft recentelijk onderzoek gedaan naar de wenselijkheid 

van samenwerking tussen DWARS en de Jonge Socialisten. Deze motie is opgesteld aan 

de hand van de onderzoeksresultaten. DWARSe leden en dubbelleden hebben een 

enquête ingevuld waarin zij hun mening konden geven over het onderwerp. 

De meerderheid (67%) heeft negatief geantwoord op de vraag: “In hoeverre ben je het 

ermee eens dat er nog steeds samen campagne moet worden gevoerd als er geen 

gezamenlijke landelijke lijst is voor Tweede Kamerverkiezingen?” 

De meerderheid (83%) heeft positief geantwoord op de vraag: “In hoeverre ben je het 

ermee eens dat de JS en DWARS gezamenlijke campagnes organiseren voor steun aan 

jonge kandidaten bij verkiezingen?” 

De meerderheid (72%) heeft positief geantwoord op de stelling: “Gezamenlijke 

campagnes moeten worden georganiseerd door een gezamenlijke commissie van de 

twee verenigingen.” 

De samenwerkingscommissie heeft ook de mening van de afdelingen in kaart gebracht 

door middel van een interview tijdens een voorzittersoverleg. Afdelingsvoorzitters leken 

verdeeld te zijn over de vraag of ze een gezamenlijke campagne zouden willen indien er 

geen gezamenlijke landelijke lijst is voor de Tweede Kamer. Echter antwoorden de leden 

volgens de enquête dus negatief op deze vraag. Toen er tijdens het interview met de 

afdelingsvoorzitters het idee van landelijke richtlijnen voor een gezamenlijke opkwam, 

waren ze het er unaniem over eens. Wel gaven ze aan dat flexibiliteit hierin een 

voorwaarde zou moeten zijn. Een voorbeeld hiervan is: Naast gezamenlijke 

campagneactiviteiten, ook nog los campagne kunnen voeren. 

De motie is dus gebaseerd op de resultaten van het onderzoek, waarin de DWARSe 

mening duidelijk naar voren is gekomen. De mening van de JS is ook belangrijk, maar 

deze is helaas nog onbekend. We hopen dat het onderzoek hierover zo snel mogelijk 

rond komt. De motie geldt dan ook alleen voor DWARS. De motie blijft belangrijk, omdat 

het DWARSers de mogelijkheid geeft om te stemmen over wat zij belangrijk vinden. 

Daarom dienen we deze motie in. 

Bestuursadvies: Oordeel Congres. Het vorige congres heeft de 

samenwerkingscommissie ingestemd om met dit onderwerp aan de slag te gaan, op 

basis van de meningen van leden. Het Landelijk Bestuur geeft daarom geen advies. De 

kanttekening hier is dat er twee leden van het Landelijk Bestuur in de 

Samenwerkingscommissie hebben plaatsgenomen. 


